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the kidnaping before it started but that Sewyer insisted upon going
through with 1t. Bolton testified that somes of the boys oftem
expressed themselves as being opposed to Harry Sawyer's poliey of
"fooling with the Government™, and that they were very much worried
about this matter and they oftm made the comment that had it not been
for Harry Sawyer they would not have gone through with the kidnaping.

PATRICIA CHERRINGTON who was the consort of John Hamilton
during 1933 and 1934 and who is presently serving a two year sentence in
the Federal Detention Home at Milan,Michigan for harboring John Dillinger
advised agents of the Bureau that shortly after John Dillinger and Homer
Van leter shot their way out of a police trap at their apartment on
Lexinston Avenue in St.Paul on March 31, 1934, she tocether with her
sister and John Hamilton proceeded to & restzurent in St.Paul where they
contected Homer Van Meter, who immediately took them to Harry Sawyer's
cottage near St.Paul where they remained for four days. She further sta-
ted thaet they received a tip that this farm was to be raided and left
hurriedly, returning to St.Paul where they then contacted Tommy Carroll
and Baby Face Nelson. '

VIVIAN MATHIAS, who was the paramour of Vernon C.lliller a
principal in the Kansas City massacre advised agents of the Bureasu that
she and Yiller hed knovmn Harry Sawyer for approximately five years
durine which period he operated a saloon on ¥Wabasha Avenue in St.Paul;
that they visited with Sawvyer and his wife Gladys in their home at 1878
Jefferson Street St.Faul several times, Miss Mathiss further stated that
ot different times while shke vas in his place on Wabasha Avenue she had
seen prectically all of the hoodlums she knowse in his place,

JESS DOYLE a notorious bank rotber and who is presently in
Jail et St.Pal for bank robbery advised agents of the Bureau that Harry
Sawyer and his wife Gladys for a long time had been protecting gangsters
and criminals during the time they vere in St.Paul. In this connection
he stated that on one occesion during March 1933 about a veek after he,
Fred,and Doc Barker arrived in St.Paul from Reno,Nevada he came home one
night alone, from a movie; thaet he observed Gladys Savyer the wife of
HerryeSaryer seated in her cer in front of the building at the eddress
where he and the Barkers were living. According to Doyle, Gladys Sawyer
asked him where Fred Barker and Alvin Kerpis were and when he told her
he did not know she stated that he had better look for them as Harry
Sawyer had received information that the police were going to raid their
apartment in the morning. Doyle advised that he went downtown to look




for Fred Barker and Alvin Karpis to furnish them this information but
could not find them. When he returned Gladys Sawyer was still sitting
in her car in front of the building and at that time she told him that
Fred Barker and Alvin Karpis had been there and that she had already
warned them; further that the Barkers and Karpis would meet Doyle in
her husband's place on Wabasha Avenue.

Jeas Doyle also advised that the day following the bank
robbery at Fairbury, Nebraska which was staged by the Barker-Karpis
gang he accompanied Doc Barker to St.Psul where Barker contacted Harry
Sawyer; that the securities which were taken from the Fairbury bank were
left with Harry Sawyer in order thet he might dispose of them,

IRENE DORSEY vho wes the consort of Fred Soetz & prominent
mexber of the Capone syndicete in Chicaro and a notorious bank robber.
and criminal who was killed in ganglend fashion at Cicero,Illinois in
1934, advised agents of the Bureau that Sawyer and his wife psid them
a visit in Chicago,Illinois in September 1934; that on the night Chicago
Police officer Miles Cunninghem was killed folloving a bank messenger
holdup, Fred Goetz and Barry Sawyer left her apartment at about 6 P.lM,;
that they returned to the epartment shortly after midnight and appar~
ently were very much excited; that she subsequently heard through con-
versztions with Fred Goetz, information which indicated that EHarry
Savyer may possibly have teen & participant in this holdup and subse-
quent shooting,.

Respectfully submitted,

- W e WS W 3
JOEN X. MADAIA

Special Agent.
JIM: NS




St. Paul, Minnssota
July 1, 1935

Pursuant to the request of Special Agent in Charge Harold K.
Andersen of the Federal Bureau of Investigation, U. 8. Department of
Justice, St. Paul, Minnesota, Mr, L. D, Socey, operative of the United
States Secret Service, assigned to the St.Paul Office, submits the
following information concerning his knowledge of the investigation
conducted in Cleveland, Ohio, with reference to WYNONA BURDETTE, MRS.
BARRY SAWYER, and PAULA HARMON, members of the BARKER-KARPIS mob:

From records and recollection, it was during September 1934
when the above nemed women were arrested by the Cleveland Police. At
that time I was a Special Agent of the Federal Bureau of Investigation,
U. S. Department of Justice, assigned to the Detroit Buresasu Office.
Special Agent J. K. Collina, forwerly of the Detroit Bureau Office, and
nyself were instructed to proceed to Cleveland, Ohio, to asasist in the
instant investigation at that point.

¥e were instructed to report to Police Headquarters at Lakewcod,
Ohio, During thet day, as I recall, and perhaps the following day, I had
no occasion to interview the above named women or be present during the
course of interview with them. The manner in which they were arrested,
and how they were brought to the Lakewcod Police Headquarters, is beyond
my knowledge., However, on or about the second day after my arrival in
Cleveland, late at night, I was instructed to proceed to a small residential
hotel, the name of which I do not recall, locsted in Lakewood, Ohio, and
there assist Agents Collins and W, E. Hopwon. Upon my arrival there I
observed three women, two occupying beds in one room and the third occupy-
ing a bed in another room directly ecross the hall, whom I was informed
were YYNONA BURDETTE, MRS. HARRY SAWYER, and PAULA HARMON, These women
were at that time sleeping and I remained in the hallwey outside of these
two rooms the remainder of the night. The. fcollowing morming, after these
women had awakened and dressed, breakfast was bought for them at a nearbdy
restaurant and they ate and appeared frisndly.

Later that morning these women were turned over to Lakswood
Police, following which I understand they were removed to Chicago,
Illinois.

At no time, to my knowledge, were these women mistreated nor
were any rough tactics used on them, and they eppeared entirely on a
friendly basis.
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St. Paul, Minnesota
July 1, 1835

MEMORANDUM FOR SPECIAL AGENT IN CEARGE H. E. ANDERSEN:

This is to advise that on September 14, 1934, in
canpeny with Agents Melvin and McIntire, I arrived at the Chicago
Cffice about 2:00 A.M. from Fort Atkinson, Wisconsin, and at that
time in the Chicago Office Agent Muzzie was present. We werse at
that time advised that PAULA HARMCN, WYNONA BURDETTE, and MRS.

HARRY SAWYER were asleep, and that the following morning, about 4
6:00 A.M., PAULA HARMON had agreed to accompany agents into
Northern Illinois for the purpose of assisting in locating the
BREVER hideout,

Agents Melvin, McIntire and myself called again at the
Chicago Office sbout 6:00 A.M., September 14, 1934, and after our
arrival PAULA HARMON was awakened asnd evidently indicated that
she would not go on the proposed trip., ALgent R. D, Brown talked
to her considerably in a very kindly menner, and finally MRS,
HARRY SAWYER ceme into the discussion of her oxn volition and
strongly argued with PAULA HARKON to go on this trip as she had
planned, MRS. SAWYER was not mistreated in sny way.

Finally MRS, SAWYER said she would go with the others
on this trip, and she, PAULA HARMON, a matron, and Agents Brown
and McIntire proceeded in Agent Brown's car. Agent Melvin, myself,
and another sgent whose name I have forgotten, followed in ano ther
automobile, They all procesded to Round Lake and Long Lake,
Iltmois, and then to Lake Geneva and Twin Lakes, Wisconsin, re-
turning to Chicago about 5:00 P.M, the ssme date., MRS. SAWYER was
treated very well all day, She and PAULA EARMON were taken to
breakfast at Round Lalke, Illinois, and then later were taksn to
dinner at Twin Lalkes, Wisconsin, Both MRS, SAWYER and PAULA HARMON
were well treated during the day and I did not hear an unpleasant
word spoken t0 them or in their presence,

Yery truly yours,
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July 2, 1935
Chicago,Illinois,.

MEMORANTYYM FOR ASSISTANT DIRSCTOR HAROLD NATHAN,

During September of last year while Gladys Sawyer, Wynona
Burdett and Paula Harmon were being retained in the Chicago office of the
Bureau for questioning in connection with the Bremer kidnaping case I
was enecifically essigned by the late Inspector S. P. Cowley to question
WYNONA4A BJRDETT. Agent R. D. Brown was assioned to interview Paule Har-
mon end Special Agent R. C. Suran was instructed to question Gledys
Savyer. As I recall these women were brought to the Chicago office from
Cleveland,Ohio on September §, 1934 and to the best of my lkmowledze they
were not questioned by anyone until the morming of September M, 1934 when
Mr.Covley introduced me to Vynonz Burdett.

I intervieved Miss Burdett intermittently for about four
cays during vhich period I secured a lengthy sirmed statement from her
concerning her travels and associations with the Barker-Xarpis mob, and

particularly Harry Campbell, the man with wvhom she had been living as
m=n and vife,

I was the only Asent to interview lLiiss Burdett during her
confinement at the Chicago office and at no time was she subjected by me
to any all night grilling. She had her regular meals, regular sleep, and
in no instance was anything denied her which tended to add to her comfort,
Vhile I was in her company and to the best of my knowledge every consider-
ation was shovn her. She was attended by & matron whenever occasion
arose and the sanitary conditions under which she and the other women were
held weras adeguate. Miss Burdett was never mistreated or abused by me
in any manner, nor was she accorded such treatment by other Agents in my
presence or to my knowledze. In fact the kind treatment given her ultimate-
ly resulted in gaining her confidence, vhich sudbsequently led to her making
a signed statement, She expressed this fact to me on several occasions,

I also desire to state that in no instence was any drug administered to
Vynona Burdett nor do I have any personal knowledge of drugs being ad-
ministered to Gladys Sawyer and Paula Hammon,

On the first night that Wynona Burdett was held at the
Chicago office there was no cot available. However on the following day
a daybed was secured, which she was permitted to use during her entire
period of confinement,
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During the time these wamen were in custody two matrons
attended tham at all times, one matron working the night shift and the
other the day shift. In numerous instances these matrons were assisted
during the day by the various stenographers in the Chicezo Bureau office.

I also desire to state that Wynona Burdett did not indicate
to me at any time that she desired an attorney. However, on the day
previous to the tims Gladys Sawyer, Wynona Burdett and Paula Harmon
were released arrangenents vere made by Mr,Cowley to secure an attornsy
for Gladys Sawyer in order that she might obtain her furniture, which
was in Cleveland, Ohio, through legal process. To my knowledge this was
the only inst=nce when an attorney was requested by any of the three
wOomen. )

I did not relate any obscene stories to Wynona Burdett at
any time and heard no such stories related to her. Wynona Burdett and
Gladys Savyer used vulgar and indecent languaze frequently and at times
such langu=s-e vas used in the presence of the stenographers of the
Chicazo office. I spoke to her several times in an effort to stop her
from using such langzuage.

In conclusion I desire to state that it is my observation
th-t there vas a spirit of friendliness at all times between the three
women and the various Agents who were attached to the Chicago office at

that time and in no instunce d41d I hear any of the above women complain
of any tre~tment accorded them,

Respectfully submitted,
P {i,”)1~4L4P¢JE-

JOHN L. MADAIA,

Special Agent,

JIM: IMS
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. July 1, 19%,

MEORANDUM FOR ASSISTANT DIRECTOR HAROLD NATHAN

In re: WYNONA BURDETT, aliases:
Wynona Walcott, Miss Graham,
Mrs. Ray Summers, Mrs. G. L.
Summers

This memorandum is submitted for the purpose of setting
forth certain information concerning the character and criminal associates

of Yynona Burdett.

Wynona Burdett according to her oral statements to Special
Agents R. C, Suran and J, L. Madala, was first married at the age of 16
but divorced this first husband after a few montha. In her written state-
ment dated at Chicago, Illinois, September 13, 1934, Wynona Burdett states
that she was married to one Eldon Stanbrough with whom she lived for about
five months, after vhich she separated from him and begen to live with Harry
Campbell, She stated at the time of her s‘etement that she had been living
with Earry Ca.pbell for approximately three end one half years, She also
orzlly edvised Special AcentsR. C. Suran and J, L. Madala that to her know-
ledge she was never divorced from Stanbrough, although this individual may
have secured a divorce.

At the time she met Harry Campbell at Tulsa, Oklahoma,
Herry was associating with well known Oklahoma bank robbers by the names
of Jim Lawson and Glen LeRoy VWright., ¥Wynona in her statement advises that
she came to Hem1tond, Indiana, around Sentember 28 or 29, 1933, and for
the first time met Willie Harrison, who is presently & fugitive in connec-
tion with the kidnaping of Edward Georze Bremer. She also met Doc and
Freddie Barker. She subsequently advised that Doc amd Freddie were life-
lonz friends of Harry Cempbell. She advises in her statement that she
began assoclating with these individuals above .naned, together with Paula
Harmon, going to Reno, Nevade, with them during October of 1933, at which
plece Alvin Karpis and Dolores Delaney were also with this party, Karpis
at the present time being a fugitive in connection with the kidnaping of
Mr. Bremer _and Dolores Delaney, his paramour, is presently confined at the
United States Detention Ferm, Milen, Michigan, for misprision of a felony
and harboring Alvin Karpis and conspiracy. Wynona Burdett advises in her
statement that this entire modb left Reno, Nevada, around the first of
December, 1933 end proceeded to S,. Paul, Llinnesota, where they drove to
Hearry Sawyer's ferm, which is located some distence from St. Paul. At

this place she met Harry and Gladys Sawyer for the first time, 0;<?
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She stated that Freddie Barker, Paule Eermon, Herry Cemp-
bell and herself frequently went cabareting at the Hollyhocks Inn, St.
Peul, at which place she met Jack Pfeiffer for the first time. During
this trip to St. Paul, XNinnesota, Wynone Burdett also associated with
such individuals as Volney Davis, Edne Murray, Bill Weaver and lyrtle
Eaton, all of whom are connected with the kidnaping of Blward George Bremsr
in some way. During Jamary, 1934, Wynona became acquainted anml began . .- .
associating with Fred Goetz alias Shotgun Zeigler, well known member of
the Capone Syndicate who was sssaesinated apparently by gangsters in Chicago
T1linois, in March of 1934, and who has definitely been connected with the
abduction of Edward George Bremer. During this period of time Wynona Bur-
dett lived with Harry Caxpbell as his wife,

Wynona Burdett was arrested at Cleveland, Ohio, on Sept~
ember 5, 1934, with Peula Farmon end Mrs. Gladys Sawyer for disorderly
coniuct and was subsequently turned over to this Bureau and brought to
Chicero, Illinois, after signing a waiver of removal. Wynona Burdett was
released from the custody of this Bureau on or about September 25, 1934,
and returned to the State of Oklshoma, where a few weeks later she again
met Eerry Campbell at Ponca City, Oklshoma, according to her own statexents,
end proceeded with him to the State of Florida. She and Harry Campbell be-
gan living with Fred Barker and his mother Kate Barker, at Okleweha, ¥lorida
but left that place prior to the shooting affair which occurred there be-
tween Acents of the Buresu and Freddie and Kate Barker at which time the
latter two were slain in the gun battle. During the time this battle was
in progress Wynona Burdett was with Harry Campbell, Alvin Karpis an! Dolores
Delaney st Miami, Florida. Upon receiving word of the death of Freddie amd
Kete Barker, Wynona Burdett with Alvin Karpis, Harry Camnpbell end Dolores
Delerey fled to Atlantic City, New Jersey, where Alvin Karpis and Earry
Canpbell succeeded in making their escape from the Atlantic City, New
Jersey, police on Jamiary 20, 1935, Wynona Burdett and Dolores Delaney
were arrested and returned to Miami, Florida, where they entered pleas of
guilty to five indictments on March 25, 1935, vhich indictments and sen-
tences received on each are as follows: )

Indictment No. 4€17 - Misprision of a felony, sentence 3 years;
-Iadictment No., 4613 = Conspiracy to commit misprision of a felony,

: sentence £ years, to run concurrently with
sentence imposed under indictment No. 4617; .
Harboring and concealing Alvin Kerpis,
sentence 6 months to run eoncurrently with
Indietment No, 4617 and consecutively with
Indictuent No. 4613
Indictnent No. 4608 - Conspiracy to harbor and conceal Alvin Karpis,

sentence 2 years, to run consecutively with
those imposed under Indictments Nos. 4617,
4616 anl 4613;

i Indictment No. 4616



Indictment No. 4610 - Conspiracy to commit misprision of a
felony, sentence 2 years, to run concur-
rently with thet under Indictment No.
4608, and consecutively with those under
Indictment Nos. 4617, 4613 and 4616,

In addition to the above record Wynona Burdett also admits
being arrested at Tulse, Oklahoma on & charge of harboring Harry Campbell
at that place about three years ago during the time that Harry Cempbell
was being sought in connection with a murder at that place. This murder
was the killing of J. Earl Smith, an attorney at Tulsa, Oklshoma, and
Earry Campbell is presently wanted by the Oklahoma State authorities in
connection with that case.

The eriminel record of Earry Carpbell with whom Wynona
Burcdett has lived for ebout four years is as follows:

As Herry Campbell, #1846, arrested Police Department, Tulsa,
Oklahoma, Decexber 25, 1920, charge investigation, fined

$19 and costs;

As Herry Camnpbell, #11056, received Stete Penitentiary,
l‘cAlester, Oklehoma, Jamuary 30, 1921, from Lincoln County,
Okla., crime bank robuery, held for safe keeping; discharged
June 11, 1921 on order of Court;

As Herry Campbell, #9420, arrested Sheriff's office, Tulsa,
Oklahome, April 29, 1932, charge burglary, released on dbond;
case pending.

Wynona Burdett recently testified for the Government in
tte trial of Arthur "Doe¢" Barker, et al, at St. Paul, !’innesota, for the
kidnaping of tdwerd Ceorge Bremer, and she has promised to testify in
future trials in correction with this case.

Respectfully subtmitted,

- 0 Joorsn-

R. C. SURAN,
Special Agent.
RCS:UG



- Juns 30, 1935.

MEMORANDUL! FOR ASSISTANT DIRECTOR HAROLD NATHAN

In re: PAULA BARMON with alieses: Paula (/

Woods, Paula Brannon, Mrs. Charles
Preston Hamon, Mrs. Theo Riley,

Mrs, Dennis Woods, Mra. C. P, Harmon,
Mrs. Tom Brown, Polly Walker, Polly
Brannan, Mrs. J. Stanley Smith, Marie
Mayer, Marie Raliney, Merie Merritt

This memorandum is submitted for the purpose of setting
forth certain informestion concerning the character and eriminal asso-
ciates of Paula Harmon.

In the report of Special Agent R. D. Brown, dated 9/19/34
at Chicago, Illinois, the statement of Paula Harmon dated at Chicago,
Illinois, September 15, 1934, is set forth, In this statement she states
that she was married to ome Dennis Wood at Port Arthur, Texas in 1921 and
divorced this individual i{n the year 1922, 1In 1925 Paula Harmon, accorde
inz to her statement, married one Charles Harmon whose full name was
Charles Preston Harmon., This marrisge took place shortly after Harmon
wa9 released from the Texas Penitentiary at Euntsville, Texas, where he

had been serving a term for robbery. She furnished the further informmation

in her statement that Charles Harmon was released from the United States
Penitentiary at Leavenworth, Kansas, on Januery 9, 1931, and that she
proceeded to Leavenworth and met him at the time of his release, after
vhizh the two of them went to Kansas City, Missouri and met an individuel
known as "Jelly", who she later determined to be one Frank Nash, a notor-
ious bank robber and mall robber. With Nash they proceeded to the home
of Herb and Esther Farmer at Joplin, ilissouri., These latter two indivi-
duale were later convicted in connection with the Kansas City Massacre
case for conspiracy to deliver a Federal prisoner, the Federal prisoner
being Frank Nash. Farmer had previously been confined in the Oklahome
State Penitentiary, at McAlester, Oklahome, where he associated anid becams
friendly with Frank Nash.

"~ % Peule Harmon's statement contains the further information
that after leaving Joplin, Missouri, she proceeded with Charles Harmon
to Hot Springs, Arkansas, where they associated with various confidence
men and at which place she haed & fuss with Harmmon and came to Chicago,
Illinois, where she opened a house of prostitution commonly known as a
*"call house™, on the North side of Chicago. She further advised in her .
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statement that she did not operate this house for a long period of time,
but left the same and went to St. Paul, Minnesota, with Charles Earmon,
which was the occasion of her first visit ¢o St. Peul, and it was through
Harmon that she met such notorious characters as Leon Glickman, Jack
Pfeiffer and Herry end Gladys Sawyer.

The report of Special Agent ¥. J. lLackey, Kansas City,
¥issouri, dated December 8, 1931, submitted in the case entitled FRANCIS
L. KEATING with aliases - FUGITIVE, I.O0, 1129; THOMAS HOLDEN with elieses -
FUGITIVE, I.0., 1127; FRANK NASH - FUGITIVE; ESCAPED FEDERAL PRISONERS,
relates that information was obtained from the authorities at Menominee,
Wisconsin, that Cherles P. Harmon, Paula's husband, was shot and killed
at the Kraft State Bank, Menominee, Wisconsin, during the robbery of that
institution on October 20, 1931, At this time another bank robber by the
name of Frank Weber was also slain, Weber having previously served a
sentence in the Utah State Prison. At this time Harmon was & parole
violator from the United States Penitentiary at Leavenworth,

Paula states that she left St. Paul, Minnesote, in April
or llay of 1931 and went to Joplin, i’issouri, where she visited Herb and
Esther Faraer and at this place met Freddie Barker. Also visiting the
Faraers at this time were Vivien }Mathis, who pleaded guilty to comnspiracy
in connection with the Kansgas City llassacre case, and Verne Miller, who
was definitely identified as one of the actual killers in that case.
She stated that prior to the time that she left St. Paul, Minnesota,
she ran around with Frank lNash, Verne kiiller, Vi lathis and meny others
of that character, visiting night clubs including Jack Pfeiffer's place,
and also spent & great deal of time at Harry Sawyer's saloon on Vabasha
Avenue,

The report of Special Agent C. B. Winstead, Dellas, Texas,
dated January 31, 1934, reflects the information obtained from one
Theodore Riley. It states that Paula Hermon lived for about nine months
prior to April, 1933, with Theodore Riley at Beaumont, Texas, Riley being
& burglar and bootlegger. Paula and Theodore Riley operated a bootlegging
establishment on Center Street at Beaumont, Texas and are reported to have
been drunk while living together. Also in this report it is reflected
thet Paula Harmon was married to a tramp by the name of Doyle Benton in
July™ 1932 after Peula had collected insurance money as & result of an
automobile accident near Lake Charles, Louisiana, from which accident she
suffered severe injuries which left her face disfigured,

The report of Special Agent M. A. Taylor, New Orleans,
Louisiena, dated February 7, 1934, reflects that Paula's marriage to
Doyle Benton took place on July 18, 1932, at Lake Charles, Louisiana,




In Peula Harmon's statanent she said that on April 3, 1933,
she received a telegrem or telephorne call from Vivian Mathis at Eansas
City, Missouri, to visit her at Kansas City, Missouri, and that in re-
sponse to this she proceeded to Kansas City, Missourl and met Freddie
Barker. She stated thet she visited Vivian Mathis about two weeks during
April of 1933, which it will be noted was just prior to the Kansas City
Massacre on June 17, 1933, and that while there she met Arthur "Doc" Barker
who had just been released from the pentientiary. Some corroboration of
the statement of Paula as to her proceeding to Kansas City, Missour{, 1is
contained in the report of Speciel Agent C. B. Winstead, Dallas, Texas,
dated February 27, 1934, in which 1t is stated that the records of the
telephone company at Beaumont, Texas, reflect that telephone number 6855
was located at 775 Madison Street and was installed in the name of Preston
Harmon on October 3, 1932, was removed to the address of 994 Center Street
on February 10, 1933, and was abandoned on May 29, 1933. Under date of April
21, 1933, a telegram was cherged to this telephone number reading as follows:
"To Mrs. Vivian Moore, phone Jackson 7073, Kansas City, Missourli: DPlease
meet train Sunday at same time. Signed, Georgia.” Vivian Moore is identi-
cal vith Vivian Mathis, the paramour of Verne Miller, machine gunner in the
Kansas City llzssacre. This report elso reflects that a telephone call was
made from this number on Jamery 31, 1¢33, to Mrs. Gladys Sawyer, telephone
Emerson 2022, St. Paul, liinnesota. Paule Hermon advises in her statement
thet subsequent to her visit to Vivian faethis in Kensas City, Missouri, she
and Vivien proceeded to St. Peul, Minnesote, end visited with Harry and
Gledys Sawyer; that Freddie Barker was committed to a hospital in St. Paul,
l'dinnesota, in June, 1933, and after his release Freddie began living with
hero

The Chicego file contains & letter to the Director cdated
April 13, 1934, from Inspector H. H. Clegg, which relates that Bessie
Skinner, the paremour of the notoricus benk robber Eddie Creen, stated that
on Christmas dey of 1933 a Christmas dinner was had at Harry Sawyer's ferm
neer St. Paul, l’innesota, at which the following individuals were present:
Doec Barker, Bill Weaver, }yrtle Eaton, Paula Harmon, Volney Davis and his
girl Grace,

The report of Special Agent J. V. Murphy, San Antonio,
Texas, dated !‘arch 1, 1934, reflects that the records of the ldentifica-
tion Bureau of the Houston Police Department show thet Paula Harmon as
Polly 3hlker nee Brannan was arrested on XMarch 5, 1933, charged with loiter-
ing, Houston Police Department No. 4038, The records further reflect that
Paula Harmon as ¥rs. C. P. Harmon, Rock Island, Illinois, Police Department
No. 1303, was arrested with C. P, Harmon, their number 1305, James Ira
Earmon, their number 1306 and Leota Graham their number 1304, on the charge
of robbery of the Underwood, Iowa, Post Office, these individuals all being




returnsed to Council Bluffs, Iowa, on February 26, 1926, and held for the
Federal Grand Jury. The wamen were released at this time,

The eriminal record of Freddie Barker with wham Paula
Harmon lived from 1933 until the time of her arrest at Cleveland, Ohio,
on September 5, 1934, is as follows:

Arrested PD, Miemi, Oklahoma, as Fred Barker, 9/5/22, charge
investigation;

Arrested PD, Tulsa, Oklahoma, as Fred Barker #3204, 10/5/22,
charge vagrancy (State charge), 30 days city jail;

Recejved State Reformatory, Granite, Oklahoma, as Fred Barker,
#4079, 6/28/23, conjoint robbery, five years;

Arrested FD, Okrmlgee, Oklshoma, as J. Darrows, §293, 12/19/25,
charge ircvestigation « bank robber; disposition rel. to Co.;
12/23/25, rel. to Fed. suth.;

Arrested PD, Little Rock, Arkensas, &s Fred Barker #3575, date
not given; fingerprinted 5/28/26; charge fug. from justice;
5/28/26 rel. to Ft. Smith - rel. under $1000 bond (burg. and G.L.)
bond forfeited;

Arrested PD, Poncs City, Oklehoma, as F. G. Ward, 7/25/26, charge
turg.; del. to Winfield, Kans.;

hrrested PD, iiinfield, Kans., as Fred Barker, Nov. 1926 (day of
ro. unknown) charge burg. and lerceny (2 counts); Feb. 1927, sent.,
B8 to 10 yrs. SP on charge of burglary;

Received SP, Lansirg, Kens., &8s Fred Barker #9836, 3/12/27, cherge
burg. 2nd degree; 5 to 10 yrs.; rel. upon exp. of sent. 3/29/31;
Arrcsted PD, Tulsa, Okle., as Fred Barker #3204, 6/10/31; cherge
irvestigation ~ burg. - fugitive; ret'd to SO, Claremore, Okle.,
7/13/31 on charge of burglary;

Arrested PD, Okrulgee, Okle.as Fred Berker #293, 6/10/21, charge
burg, disposition - to Co.; 6/12/31 warr. burg. rec. SO, Oxmulgee,
Okle. 6/16/31, retd. “Found"., Case filed 7/8/31; 10/5/31 bench
varrant issued; bond furnished; 10/12/31 failed to appear and bond
forf.; 10/12/32, entry of cause pl. on retired docket and cese un-
likely to be celled for trial. ’

ADIITS: beilg shot in Kanms, City, Mo., attempting to get away
fror: officers. (As on print #--, PD, Miami, Okla.)

— QADIITS: arrested Tulse, Okle. on one previous occesion, charge
_car theft; case is pending. (As on print #3204)
AD.JTS: Now on $10,000 bond. (As on print #--, PD, Miemi, Okle.)
WANTED BY DIVISION: As Fred Barker, suspect - conspiracy to
deliver Federal Prisoner. Notify Div. Off., Kens. City, Mo., per
Div. file §62-28915-1092,

R Y -



WANTED: As Fred BarTker, escaped from Co. Jail, Claremore, Okla.
8/16/31, (burg. and assault with intent to kill). Notify FD,
Tulsa, Okla. and SO, Claremore, Okla., per inf, recd. 8/24/31 from
FD, Tulsa, Okla., and wire from Div, Off., Okla City, Okla. 2/19/34.
WANTED: As Fred Barker for murder. Notify FD and 80, West Plains,
Mo., per inf, recd., 1/2/32. Also notify Supt., Burean of Ident'n.,
Tulsa, Okla., STILL WANTED, per "True Detective Mysteries™, April
1932, STILL WANTED, per inf., recd. 5/12/32.

WANTED: As Fred Bgrker, bond forfeiture (burg. and G.L.). Notify
Div. Off., Okla City for Ft. Smith, Ark., per wire from Div Off,,
Okla City, Okla., 2/19/34.

WANTED BY DIVISION: As Fred Barker, suspect in Bremer kidnaping
case, Notify Director, per inf. recd. 9/22/34;

RANTED BY DIVISION: As Fred Barker, temp. want in connection with
Bremer Kidnap case., Notify Director, per inf, recd. 10/16/34.
WANTED BY DIVISION: As Fred Barker, Fugitive Index #5970, Div,
file #62-28915, 0.0. St. Paul, Minn, per inf, recd. 1/10/35, Div,
Wanted Man,

The report of Special Agent H, T, Arterberry, Dallas, Texas,
dated March 16, 1935, contains information that Paula Harmon was tried at
Houston, Texas, before & jury in the County Court at that place and was
ad judged of insane mind and it was ordered that she be camitted to the
State Hospital for the Insane, She was accordingly committed to the State
Hospitel for the Insane at Rusk, Texas, on Jamary 20, 1935, Investigation
by this Buresu at Beaunont, Texas, shows that Paula Harmon associated with
prostitutes and bootleggers at that place. During the tims that Paula
Harmon vas in custody of this Bureau, it was learned that she was a woman
of little principle and excitable and nervous.

Respectfully submitted,

2L

R. C. SURAN,
Speciel Agent,
RCS:1G




July 2, 1835, -
Chicaco,Illinois. ;

MEORANTUM FOR ASSISTANT DIRECTOR HAROLD NATHAN,.

I em presently employed as a stenographer far the Gensral American Tank
Corporation at East Chicago, Indiana and my residence address is 430
Highland Avenue, Hammond, Indiana. I am now living under the pame

of Dorothy Ervin which is my maiden name,

During September 1934 I was employed as a matron at the Chicago office
of the Federal Bureau of Investigation, United States Department of Jus-
tice. I entered on duty as a matron on August 3, 1934 but d4id not bde-
gin work at the Chicago office until .September §, 1934 on which day
Special agent R. D. Brown telephoned me at my home and instructed me

to report for duty.

Fron September 9, 1934 to September 16, 1934 I worked at the Chicago
office of the Bureau during the hours of 8 P.M. to 8 A.M. My duties as
a metron were to attend to the needs of Paula Harmon, as well as to
guard her. I remained in Paula Harmon's company almost constantly dur-
ing this period. On a few occasions I assisted Mrs. Monahan, another
matron, in the attendance of Gladys Saxyer and Paula Harmon.

On or about September 16, 1934 Special Agents McIntire and Brown drove
Pzaula Hzrmmon and Gledys Sawyer to Visconsin in en effort to locate the
Bremer hideout which Poula Hammon believed she could locate. I accompanied
Paula Earmon and Gladys Savyer on this trip upon Mr.Covley's instructions
an? a car containing four Special Azents followed us during the entire
trip. As I recall lr. Covley permitted Gledys Sawyer to make this trip
t5 ether with Paula Harmon to get some fresh air. Ve stopped om two
oceasions for meals and unon our return to Chicazo we proceeded to an
apartment on Sheridan Road wvhere ve found lMrs. Vonahan end two Spzcial
A7ents with ‘iynone Burdett. The three women, namely Gledys Sawyer,

Paula Harmon and Wynona Burdett remained in this spartment for approxi-
mately one veek during which time ¥Mrs.lonahan and I worked in twelve

hour shifts. There were also on duty during this period tvo Special
Arents of the Chicago office on each shift, ’

On Septemier 23 or 24, 1934 the women were returned to the Chicago
Bureau office and !’rs.Monahan and I continued to work on a twelve hour
shift. At this time the detention rooms in the rear of the Chicago
office were completed and it was nossible for one metron to attend to
'~ 4he needs of all three women alone,
¢
vl
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I wish to state that during the entire time I was on duty as a matron, both
in the Chicago office and in the apartment on Sheriden Roesd I at no time
witnessed any mistreatment or abuse of either Paula Hammon, Gladys Sawyer or
Viynona Burdett at the hands of Bureau Agents., Also at no time were these
women subjected to any mll night grilling, and on each day during their
confinement they bad the proper amount of aleep and regular meals., I aleo
did4 not overhear any obscene stories or vulger language on the part of the
Agents; neither did I witness any "third degree™ methods of any description
being used on Paula Hamon, Gladys Sawyer or Wynona Burdett, and at no time
413 I have knowledge of any drug being administered to any of these women.
On one occasion Gladys Sawyer requested that she be furnished with certain
tablets which had been prescribed for her dby a dctor in St.Paul, Minnesota
and as I recall the Apents encountersd considerable difficulty in procuring
thecze tablets for her, but finally did obtain thems This is the only
medicine of any kind which to my knowledge was given to any of these women.

Durinz the time the women were in the apartment on Sheridan Road they were
shown every consideration by me and the Arcents who were present. At no
time were they denied any reasonable request. Appropriate sanitary facili-
ties vrere provided at this apartiment and all meals were prepared by me
during our stay at the apartment,

Paula Hanson, Vynone Burdett and Gladys Sawyer frequently used vulgar and
indecent langusge but at no time did the Agents use such lan;suaze. The
wormen were alloved to read megazines but not newspapers, and during their
stay et the apartment the women played cards with the asents ané nyself
during most of the day. All in all there was a spirit of friendliness
with the .igents both at the Chicago office and a2t the apartment, and at no
time did T hear any of the women complain of the treatient accorded them.

Respectfully submitted,

Do BORNEY

e i S ———- e A e



Mr. Nah.- ‘/
. { ~ ' f : Mr. Tolscn
~ FEDERAL BUREAU OF INVFSTIGATION— Mr. Bauenr .
. R T T, D TR Chie! Ciers )
Mr. Clece ... ...
315. gqm anu:ﬁm Mr. Coffey . '
Post Office Box 1278 e
Oklahoma City, Oklahoma Mr. Harbe.
. July 1) 1935 Mr. Keith ... . .
) Mr. Lester.
tAr. Quinn....
} DB:VC Mr. Scheict o
Mr. Schiioor . .
Mr. Smith ... ..
Mr. Temr .
Mr. Harold Nathan, Assistent Director, Mr. Tracy ... .
Federel Bureau of Investigation, Miss Guncy .
United Ststes Depertment of Justice, e e
Pennsylvenia Avernue at 8th Street, N. W., e

WaShingmn, D. CQ

Dear Sir:

Pursuant to your telephonic request
of July 1, 1935, I am transmitting herewith state-
ments of Speciel Agents J. V. Murphy and J. R. Welles
ot this office reletive to allegations made by Paula

Hsrmon, Glsdys Sawyer, and Wynona Burdette.
Very truly yours,

~ — ’ —
aACC&L, Ot Ll mecre o
DYIGHT BRANTLEY, 7
Spéciel Agent in Chargh:
s

¢c Bureau
Enclosure.
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Oklshoma City, Oklahoma s
JVL:WEH July 1, 1935 -

STATRIENT OF J. V. MURPHY, SPECIAL AGENT _
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION -
UNITED STATES DEPARTVENT OF JUSTICE

My name is J. V. Murphy, Speclal 4Agent of the Federal Bureau
of Investigation, United States Depertment of Justice, now assigned to
the QOklahoma City, Oklehoma Office.

During September, 1934 1 was mssigned to the Chicago, Illinois
Office of the Buresau.

With reference to Paule Harmon, Gladys Sawyer and Yynonsa
Burdette, who were being detained at the Chicago Qffice of this Bureau,
during September, 1934, the exact dates of which I do not recsll, 1
wish to state that sometime in the early part of September, exact date un-
known, three women were brought to the Chicago 0ffice to be questioned
in connection with the Bremer kidnaping case. These three women, whom -
] later lesrned were Paule Harmon, Gladys Sawyer end Wyrona Burdette, . #
were beins questioned in connection with the ebove mentioned matter,
ard were teing detained for questioning in the Chicego Office, during r
vhich period this erent wes desicneted for guerd duty, with otker agents, i
€1.d one matron, day end night. I belleve my period of duty wes part day ;

and pert night. Ly duty, &s well es the other esgernts, who were essigned ;fﬁ 
with me on guard duty, was to sit in the hall way next to the rooms in "=

which the stove three mentioned woren were detained. The matron also sst
in the hell weay when not needed by any of the women ir the rooms in which
they occupied.

, ¥

: To this agent's krowledre the etove three mentioned women did s
not ask for an attorney. é
At no time, to this agent's knowledge, d4id the ebove three men- Jfﬁ

=

tioned women request mediesl ettention.

e o
+
%

The atove three mentioned women, to tﬁis’agent's knowledge, e
were never besten or struck in any way. o

l
AR,

.~ TDwring the period tkis asgent was on duty there was always a
matron present. Some obscene stories were told in this agent's presence
by some of the women, particularly Wynona Burdette. To my knowledge

no Agent told any obscene stories,
COFPIES DESTHt -
14i€DEC 11 WU

.‘ <
dat

] ‘. oy G e e, ST T gl e N i g SR T T ‘"““t;"
B pas i I G T T T ATGFGR S ;




¥

. .

RPTSPRRP Y

fha,

a
e
.

*

i

There were no agerts displayed eny guns or 4id any dry shooting
in the presernce of these women, to this egent's knowledge. This agent
beard nc acents apply any erithets to the above three mentioned women.

To this egent's knowledge no threats were ever applied to the
above three mentioned women by any agents.

Teis agert hes no knowledge regarding the property, either
teker from the above three mentioned women or delivered to them, and has
nc irformatior regarding any property of theirs which wes not delivered
to them. Ttis agent wes not present when their property was teken from
them or when it was delivered to them,

Special ffent




Oklahoma City, Oklahoma,
July 1, 1935,

Statement of Special Agent John R. Welles, presently assigned
to the Oklahoma City Office,

During the month of September, 1934, I was assigned to the
Chicago Office. Sometime during the month three wamen; namely, Paula
Harmon, Gladys Sawyer and Wynona Burdette, were brought to the Chicago
Office for questicning in connection with the Bremer kidnaping case,
I believe they had been there several days when I was assigned to aid
in guarding them., The @uty of the guards was merely to see that they
4id not leave until told that they might do so by Inspector Samuel P,
Cowley. I had nothing to do with questioning these women.

At all times while I wgs on guard duty there was a matron
present to care for the wants of these women. I 4o not remember the
names of these matrons, but they were on duty for twelve bhours periods
sach, Although I talked to the various women at times, none of them
ever asked for an attorney, or mede mention of retaining an attorney,
None of them requested medical attention while in custody and none of
them was ever beaten, or struck, or mistreated in any way whatsoever in
my presence, nor did I ever hear of such a thing occurring. I 4id not
hear any obscene stories told, although the casubl conversation of some
of these women, more particularly Wynona Burdette, might have been called
obscene at times. Although it was very probable that any of these women
could have seen guns which were being worn by Agents, there was never any
display made of the guns in my pressnce and never any 4dry shooting, To
my knowledge, no Agent was ever other than gentlemanly toward these women
and they were fed and cared for according to their own requests,

I was not present when these women were brought to the Chicago

Office and I do not know whether any property was taken from them. From
what they said, I gathered that practically all their property was taken
in Cleveland, Ohio, either by their lawyer or by the Police Department,
I do not Xmow which., I do know that Gladys Sawyer mentioned sameone in

(1l eveland having her property and she wondered whether she would get it

back,

,%&‘ﬁ:@uﬂ. ¢ 22 i
Special Agent,




R

= Sene ¥ St : , PENALTY FOR PRIVATE USE TO AVOID
UNITED STATES .‘ ¥ 1 FAYMENT OF POSTAGE, $300

"BUREAU OF INVESTIGATION
DEPARTMENT OF JUSTICE

OFFIC;AL éUSINESS } .
P. O. BOX 1270 _ Y grm
@ KLAHOMA CITY, OKLA; " et Ty

2
PN

" ATRRATL Mr. Harold Nathan, Assistant Directexy .-
" SPFCIAL DELIVFRY Federsl Bureau of Investigation,
United States Department of Justice,
Pennsylvania Avenue at 9th Street, N. W.,
Washington, D. C.




e

. Mr.Nat o9 .. ..., '

v - ‘ ) _— ‘ Mr, TOSC™ weeeent .

’ ) Mr. Baugiian.. g
' . o Cles ke |

’ Federal Burean of Investigation o eress o |
Mr. Ceftev .o |

nvﬁo B’me nf 'ltlﬂl.’! Mr., E¢'woras .. ... }

Mr. Egan ... < <. g

P. 0. Box 1469, Nit. Barbo. ... .

Little Rock, Arkensas, Mr. Keith ... .1

July 1, 1935. Mr, Lerter ... . . °
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. Mr. Scieiut  ° .

Mr. Sct.7_co .

Mr. Smitte L f

Mr. Tamr, ... &

Mr. Harold Nathan, Mr. Tracy . S

Assistant Director. Mies Lancy ;

Federal Bureau of Investigation, JUUSTRORPRR |

U. 8. Department of Justice, :

Pennsylvenia Avenue at Ninth Street, N, W.,
Washington, D. C.

Dear Sir:

In complience with your telephone instructions
today from Chicago, I am attaching, hereto, my state-
ment with reference to contact with Gladys Reta Sawyer
at Chicego during September, 1934.

I trust this statement fully covers the infor-
mation desired. If there are orissions from the state-
nment sbout which you desire to be informed, I shell
be glad to meke eny additional statements desired.
Eowever, I have set out to the best of my memory, all
the details I possess,

Very truly yours,

O Caec LT,
« Co COULTER,
Speciel agent.

~ 7 Roc:B __ ]p

Enclosure i
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Federal Bureau of Investiganon

N S, Bepartment of Inatice

Post Office Box 1469,
Little Rock, Arkansas o
July lst, 193E -

POOELL IT LAY COUICLRI:

I heredby certify tlat on
or sbeut Septernver 9th, 1934, I proceeded from Saint
<ul, .dnnesote to Chicage, Illinois, where I inter-

viewed Glndys Reta Sawyer at 1900 Zsnkers' 3Building,
viier is tie office of the Federal 3ureau of Investi-

-ation. ‘zen I entered the offices during the even-
in; ¢? the cete of nmy errival wrs. Sewyer was seated
in tihe smail Confercnce Room on the south side, the

zt rocm west of the ile Room, I believe., .t the
x& I entered the room .xrs. Zawyer was telking to
peclal o pent 2. C. Juiren. I do net know the netter

oowee wiccursins es thelr voices vere in sn

Ceiinesy tone rmo toey censed telxine len 1 entered -
e % the tine I &Il net kpev Lro. Savier; Love-

e

o)
¢n o~nterin s the room £l recosnizel Te, orlling

COPIES DESTROYED
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Tapf ¢

To inon It .2y Concern: 7/1/3%
.ountl ¢l Zepteber. 45 I now recall I dié not enter
c.orces Tor £l of the Joeod, cigerettes and coffee she

re Lested &nd vwes proviced with,

In es much es .rs. Sewyrer presented

£ Very Trisndly ettit.ode touerd me, advisine thet she
icd knovm e by silht for severel yeers, there were no

crewents entered into b;tween us. irs. Scwyer is very
srifene eid the only indecent lancuege used was stete-
:xats mede by Ler end from her ccanversetion it appears
that 11 is {:ipossible for lLer to express herself in dny
¢*oer .imnner, puring the ti e I interviewed .xrs, Sewyer
she 4ié not indicete thet she desired the services of

g cttorney or the services of ¢ physieisn or surgeon.
She did mdvise me, however, that she Led received en

o eretion at the :1idwzy ifospitel in Seint Paul, lldnnesote
d.ring July, 1924 =nd thst she ned been discherged fron

< e Lospital =2s cured.

st no time durinig the period I re-
cx-ined in Zhicza_c did muy unzleascntness enter into the
interticw with .os. oowl'er end tie rassin: steteents she
.-te to mnu receiveu Trol. otier emlorees vere those
) < t ccurse ¢ Buginess zné she LB
wictever., Lhile I s in the
T 4id nect see pnrvene with e firc-

(=3
. v e 1 A 5 . o~ - PO 2l
. ¢t =nuy kind, or fesr ey mference nde to Mireorins,

I wil nov, off course, interview
© Ceule flaraen, howsver, T 216 egee tien
in <the ¢ifrevent offices at the vlove

Tiere was thsolutely nething nletever

were weing rdstrested in ony nienner end 1 an
~ou LYy cooovanced thiet they vwere not nistrected.

N

te




To .hora It ey Concern: 7/1/38

I recret thet I do not recall the
exect édrtes I wes in Chieapgo, however, I do recell that
it was uurin, the Jirst Lelfl of Sezteundber, 1934 and es
I recell, I wos in Chieszgo on the 1lth of Septexber.
If rore iefinite infcorietion is desired my exnpense
sezount for the ..ontl of Septever, 1974 will reflect
the dey ens hour I left Seint raul end errived in Chicego,
as well as the Gate of my deperture from Chicaro. The
tripwes uinde by airplane end I was not in Cuicerco but
once vurings September, which ves the occasion in guestion,

“ery truly ycurs,

X.C.0

»
He Co CLULSLA, 3oecial irent L

J2l.aan
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
U. S. DEPARTMENT OF JUSTICE

OFFICIAL BUSINESS

500 Rector Bldg.,
. Little Rock, ark.

Mr, Harold Nathan,
Pederal Burecuau of Investigation,

U, S. Department of Justice,

Pennsylvania .Avenue at Ninth Street, N. V.,

Washington, V. C.
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P, 0, Box '1”7, Mr, Egan ...
Pittsdburgh, Pa, Mr. Harbo......... .
Mr., Keith ... ...
J'm 2. 1935, Mr. Lester .

Mr. Quinn . o
Mr. Scheic: .
Mr. Schy'n

Mr. Smiry |
Mr. Taroor, ...

-
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Mr. Harold Nathan

Asgistant Director

Federal Bureau of Investigation

United States Department of Justioce
Pennaylvania Avenus at 9th Strest, N. ¥,
Washington, D, C.

Mr. Trao,

H
Miss Gzncy . ¢

Dear Sir:

Enclosed you will find the mermorendum which you
spoke about in our converseation over the telephone. I am not sure
as to the dates and as to how many days I guarded these women, bdut,
of course, can refresh my memory from the files in the Chicago
Office, if the occasion arises,

There are other inajgnificant details, such as
conversations end happenings which took place dwring the stay of
these three women in the Chicego Office, which I did not consider

;’f relevant to the point involved,

It I can be of further service in this connection,
plecse notify me at once,

Yery truly yours,

D, S
% ‘/\O‘{L&j//(/ o2

b GCW/1IM G, C. Woltz,

A Special Agent.

ety
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Pittlburgh. Pa,,
July 2, 1935,

MEMORANDUM FOR ASSISTANT DIRECTOR, MR, HARCID NATHANS

Pursuant to instructions as outlined in telephone
conversation of July 1, 1935, I submit the following memorandum
of facts which I will testify to et any time I am oalled upon $0
4o s0.

On or about September §, 1934 and the days
immed iately thereafter, I was & Special Agent of the Division of
Investigation, United States Depar-tment of Justice and wes assign-
ed to the Chicago, Illinois Offioce.

I, slong with several other special sgents, went
to the airport just out of Chicsgo, for the pwpose of meeting an
eirplane which was bringing to Chicago, the following persons:
Winona Burdette, Gladys Sawyer, and Penla Harmon, who were
accompenied by Special Agents of the Divisioh of Investigation,
United States Department of Justice.

When the airplane reached Chicago the said Winona
2 Burdette, Gladys Sawyer and Paula Harmon wers escorted in three
= automiobiles to the Chicego Office, where they rerained some time,
e voluntarily.

I had occasion to observe all three women and talk-
ed with each of them from time to time. At first I inquired as to
how they felt, to which each replied with statements that they felt
very good, or rine, and similar statements thereto. Gladys Sawyer
and ¥Winona Burdette both egreed thet they enjoyed their airplane
ride and liked it very much, at the same time cleiming that it weas
-the best way to travel apd that it was much better then a train,

I observed very closely, Winonz Burdette, Gladys Sawyer and Pauls
o= Harmon, and all three seemed to be very happy and from appearances, ‘
wore in the best of health and spirit. None of these women had eany
visible marks or bruises and they 4id not look to be fatigued in
any way but rather appeared to be reated and looked as though they
had Mmd plenty of sleep, and from their conversation, I judged they
were glad to be in Chicego.

COPIES DESTROYBRD
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While ¥inona Buxdetts, Gladys Sawyer snd Paula
Harmon were staying in Chicago on this trip, I was in their presence
at different times, both day and night, for several days and I ad
occasion to observe these wonmen continually for periods renging from
eight to ten hours and I now state that etch slept soundly and had
regular meals, which they ate heartily; that all thres were affaorded
comf ortable places to sleep, and wre not molested by anyons. They
were given good, wholesome food whensver they desired same, and ap
mich as they wmnted, thres times a day, 1 further state that fram
time to time, on different occasions, between medl times, I dought
sandwiches, milk, and coffes for Gladys Sawyer ard Pesula Harmon.

At times when I wap with these three women there wes
a matron present and these women were permitted to use & wsh-room
and to visit a ladies' toilet whensver they desired. No cruel treat-
ment, harsh words, threats, unpleasant acts or gesturss wers used
by anyone at any time, and the three women were permitted to sleep,
eat and rest as each desired,

At no time were there any guns displayed by agents
and none of these women wers questioned by agents, or anyone else,
that I beard, except to inquire as to their welfare and possibly to
carry on & genersl conversation, I talked with these women from time
to time about topics of the day, childhood experiences and gensral
conversations and on one occésion was subjected to a boresome letaile
ed description by Gladys Sawyer, of an operation which she had had
performed at some previous time,

Another thing, I recall, which added to the enjoy-
ment of these women's stay in Chicago, was the bringing to the office
of a smell girl, aged about five years, who was either a daughter or
en edopted deughter of one of the womemn, The little girl was allowed
free renge of the office and was permitted to play and visit with the
women and this agent, om ocoasions, was asked to assume the role of
purse-raid to this smll girl, much to the amusement of the three
woxen, above pemed,

In short, judging fram looks, appearances and actions,
I can state that these women experienced no 1ll treatment or any
unpléasantness at the hands of anyone, during the period of time




reforred to and that, on the other hand, it ws pleasant anmd
enjoyable to all three.

Respectfully sutmitted,

ooy

e, €. '°1tz.
Special Agent.
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' Detroit, Kichigan
July 2, 1935

1Z1ORANDUL:

¥r. Eerold Nathan, Assistant Director
Federel Bureau of Investigetion
U. S. Department of Justice

Re: Accusations Ageinst the Chicego Office
of the Federal Bureeu of Investigation.

The writer, during the month of September, 1934, was assigned,as a
Speciel Agent of the Federal Bureau of Investigation,to the Chicago

Buresu Office,

In the eerly part of September, Paula Hermon, Wynons Burdette and
Gladys Sawyer were brought to the Chicego Bureau Office, 1900
bankers' Building, Chicago, Illinois, from Cleveland, Ohio, &nd were
detained &t the Chicego Bureau Office for s few days, the exact
number of which the writer does not recsall.

While these woren were deteined et the Chicago Cffice, the writer
ves essigned to gusrd Paules Eermon, who was kept in a =small office

in the rear of the rein office., In this srell office there wes & cot
with bed clothing on it, on which Psule Rarmon slept. The writer
guzrded FPeule Eerron two nichts es did elso a metron, lliss Dorothy
Sorney. At no tire during the detention of the three women did the
writer see zny of the women except Feuls Earron.

During the tire Taulas Herron vwas guerded bty the writer, she was
accorded the nost courteous treatrent by the writer end liss Horney,
tre retron. Anything she requested in the line of food, cigarettes
arnd sundry erticles was brought to her. At no tize did Feula Farmron
recguest an attorney nor did she at eny time request sny nedical
eztterntion vhile she was guarded by the writer,

Feule Hermon was an abusive person, using ebusive lenguage. She slept
on the cot in 8 nude state end when she desired to go to the bathroom,
she would arise from the cot in her naked stete, with utter disregerd

for the presence of enyone else, end would be teken to the bathroom

by the matron, liss Horney.

‘After e few days, the three women were taken to sn apertrnent loceted

in ‘an epartment building in the 4100-block of Sheriden Road, the

nurber of which the writer recslls as being 4121 Sheridan Roed. This
apartrent consisted of & lerge living room, having therein & }urphy Ve
double bed end & divan; a sxell bedroom conteining & double bed; a E
bethroom and & smell kitchenstte.
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The writer, together with forrer Speciel Agent T. J. Connor amd
Dorothy Horney, the matron, were assigned to puard the three women
during the tire they were detained at the epartrent. The hours on
duty of the writer were from nine o'clock in the morning until nine
o'clock in the evening. While assigned to this guerd duty, the
writer together with former Special Agent Connor and liss Harney pre-
pered and served to the three women three meals a dey end before

the preperation of these measls, the three women were specifically
asked &s to their wishes in the matter of food. Anything in the line
of food which they requested was purchased for them end served to
them. Also purchased for ther were cigarettes, toilet erticles and
during the time they were detained at the spartzent, Gledys Sawyer
specifically reguested that some ovarian tablets be purchased for
her. ZForrmer Special Agent Connor purchased saue of these tablets

but Gledys Sewyer steted they were not the kind she had been
eccustomed to using. The teblets were returned to the drug store

by former Special Agent Connor and the kind requested by Gledys Sew-
yer were procured, which she used. There was slso purchased for

her a guentity of sodium snytel teblets, of which Gledys Sewyer took
approxirztely & dozen eech day. She inforred the writer thet she had
been eccustored to the use of thet nunber for severel years. at no
tize 4id the three voren sid in the preperation of reels or in the
cleening up of the epartment, this work being perforned by the writer,
liss Horneyv and forrner Speciel Apent Connor.

During the tire spent with these woren, much obscene lenguage and
reny obscere stories were told by ther. During the course of neels,
wynone Eurdette's fevorite expression ves "Lzugh I thought I'd LBRde,"
She hed the filthy habit of belehing &s did Gledys Sewyer, they vur-
rosely estternrting to do this, Chbscene stories were told by Wynore
Turdette which led Cledys Sewyer to remember sore of her choice ones
w~ich she rel-ted with keen delight.

At no tire did Glsdys Sawyer request an attorney and et no tire did
she request any redicel attention excepting to reguest the ovarian
and sodium emytel teblets. Gladys Sawyer was in the hebit of drink-
ing between 15 end 20 cups of black coffee each day end would inter-
ringle the coffee with the taking of sodium emytal tablets.

During their detention at this epertment, Gladys Sewyer and Wynona
Burdette slept in the double Lurphy bed and Paule Eermon slept on the
diven Jn the living room. When the writer sppeared for duty in the
porning et 9 A.L., Gladys Sawyer was usually still sleeping end did
not arise until spproximately ten or eleven o'clock, at which time
breekfest would be served to her and to the other two women. Luncheon
would be served about 1:30 to 2:00 end dinner usually at six o'clock.
They were at liberty at a1l times to parteke of any of the food stored
in the refrigerstor in the kitchenette end were ellowed their liberty

about the apertment.
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At no time did the writer point a pistol et eny one of the three
woren when they were going to the bathroom. Each time any one of
the women went to the bethroom, the matron, Kiss Homey, and only
lLiss Horney, accompanied the women.

At no time were Gladys Sewyer, Wynona Burdette or Paula Hearmon
guestioned by the writer and et no time were sabusive epithets

hurled at the women., The only request mede of them by the writer
was that they bathe themselves, it being thought by Wynona Burdette
end Gledys Sewyer that Paule Earmon was possessed of body lice.

For the protection of all the occupants of the epertment, the writer
requested all three women to bathe, which request wes not complied
with.

At no time was there any undue display of firearms by the writer,

it being the writer's procedure upon arriving for duty at the spert-
rent to empty his pistol, keeping the cartridges in his pocket and

to hide the pistol in the bedroom in & plece unknown to the three
vomen and to get the pistol when going off duty. At no time wes this
pistol or esny pistol displayed promiscuocusly in the presence of the
tkree women,

During the course of the deys spent with the three women, card gemes
were rvleyed by Gledys Sewyer, wynonz Burdette and Paule Harmon. On

e Tfew occesions, the writer and former Speciel Agent Connor as well
as liiss Horney joined in the pleying of card geres and on several
occesions the writer pleyed cards with Gladys Sewyer alone. iihile
pleying cards with Gledys Sewyer, she mentioned the fact thet she,
Peule Herron apd wynona Burdette hed an opportunity to throvw former
Speciel Agent in Cherge lerson out of & hotel wirdow in Cleveland

e£nd thet they would heve done 80 were it not for the fect theat they
thought fgents were stationed outside the hotel room. It wes there-
fore deered sdviseble by the writer to teke preceutions to evoid
erythirg like thet hzppening end the vonen vere kept under surveil-
lence 211 the tinme they were in the epartrent excepting at times when
t.ey went to the bathroor vwhen liss rorny, the matron would accorpany
then.. At £ll times the retron wes in the presence of the women, she
being on duty the sere hours es the writer and former Special Agent
Connor, fron nine o'clock in the morning until nine o'clock in the
evening. : o

During the course of their stey in the apartment, Glsdys Sawyer's
chiefev.orry ves whether or not the ettorney in Clevelend to whamr she
had given a lerge sum of roney as well as sore jewelry end other
personsl belongings would "gyp" her of same. Aside from thet, she
eppeared to be well setisfied with her querters end st no time ex-
pressed displeasure ebout same but even congretuleted the writer, }Miss
Horney end former Special Agent Connor on their cooking ability,




stating thet she wes being well fed end food which she liked was pre-
pared for her.

As to the obscene stories, Wynons Burdette was the chief offender in
telling them and the writer would judge thet Gladys Sawyer was alrost
on & var with Wynona in telling such stories.

It is true thet on one night end on only one night the writer
indulged in 2 small poker game with severel other Agents at the apart-
rent, which game lasted frox nine o'clock in the evening until about
11:30 end no leter then 11:30 end in which gemre Gladys Sawyer took
perticuler interest, sitting around the teble on which the geme was
rlayed and more or less acting es e kibitzer., This was the only
poker game played by the Agents and Gladys Sawyer expressed the .
desire to perticipate in the grme except for tbhe fact that she did
not have the necessary =smell amount of money with which to play. All
tte other card gemes indulged in were played for pestime end Gladys
Sawyer perticipeted in many of ther, she perticulerly liking to play
cards.

The writer agasin reiterates that et no time did he point e pistol at
eny of the three women nor did he promiscuously display his gun and

et no time did he use obscene lenpuage in the presence of these women,
any obscene languege used being thet spoken by the three women of
which the chief offenders were Wynone Burdette and Glzdys Sawyer.

The cherges rede by Gledys Sewyer ere e surprise to the writer e&s he
wzs urder the impression, from staterents rade by Gledys Sewyer, thet
tiey were perticulerly well treeted while detzined in the epertment on
Sheriden Road. As to the treztrent received during the period of
time the writer wes not present, the writer has no knowledge of this
but is of the opinion thet the sarme treatment was sccorded them, in
view of the fect thet et no tire did eny of the three vomen rention
that they were being mistreated or were mot being accorded the most
courtecus treatment. At no time 4id the writer witness eny of the
three vorien being beeten or struck in any wey. They were never
threatened by the writer nor were any obscene epithets hurled at them
end the writer does not know if Gladys Sawyer wes adrinistered any
drug which she cells "truth serum.”

While detzined at the epertment, Gledys Sawyer frequently told the
writemmthst she was through drinking, in spite of the fact that she hed
been & heavy drinker in the past, because her arrest in Cleveland was
caused by the fact that she and Peule Hermon had gotten "stiff" in a
barroorm in a Clevelard hotel. She mede the remark thaet they would
never heve been caught if it hed not been for the fact thet they got
so drunk end created such & disturbance thet the police were called.

2.,

A. A. Yuzzey, Special Agent.
-
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MENORANDUN FOR MR. HAROLD NATHAN, ASSISTANT DIRECTOR. 3.

July 1, 1935,

During September, 1934, I recall the occasion when Mrs,
Gladys Sawyer, Wynone Burdette and Paula Harmon were

in custody of this Bureau at the Chicago Bureau 0ffice.
On several occasions I was called upon by Inspector

S.P. Cowley, to attend to each of these women during
the time when the matron on duty was occupied with one
of the women., I distinectly recell accompanying Paula
Hermon to the washroom on several occasions during the
hours that I was on duty, approximately from nine
o'clock in the morning to six o'clock in the evening,

or sonetimes during the evening when I was at the office
completing my work. On every occasion that I was in the
conference rooxm where Pesula Harmon weas being held, I
observed her lying on a cot which had been provided for
her., I slso observed cots in conference rooms where
lrs. Gladys Sawyer end Wynona Burdette were being held,
I further stzte that there are edequate sanitary faci-
lities in tre Chicago Bureau Cffice for women. lTs.
Gledys Sawyer on seversl occasions even refused to wash

her face.

At no time did I hear the Agents use abusive lenfuage
or use third dezree methods on any of these women, but
I did hear the women neke numerous vulger expressions
while I was attneding them.

Y,

HELEN DUNKEL
CHIEF CLERK

T AR 5



Nuly 1, 1938
Chicago,Illinois.

Thies statement is in regard to a letter submitted to his Excellenoy
Franklin D.Roosevelt, regarding one MRS. GLADYS RITA SAWYER, whose
surname is SANDIOVICE, and signed by Eugens D. O'Sullivan of the firm
of 0'Sullivan and Southard, attorneys and counselors of Omha,
Nebraska,

I make this statement voluntarily end of my own free will, and to e¢lear
myself of any of the accusations made by the said Mra. Sawyer.

During September 1934 I was employed as a Special Agent of the Federal
Bureau of Investigation, United States Department of Justice at Chicago,
Illinois, but have since resigned and become affiliated with the Columbia
Broadcasting System at Chicago,Illinois,

It so happened that while employed by the Federal Bureau of Investigation .

I vas assigned as one of the Agents vho guarded the said Mrs. Sawyer,
one Paula Harmon alias latterson, and one Wynona Burdett. During the
period they were confined at Chicago, both in the Bureau office and an
apartment at aporoximately 4100Sh:ridan Road, Chicago, to my recollection
I was with or in the presence of these three individuals approximmtely
twelve hours of each day, at times doing guard duty at night and other
times during the day. I hereby state that at no time 418 any of the
three ask for en attorney or request medical attention; at no time in
my presence was any of the three beaten or struck in any menne», neither
was there any obscene lenguage used by any & ents in addressing them.

=t no tims were these women left without a matron. As for the obscene
stories mentioned, may I assure you that during this neriod, and through
the above mentioned three women, I have added sorme choice bits to my
not too complete at that time repertoire. Rezarding the display of
firearms by the Agents, may I state that this was not dom deliberately
but only in the course of being armed while guwarding prisoners, whiech

I believe is and was at that ¢ime permissable. At no time did any
Agent in my presence apply epithets or threats to the prisoners. There
was a cot available for Paula Harmon the first night, and on the
following day cots were made aveilable for ¥iynona Burdett and Gladys
Sawyer.

These wharges made by Gladys Sawyer appear as a complete surprise to
me as I was under the impression at the time that they were being
particularly well treated, a fact which was eonfirmed by the three

prisoners themselves, 7
/"} ‘
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As t5 what might have happened during the period of time I was not
present with these women I do not know, but I am certain that the
treatment they received during said period of time was not different
than I have already mentioned. In closing I wish to state also that
during the period these women were held, to my knowledge they were never
placed under the influence of drugs by any member of the Federal Bureau
of Investigation or any other person connected with the case.

2l AL e

AL SCHUSS




‘uly 1, 1935,
chica@’mm“o

MR/ORANDUM FOR ASS ISTANT DIRECTOR HAROLD NATHAN.

Puring September of 1934 at the time Wynona Burdett, Gladys
Sawyer and Paule Harmon were held in custody I was assigned on one
occasion to be present in a room during one of the periods in which
Wynona Burdett and Gladys Sawyer were permitted to visit each other.
This period lasted for about one hour.

I 414 not at any time use any sbusive language to these
women or tell obscene stories, in fact I d4id not even converss with
them. I knew that these women were being held in the Chicago Bureau
office but do not know for how long a period, and at no time 4id I
heer any Agent of the Bureau use abusive language, make threats
or apnly eny other "third degree™ methods. At the time I was assien-
to this duty I recall that I performed said duty in the room assignec
to Gladys Saryer and that it did contain a bed. To the dest of my
recollection the time a8 set out above is all that I spent in connec-
tion with these women.

Respectfully sulmitted,

M, GIATFETZ,
Special Agent.

10 : TUS
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J’nly l. 1930,

MEORANDUM FOR ASSISTANT DIRECTOR HAROLD NATHAN

During the time that Peula Harmon, Gladys Sawyer and
¥ynona Burdett were held in custody at the Chicago Bureau office
in September of 1934, I hed occasion to work later than usual omne
evening typing a statement which was given by Paula Harmon. I
recell on one occasion during the course of the evening I left
the stenographers' room and proceeded to the section of the office
where the girls were being held. At this time I heard a woman,
whom I knew to be Gladys Sawyer having heard her voice on previous
occasions, speaking in a very loud tone and using vile and indecent
language which was evidently directed at an Agent who was attempt-
ing to interview her. She st this time indulged in considerable
cursing and swearing, but at no time 4id I hear the Agent's voice
raised to an unusual tone nor did I hear him use any abusive or
offensive langusge whatsoever,

I also observed Paula Harmon bekave in a most disgust-
ing manner et a time when I accompanied Special Agents R. D. Brom
and R. C. Suren to the epartment on Sheridan Roed where these wamen
were then located, for the purpose of teking a statement fram Peula

Harmon.
Respectfully submitted,
LIARY GRKY.; E
Stenogrepher,




July 1, 1935.
Chicago,Illinois,

MZCRANTUM POR ASSISTANT DIRECTOR EAROLD NATHAN.

This is to advise that during September, 1934 at the time Gladys Sawyer,
Viynona Burdett and Paula Harmon were being held in the Chicago Bureau
office, I was requested by Special Agent R. D. Brown on one occasion,
about noon-time to the best of my recollection, to go into the room
occupied by Paula Harmon to see that she dressed herself properly.

I entered the room and found that Pauls Harmon had ecompletely removed
her clothing, and was seated on a oot with the sheet partly covering
her. I asked her to put on her clothes but she hesitated and seemed
extremely reluctant to do so. I finally persusded her, after consider-
able effort, to get up and put on her cbthes.

I observed the above mentioned women in the Chicego office from time to
time, but at no time did I hear any Agents use abusive language toward

these women, nor did I ever hear of any "third degree™ methods being
er.ployed by anyone in the office,

Respectfully submittead,

/!/ {‘ ‘ 3 }; Z’ é/

Josephine Stharboro

Stenogcrapher,
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July 1, 1935,

ME fORANDUL! FOR ASSISTANT DIRECTOR HAROLD NATHAN

On the morning of September 10, 1934, I was assigned by
Inspector S. P. Cowley to interview Mrs. Gladys Sawyer, who was at that
time in custody of this Bursau,

The first time I saw Gladys Sawyer she was sitting in
one of the conference rooms in the Chicago Bureau office. I began my
interview with Gladys Sawyer and fram the outset of this interview she
used vulgar and indecent expressions. Immediately upon entering the
room where Gladys Sewyer was sitting I mede an examination of the desak
in that room, as per standing instructions by Inspector S. P. Cowley,
to ascertain {f anything was contained therein of a confidential nature
or 1f there were any firearms or weapons with which a subdject might injure -
himself, In the drawer of this desk I d4id in fact find a revolver which
belonged to same Agent whose identity I do not at this time recall. I
took this gun from the room and it is my present recollection that I turned
it over to Inspector Cowley. I made no threats to Gladys Sawyer with this
gun, neither did I {ndulge in any "dry shooting” nor 4id I handle this gun
in eny sort of a careless manner,

During the first night that Wynona Burdett, Gladys Sawyer
end Paula Farmon were held at the Chicago Bureau office, there was only
one cot available, which cot was used by Paula Farmmon. However, on the
following day Inspector Cowley mede appropriate arrangements to secure
additional cots and Gladys Sawyer was permitted to use one the following

day.

Two matrons were on duty during the time that these women
were in custody, these matrons being Airs., Monahan and Dorothy Horney, one
matron taking the night shift end one the day shift, These matrons attended
to the needs of the women, accompanying them to the toilets when necessary,
which tollets were amply provided for in the Chicego Bureau office.

During the course of my interview with Gladys Sawyer she
edvised me of & recent oneration she had had performed upon her in St. Paul,
Vinnesota, and requested that she be furnished with medicine which had been
presdfiﬁadfbr her by a St. Paul doctor. She provided the name of this
medicine, which was in tablet form, writing it on a slip of paper. The name

7
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of this medicine I 4o not now recall, but upon instructions of Inspector
Cowley I proceeded to the drug store located at the corner of State and
Adams Streets, Chicago, and obtained the requested remedy after which I
returned to the Chicsgo Buresu office and turned the same over to Mrs.
Sawyer, She took some of this medicine, the quantity of which I do mot
know, and the entire bottle of the tablets was turned over to her and I
believe she kept them in her personal possession from that time on.

Mrs. Sawyer 4did not ask for an attorney, but sdvised that
et the time of her arrest in Cleveland on September 5, 1934, she had con-
cealed on her person three $500 and seven $100 bills, one solitaire diamond
ring, one double solitaire diamond ring, one pair dimmond ear screws and
one unmounted diamond. She stated that she met an attorney, Ed Stanton,
at the jail while she was confined therein in Cleveland, Ohio, and had
requested him to take care of the property for her and for Stanton to try
and reach Harry Sawyer and to have him inform the gang to "beat it". The
principel worry on Gledys Sawyer's mind at that time was the amount of the
fees that Stanton would charge for his services and whether she would be
able to secure the return of her property. She requested thet this at-
torney be contacted in connection with the property end I believe that he
was 80 contacted by Agents of the Detroit Bureau office. She d41id not re-
quest an attorney at Chicago, Illinois, but on the other hand expressed
fear that scmeone would learn that she was in Chtago and assisting the
Government in connection with the Bremer kidnaping case.

I did not relate any obscene stories to Gladys Sawyer
at eny time snd heard no such stories related to her. Neither did I
apply any third degree methods of any description to Gledys Sawyer, nor
did I see eny abuse accorded Wynona Burdett or Paula Harmon, and at no
time did I have knowledge of any drug being sdministered to her. The
only medicine which wes given to Gladys Sawyer or taxen by her was that
previously referred to, which she requested and took voluntarily, advising
that it was medicine which hed been prescribed for by a doctor in St. Paul,
XMinnesota,

Gladys Sawyer was fed regularly while in the Chicago Bureau
office, the food being purchesed from the two restaurants now located in
the bullding, namely Thompson's end De kKet's restaurant.

Special Agent R. C. Coulter care from St. Paul, l“innesota,
to Chicago, Illinois, on or about September 11, 1934, and assisted in the
interviewing of Gladys S wyer, and at no time did Agent Coulter make eny
threats Qo Gladys Sawyer, use abusive language or tell obscene stories, dut
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on the other hand, Gladys was very vulgar in her remarks and expressions
and it was with some difficulty that we prevented embarrassment to the
stenographers of the Chicago Bursau office.

I do not recall the date that Gladys, Wynona Burdett and
Pauls Harmon were removed from the Chicego Bureau office to an apartment
on Sheridan Road, but I did visit this apartment with Inaspeetor Cowley
and Special Agent R. D. Brown on two or three occasions but only for a
short period of time. At this apartment there was always a matron in
attendance and the appropriete sanitary facilities were provided, together
with appropriate food., I definitely recall on one occasion thet Gladys
Sawyer prepared quite an elsborate meal for herself and the other girls
of food which had been provided by the Agents of this Burezu,

At the time the girls were released fram custody I was in
Detroit, liichigan, on another matter, but there is at the present time no
property belonging to Gladys Sawyer, Wynona Burdett or Peule Harmon in pos-
session of the Chicego Bureau office.

Recently while I was in St. Peul, Ninnesota, in connection
with the Bremer kidnaping trial, I entered the office of Special Agent in
Charge Andersen and found Gladys Sawyer was therein. She immediately became
ebusive to me in the presence of Speciel Agent in Charge Andersen, but did
state that after her release at Chicago, Illinois, she returned to Cleveland,
Ohio,and secured all of her property from attorney Stanton but thet he had
charced her a $500 fee for services rendered.

viynora Burdett end Paula-Harmon also frequently used vulgar
and indecent expressions amd cursed considerably. While I at no time inter-
viewed liynona Burdett or Paulas Harmon, I had occasion to visit the room in
which they were confined a few times and I know to my own knowledge that
such lancuage was used, In fact it toock a good deal of persuasion from timze
to tine to induce Paula Harmon to remain clothed. She wanted to disrcbe
xuch to the emberrasswent of the Agents, matrons and the stenographers of
the Chicago Bureeu office.

Respectfully submitted,

70 Loa

L ] c- SURAN’
Special Agent.,
RCS: MG <
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July 3, 1935.

lr. Harold l'athen, Assistint Director,
Federsl bureau of Investigation,

U. S. Departuert of Justice,
Pernsrlvarnia 4Lvenue and Linth St., Y. W.,
“‘ashincston, D, C.

Tez: _'r. lathan:-

With refzrerce to ybur teleptonic conversetion of July
1¢35, I wish to edvise thet rll charres mede by Gledys
wyer are untrue anc, of cource, 'mfounded.

-~
-

1Y -

Towever, to tre Dest of Iy recollection, I do recsll
legrings =2 1ittls poxer., s I recall the situuztion, I we
L ouut; one evsnins wuntil btout 10:30 or 11:00 P, .., at
wiienh time I believe we pleyed a ¢euie of camrés 1o puss the
v.ay, but 1 a2 certsin the rame ¢id not last lster
tron swrrroximotely 11:0C B

Zonl: reczll teins on duty with Nlecrs Sswrer, 'Jinorn
Triette erd Faule Yarion on ons cecssion, the exeset ndoress
teln unrtnown, tut it wrs some ploce in the €500 bloex of
Shericen nosa, JSniezso, I1l. iovever, I hLac beern or dulr on
verious occesions et the office while these thrce woten wore
trere. :

In recerd to the apaurtrent vherein it is presuied by
tis Sc2at, thet the allesed chor-es &s filed by !rs. Suwrer
occurreé, this .rent enthaticslly recells that ot 211 tines
sre of tre nitrons of the Chice-o Qffice was t1s0 on duty.

In refreshizc. ny memory, I recsll that =t =211 tines
after Lurust 17, 1534, whenever & female rrisoner or woman
wes helé for cuszstionine, there wes always a metron present.

e
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At fer as all other charges mede by lrs. Sawyer,

I hereby emphatically deny the truth end verecity of
) them.

Very truly yours, :

C. R. LaFRNCE,
Spseial lgent.
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FERSONAL AND co% U/

Mr. Herold Nathan,

Federal buresu of Investigation,

U. S. Department of Justice,
Pennsylvania Avenue at 9th St., N. W.
Washington -~ D, C.

Dear NMr, Nathan:

In eccordance with your request, I have
prepared a8 detejiled memorandum of the Cleveland and
Lekewcod, Ohio, escapade and am transmitting the origin-
al and four copies herewith, I am also enclosing the
three duplicate memorendums which you left with me and
which were prepered by Agents Collins, Dickstein, end
Hopton.

I heve tried my best to make & very com-
plete picture of the entire affair and in the event I
can be of any further assistance to the Bureeu, please
do not hesitate to call upon me,

I enjoyed ycur visit the other day eand
sincerely trust thet you will be in Detroit egein in the
near future, at which time we will teke "the rew model”

out for a little ride.

Sincerely yours,

ANV
#LJJK Wwm. larson
Enc,
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Detroit, Michigan
July 3, 1935

MEMORANDUM FOR MR. HAROLD NATHAN, ASSISTANT DIRECTOR,
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION, UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE:

RE: Reply to sccusations made against
Bureau Agents by Gladys Sawyer,
wife of Harry Sawyer

Following the kidnaping of Edward G. Bremer at St. Paul
in January, 1934, several angles developed in the Detroit district re-
qQuiring considerable investigation with a view to locating and appre-
hending the perpetrators of this offense. As Special Agent in Charge
0f the Detroit Buresu Office I supervised the work performed by the
Agents in this district.

Cn the morning of September 7, 1934, I received a telephone
call from Special Agent W. E. Peters at Cleveland, Ohio, informing me
thet three women, giving their names as Ethel Matterson, Gladys Sewyer,
and wynons Walcott, on the evening of September 5, 1934, were arrested
" by the Clevelané Folice in the barrocom of the Cleveland Hotel where
- they were causing a disturbance during a drinking party. The police-

woren who was celled to the hotel found the three women too tough to

k tendle enéd it wes necessary for her to ¢sll policemen to the scene to
o essist her in making the asrrest.
No psrticuler significance wes attached to this arrest until i

v the end of the following day, September 6, when Captein Frank Story of

o the Cleveland Police celled Agent Peters et the Federal Building, stat-

CF ing that they hed three women in custody who might be connected with some

i mob, whereupon Agent Peters prcceeded to the Police Depertment, and it
wes subsequent to this visit that he celled the office and it was then

n determined thst the correct nemes of the three women were Gladys Sawyer,

5 Paula Hermon snd Wynona Burdett, known associates of the Barker-Karpis

&ang.

I proceeded to Cleveland and conferred with Inspector C. [ S
Cody End Captain Frank Story of the Cleveland Police, requesting the
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relsase of the three women to this Bureau as it was felt that they
could undoudbtedly be charged with harboring the fugitives., It was
also felt necessary to remove the women from the Cleveland City Jail
to soms place where they could be properly interrogated. This action
was taken when it was learned that there were several newspaper re-
porters in the police building, and also there appeared to be no de-
sirable place where they could individually dbe interviewed,

The police officials agreed to release the three women to
me and mlso upon my request transported them to the Federal Bullding
in Cleveland. #hen it was found that the newsraper representatives
sensed the fact that the women had been taken to the Federal Building,
further plans were entered into to remove the women to some other spot
where we could interrogate them without being disturdbed, I was inform-
ed by officiels of the Lakewood Police Department that they had suitable
spece, and the three women were taken to that point,

It is my recollection thet we arrived in Lakewood about
11:30 P, M. and I immediately begen interrogating the three wonmen, one
at a time, and during this period Doneldson and Dickstein guarded two
of the women in an adjoining room, convenient to a lavatory. During
the course of these interviews all three of the women voiced their com-
rlete approval of spending their time in these quarters rather than
staying in the cells in the Cleveland Police Department. They were told
thet if they so desired they could occupy the women's cells in the Leke-
wood Police Stetion, but they stated that they haed had sufficient such
confinement.

During their stey at Lekewood they were treated with respect
end properly interrogated in every sense, The Agents who were guerding
the women saw to it that they were furnished plenty of food.

On the following day, Septeriber 8th, Saturday, the late In-
spector Cowley arrived in Cleveland froa Chicago, and after a conference
with him 1t was deemed desirable to determine if the three women would
voluntarily consent to go to Chicago., At this time Paula Harmon had
edmitted that it was Fred Barker with whom she wes living at 4419 171st
Street, Cleveland, and Gledys Sewyer was living et the same address with
her husband who was also a fugitive, Harry Sewyer, end their five year
0ld edopted child, end it was felt thet in view of their apparent desire
to assist the Govermment that they could be of material help in Chicago
in 4demtifying the meny photographs on f£ile there and also in an attempt
to locate the hideout which up to thet time had not been discovered.




I confronted the three women with the proposition of
going to Chicago and they all readily agreed to do so. In view of
this consent Mr. Cowley made arrangements for airplane service and
the plans were to leave on the Saturday evening of September Sth.
We prepared waivers for the three women which were signed by Wynona
Burdett and Gladys Sawyer. Paule Harmon upon being presented with
& waiver declined to sign same, which change of attitude was not
uncomnon with her peculeir characteristic. I recall distinctly at
this time that Gladys Sawyer attempted to persuade Paula Harmon to
sign the waiver, but without success.

At this particuler time Gladys Sawyer and Wynona Bur~
dett stated that they were desirous of going to Chicago in order to
get out of Cleveland, and, as they put it, "to get away from the
gang". About this time Mr. Cowley called me advising that the fly-
ing conditions would not permit the planes to take off that night and
that the trip would be cancelled until Sunday, and at that time we
would further discuss the matter with Paule Harmon to determine
whether she would consent to go. 1If not, it was our plans to leave
her in Cleveland and to proceed with the other two women to Chicago.
At no time during the interviews with the women at the lLakewmood
Police Department did any one of them ask for an attorney.

When the word came through that the trip was definitely
cancelled for Seturdey evening, I mede inguiries et the Police De-
pertment about furniching lodging for the women during the night,
however 811l three of them stated that they were very desirous of
staying in the guarters where they had been kept during the inter-
views rather than stay in the cells. Subsequently through Special
tgent W. =. Peters we mede errangements to place the three women in
two very comfortable rooms in the Riverside Hotel on Detroit Street,
Lakewood, Chio, and Special Agents Collins and Hopton were left at
the hotel to gusrd the women. Prjor to their departure from the
Lekewood Police Department to the Riverside Hotel, Paula Harmon con=-
sented thet she would be glad to go to Chicego with the other two

woren on Sunday morning.

ir. Cowley and myself and Agents Socey, Peters, and
Dickstein proceeded to our hotels in Cleveland where we spent the
night, end on Sunday morning Agent Dickstein end Mr. Cowley proceeded
directly from the hotel to the Cleveland airport to make the necessary
errangefents for trensportation to Chicago, and Agents Peters, Socey,
and myself appeared at the Riverside Hotel at about 9:00 A. M. Sunday
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morning, September 9, and nuch to our surprise we learnsd that all
three women had changed their minds ebout going to Chicago.

I talked to them advising them that they would not be taken
to Chicago unless they desired to go, and ebout this time Paula Harmon
began screeming at the top of her voice and epproeched the hotel room
window facing the street and began hollering at the pedestrians. Im-
mediately following this outburst, the other two womern duplicated the
act and I put forth all possible efforts in trying to have them becoms
quiet.

while I was in the room attempting to explain to them that
in view of their ettitude the trip to Chicago had definitely dbeen can-
celled and thet they were to remain in Cleveland, Pesula Harmon stated
that she wanted to talk to her lawyer. She was the only one who made
this request, neither Gladys Sawyer nor Wynona Burdett asked for an
attorney.

I promrtly told Paule Harmon that we would c¢sll her attorney
at once if she would furnish his name and that she would have an oppor-
tunity to talk with him, however, it was practically impossible to talk
to these women in view of their outbursts which continued for et least
two minutes.

During the course of this demonstration Gladys Sewyer made
the remsrk to me that she had not secen any of the bedges belenging to
the Agents. She mede some mention to the effect that all badges have a
number and T informed her thet there were no numbers on our badges assum-
irg thet she wes referring to numbers similar to those appearing on police
badges. TFeeling thet it would be well to exhibit a badge to her, I called
uron Agent Feters who hended me his badge end which was exhitited to
Gledys Sawyer. She looked at it very closely amd quickly grabbed it out
of my hend, finelly she turned it over, at which time she saw the small
{dentificstion number, and then returned the badge to me vith the remarks,
"You are a8 God damn lier®,

During the course of this outburst Gladys Sawyer wes extrenely
profane in her language, so much so that the pedestrians on the street who
heard the yells drew the conclusion that the women were intoxicated. The
people on the street of course did not have en opportunity to see the three
women bu# the langusge used by Gladys Sawyer wes such that any person would

think that she was drunk.

#hile T was in the room telking to the three women, Paula Har-
mon walked toward the window and as I feared that she might have 1ntentgons
of jumping out, I quickly approached the window at which time I observe

Gladys Sewyer with a wild look in her face end using vile
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language come toward me and when she got a few feet away she stopped
and continued her demonstration of profanity. I might here state
that Gladys Sawyer was doing practically all the talking, the other
two women, Paula Harmon end Wynona Burdett, were yelling at the top
of their voices. Gladys Sawyer later told me upon our arrival in
Chicago that it was her intention to throw me out of the window when
she started approaching me in the room.

When it was realized that every effort had been made to
stop the women from hollering without success, I instructed the Agents
to call the Lakewood Police. Lieutenant C. Baum of the Lakewood Police
Depaertment with two or three other officers arrived at the hotel and
when the three women began beating them off they were eacorted to the
patrol wagon and placed under arrest on a charge of disorderly econduct.
They were teken immediately to the Lakewood Police Station where they
were booked as prisoners in the women's detention gquarters.

A short time later I arrived at the police station and all
three of the women immediately requested me to come to their cells as
they wanted to talk to me. They then apologized for their actions at
the hotel and to0ld me that they were very desirous of boarding the
plane and leaving immediately for Chicago. I told them that I was
afreid that they were going to attempt to stage another demonstration
when we got then ocut on the street in an automobile and in view of that
we had definitely decided to hsve them remain in Clevelend, They con-
tirued to state thet they were very regretful of what hed teken place
end assured me that under no conesideration would they duplicate such
a scene. I finally told them that if it was their desire to go to
Chicego that it would be necessary for them to sign a veiver stating
thet they desired to voluntarily go. Without hesitation they agreed
to do so, &nd es I recell Gladys Seawyer took the initiative in express-

ing the desire et wanting to go to Chicago.

_ A new valver was then inmediately drewn up which waiver it
¥ill be noted was dated orn that date Sunday, September 9, end was signed
by &1l three of the women in the presence of the Agents listed in this
meniorandum with the exception of lr. Cowley end IMr. Dickstein. Lt. C.
Beum of the Lakewocd Folice Department was also present when this weiver
wes signed and was present when all three of the women stated that they

wanted to go to Chicego.
Following the signing of the waiver, I consulted Lt. Baum

atout the matter and he comsented to relesse the three women to me,

e



It will be noted that such action was necessery in view of the fact
that- they had been arrested by the Lakewood Police on a charge of
disorderly conduct in view of their actions at the Riverside Hotel,
which was cleerly an offense under the Ohioc statute. Lt. Beum then
stated that in view of the arrest by the police, it would be necess-
ary for the women to sign a police department release which action is.
customary in such cases where persons are arrested without prosecution
in order to relieve the police depertment of a possible case of false
arrest. As I recall this release indicates that the person committed
the offense charged.

Cladys Sawyer was the first one to sign this release,
Wynonn Burdett was next and the release was given to Paula Harmon.
She read it over carefully and stated that there were a few words
which she did not exsctly like. At this point Gladys Sawyer became
very impetient with Paula Barmon and said, "The first thing you known
you'll get us in some more trouble", and requested her to sign it
immediately, which she subsequently did. All three women seemed to be
hsppy over the fect that they were going to Chicago and were immedietely
transported to the airport via e police automobile.

Upon our arrivel et Chicego, the three women were irmediate-
ly taken to the Esnkers Pulléding where they were further interviewed
andé upon my Geperture from the building that night Gladys Sawyer agein
erologizec¢ for her actions at the Riversice EHotel at Lekewcod, and at
thet time she informed me that she foolishly had conceived the idea of
wenting to throw me out of the window, She seemed to teke the matter
es a8 joke and there was every indication that she was thoroughly
contented,

I desire here to etate that when I came into the Folice
Stetior st Lekewood, Ohio, efter the three women had been arrested at
the Riverside Hotel snd at which time they ell indicated that they
wented to go to Chicago, I informed Faula Farmon es well as the others
es T heve previously stated, thet we had planned to cancel the trip to
Chicago and keep them in Cleveland, and I also informed FPaula Hermon at
thot time thet we were going to comply with her request to get the
sttorney which she had been calling for at the hotel., She then person-
ally told me that she was not further interested in the attorney as she
had definitely made up her mipnd to proceed to Chicago.




Following the arrest of the three women at the Cleveland
Eotel by the Clevelard Police, it was leerned by the police that they
had been residing at 4419 171 St and 3973 7. 140th Strest. These two
Pleces were raided by the Cleveland Police and is shown in report of
Speciel Agent D. E. Hall dated 9/25/34. These two houses were in
the hands of the Clevelsnd Police for several days and as I recall 1t,
it was about September 11 or 12 when the Cleveland Police turned over
the keys for these houses to Special Agent W. E. Peters, stating that
they bad hed guerds at the houses for several deys and as it was felt
that nothing further would develop it was deemed advisible to turn the
keys over to this Bureau.

It should be noted in the above report referred to that an
inventory of ell of the clothing and other items in the houses were
immediately taken. Copies of these inventories were furnished to the
Cleveland Police,

I have noted in the statement made by Gladys Sawyer that
certain things were missing when she returned to Cleveland from Chiesgo,
end I desire here to state that nothing with the exception of papers in
the form of exhibits was taken away from either one of the houses by
Agents of this Buresu. The inventories taken will reflect all the arti-
cles in the houses when the Agents took possession of same and in the
event Mrs. Jawyer firds anything missing on this inventory she can be
informed that same wss not in the houses when the keys were turned over
to Special Agent Teters by the Cleveland Police Department.

On September 10, 1934, Specisl Agent Feters at Cleveland
developed the information thet ¥ynona Burdett with Harry Campbell and
Doc Barker had beer residing in en arartment building at 7009 Franklin
®lvd., Cleveland., This epertment building is owned by IMr. J. Cullen
of 7916 Frenklin Flvd. We obtained the keys for the epertment from
Mr. Cullen end after keeping seme under surveillance for several hours
we unlocked the door and raided same. At this time we found a Thompson
sub-machine gun with, as I recall, 745 rounds of machine gun emmmunition,
two 45 Colt autcmatics and one .38 Colt sutoretic, elso a 100 round
rachine gun drum loaded with amrmunition. The above equipment wes imme-
éiately dispatched to the Laboratory at Weshington for exeminetion.

An inventory of all the things in this apartment was also
irmediately teken. In sddition to the above guns end amunition, we
seizedea Ford coupe which subsequently wes turned over to this office by

court order. .




In conclusior, I recall thet during my interview with
Gladys Sawyer she told me that she had been operated upon for some

" {llness at St. Paul but at no time did she request medicel attention

nor did she indicate to me that she was in need of any medical atten~
tion and I would also like to say that in all of my dealings in hand-
ling prisoners during my ten years in the Bureau that I never have
come in contact with even a man who used such vile and profane lan-~
guage as 4id Gladys Sawyer on Sunday morning September 9, 1934, at
the Riverside Hotel, lLakewood, Ohio.

Respectfully submitted,

mv-\

WL:JJK Wm. Larson




Chicago,Illinoie
July 1, 1935,

MEMORANDUM TO MR, HAROLD NATHAN, ASSISTANT DIRECTOR

Re: Accusations against Chicago office of the
Federal Bureau of Investigation.

On June 23, 1934, the writer was assigned to the Detroit Bureau office
under Special Agent in Charge William lerson. In the latter part of
August 1934 this agent was on a road trip in Eastern Ohio, arriving

in Cleveland,0Ohio about the first of September at which time W. K.
Peters was resident agent in that city. Approximately one week later
a news item appeared in a Cleveland peper to the effect that three
women who gave their names as Gladys Sawyer, Z£thel Matterson and
Wynona ‘jalcott were arrested in the Cleveland Hotel for disorderly
conduct. A day or two later the writer procesded to Warren, Ohio

to cover leads on cases that had been assigned for the road trip.

This agent arrived in Warren, OChio about 8.30 P.M, and at approximately
10 P.Y. received a telephone call from Mr. Villiam larson at Cleveland,
Ohio requesting that the writer proceed immediately to that city

and meet him at the Lakewood,0hio Police Departmemt.

Upon arriving at the Lakewood Police Department at approximately 12,15
AM, this agent learnsd from Special #gent W. E. Peters and R. B.
Dongldson that Gladys Sawyer, Paula Hanron and Vynona Burdett were in
their custody and were being questioned by Special A ent in Charge
William Iarson., JFrom the conversations of these agents, the writer
ascertained that the =hove women were turned over to the Federal Bureau
of Investipation earlier that evening which to my knowledge was Septem-
ber 7, 1934.

~The vriter did not see these women until the following day as I was
requested to proceed to & hotel in order to get some rest and report
to the lakewood Police Department the following day. At approximately
8.37 AM. on September 8, 1934 I first met Gladys Sawyer, Paula Harmon
and Wynona Burdett in the Detectives®' conference room on the second
floor of the lekewood Police Department- building. These womsn were
sitting in comfortable chairs smoking cigarettes and appeared to be

in very good spirits. Special Agents A. Dickstein and R, B, Donaldsom
were in the room at the time, also sitting in chairs. The women were
not being questioned at that time. This room was light and well
ventilated. Directly adjacent to the room was a clean private toilet
which the women had access to at their leisure. '
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The writer was in their company for about one hour on the morning of
September 8, 1934, during which time these women were not disturbed.
One of the a.ents brought their breakfast to them and furnished their

brand of cigarettes.

This a-ent left the Lakewood Police Department on other investigative
work and did not return until approximately 8 P.M, that evening. Upon
my arrival at the Police station I learned from one of the agents

(I am unable to recall which one), that plans were being made to carry
the women to Chicago,Illinois by plane that night, and that removal
waivers had been executed by each.

Information was received from the airport however, that planes were
grounded end would not take off that night due to weather conditionms,

It was decided, presumably by Special 4zent in Charge Larson that the
women would be taken to & hotel where they could rest comfortably.
Accordingly they were taken to a clean and respectable hotel on
Detroit Avenue in Lakewood,Ohio. They were driven to this hotel from
the lakewood Police Dermartment about 11 P.M, September 8, 1934, in two
automobiles and accompanied by Speciml Agenta.

Special aAgents J, K., Collins and the writer were instructed by Special
4zent in Charge Viilliam Iarson to remain at the hotel the balance of
the night with the women.

Two large well ventilated rooms on the second floor of the hotel were
obtained. These rooms were directly across the hell from each other
and each had a doudble bed, vlth dressing tsbles and chairs. Pauls
Harnon occupied one room and Gledye Sawyer and Wynona Burdett occupied
the other room.

Arent Collins and the writer sat in a chair in the hall between the two
rooms, situated such that the windows were in view, The doors were kept
open, The rooms were 80 situnted that each women had privacy if she so
desired. The women were not in view of the agents when they undressed.
Their beds were only partially in view,

Paule Harmon specifically requested that the door to her room be left
open as she stated that she felt more at ease to know she was not
alone,




Gladys Sawyer and Wynona Burdett went to sleep very shortly after
entering their room, Paula Harmon stated that she could not go to
asleep as she was nervous and expressed a fear that "soms one was going
to get her". She requested Special Agemt Collins to sit in the room
with her. Agent Collins complied with this request and about one
hour later, which was about 1.30 A.,M, Paula Harmmon went to sleep.

Agent Collins and the writer remesined in the hall during the night.
I might mention that the toilet was about thirty-five feet down the
ball and the women were permitted to go to this toilet unaccompanied
whenever they so desired.

The following morning which would be September 9, 1934 at approximately
8 A.)M. the writer secured food and cigarettes for the women. At
approximately 9.45 A.M, Special 4A:ent in Charge William lLarson, Agents
Peters, Donaldson and Socey arrived at the hotel. Mr. Larson conversed
with the women and advised that they were planning to have them
accompany several agents toChicago,Illinois by plans, and irmediately
the vomen stated that although they had agreed the night before to go
to Chicngo,Illinois they had in the meantime decided to change their
minds., Mr, Larson talked with them in a very gentlemenly manner and
asked them if they were ready to leave the hotel,.

Gladys Savyer said th«t she would not leave until she sax the number

on the badges of the agents. Special Ar-ent Peters' badge vas exhibited
t> them, sfter vhich they accused the agents of being liars. Very
shortly thereafter the women began to scream and call pedestrians on the
street, apparently conceiving the idea th-t such tactics would embarrass
the azents, They became very boisterous end Kr. Larson called the
leremsod Police Department. A few minutes later several detectives from
the Lekevwood Folice department appeared at the hotel and carried Paule
H=2rmon to théir automodile vhich was parked im back of the hotel.

wynone 3urdett and Gladys Savyer walked to the car of their own volitionm.

At first Gladys Sawyer was very pugnacious, but after seeing that Paula
Harmon vas being carried to the walting car she decided to walk.

All during this time the vomen screemed their names, They were taken
tc the lsakewcod Police Denartment where they were pemitted to rest.
sbout one hcur later they were driven to the Cleveland airport by
agents and detectives of the Lakewood Police Decnartment.

e




At the Cleveland sirport the women in company with the late Samuel
Covley, t4lliem lLarson and J, K, Collins boarded a chartered plane
bound for Chicago,Illincis,

I have read the accusations made by Gladys Sawyer in a letter directed
to Bugene D, 0'Sullivan, attorney at law, and will state that on one
occasion, namely on the morning of September 9, 1934, Paula Harmon
mentioned thzt she wouléd like to see a friend of hers who was an
attorney in Cleveland, Ohio, indieating that she had turned over to him
some of her belongings. To my knowledge Gladye Sawyer and Wynona
Purdett 414 et no time request the services of an attorney. 4t no

time during my presence did they ask for medical attentiom,

4t no time during my presence were the womem beatem or struck in any
manner, but on the cantrary were treated vith respect.

To my knowledge a matron was not in attendance. No agents during my
presence told obscene stories, nor did they display guns. Epithets
end threats were not applied to them. To my knowledge no property was
tazen from the women by agents at Cleveland,Ohice

Although I did not see the vomen the first night they were in the

custody of A-ents of the Federal Bureau of Investication I heard from
other agents that beds were not available at that tims,

Res;;ectfully/au?‘t ed,

¥. E. HOPTON,

Special Agent.
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H. 8. Prpariment of Fustice .
Post Office Box 1887, R
Charlotte, N, C. ‘

July 2, 1935,

PERSOILLL AND CONFIDENTIAL.

MEMORAIDUY FOR ASSISTANT DIRECTOR NATHAN,

Re: ALVIN KARPIS, with aliases,
ET AL,
Edward G, Bremer, Victim,
KIDNaPING,

Relative to our telephonic coanverseation of July
1, 1925, in regard to the treatment received by Gledys
Sawyer end Frencine Sawyer et Cleveland, Ohio, please be
advised as follows:

a8 8ll of the events covered in this memorandum
. trenesrired during the month of September, 1934, end as, at
= this tirne, I am without eny notes or reports to which I can
. refer, I desire to advise you that I am relying entirely upon
cy menory, and sore of the matters which may possibly be
checxed es to the gccuracy should be verified from the Bureau
file.

at about 2:00 P, M., on September 5, 1934 (?), I
wzs edvised by Ceptain Frank Story of the Cleveland Police
Leparteent thet they had three women in custody who might
possibly have some connection with the Brewer Kidnsping Case.
~t thet time Cseptain Story informed re that the only thing
wiich led hinm to believe that there micht be same possible
gcnnection was the fact that one of the woren ststed she wes
from St. Peul, lMirnesota, and one of the women hed $600.00
in her possession.

[P 1 IR
£

Upon proceeding to the Claveland Police Department,

I lezrned thet Gladys Sewyer, dynora Burdett, and Peula
'.'Harxmn were under arrest, under aliases, and thet they hed
teen arrested in the cocktail room of the Cleveland Hotel,
Clevelend, Ohio, the previous night after they had engaged
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e fight emong themselves, which was the result of their

being intoxicated. The hotel menegement had called the
Clevelend Police Dapsrtment, and a policewomen hed been
dispatched to teke the woman into custody. Upon her errival
at the Cleveland Hotel, these women entered into & fight

with the policewoman and it was neceasary for her to secure
essistance from the officer on the beat, and it was necessary
for them to call the wagon in order to remove the women

to the police station., While in transit, Peula Harmon attempted
to destroy and throw away everything in her possession which
would give any indiestion of her previous address and correct
nane,

I proceeded to the Detention Werd of the Womens
Division of the Police Station where these three woren were
separetely interviewed by me, At that time, I displaved to
them photogrephs of sll of the known membera of the Barker-
ierpis Gang and telked with them as to the details of the
trener Kidnsping Case. They denied any knowledge of eny mrembers
of the gang and elso denied eny knowledge of the Bremer
Kicnz2ping cese excspt as they hezd reed of it in the newspspers.
+hile I wes interviewing the women they sent out for some
food erd ste part of it during the course of the interview,

I was infcor..ed thet ell of these woizen bhed turned over all

of their valuzbles to the Desk Sergesnt upon their arrest

and that Peula Eermon had in her possession six one hundred
dollzr bills, together with sowe jewelry end sundry crticles,

It should be noted at this point that although the women

were reported to have turned over all of their jewelry, at

a lster date, one of the wir.en made a complezint that her

platinum bracelet hed been stolen end that she was going to

enter suit ageinst the City of Clevelend for the theft of
sz=e, She accused the policewomsn who had errested her., It

was later learncd from the Cleveland Police Department thaet

& prostitute was released shortly after this womsn was pleced

in jeil end it was the belief of the police officials that,

either this bracelet was turned over to this prostitute eas
eyment to her for getting in touch with an attorney or that
the brecelet was lost during the fight et the Clevelend Hotel
or during the ride in the patrol wagon.

Upon my arrival st the Police Station, I noted that




- an ettorney by the name of Eddie Stanton, with whom I
hed been scqueinted for a number of yeers, wes present.
He asked me the status of the cese and I told him thet I
had no informstion at that time. He asked me if he could
talk to the girls and I inforued him that they were in the
custody of the Cleveland Police Departwent. He esked me
if we were going to take the girls into custody and 1
informed him that so far as I knew at that time there weaa
no Federal charge which could be placed against them and
that our investigation in the matter was at its inception.
Eddie Stenton remeined at the Police Station until late
that evening, after which time I again saw him and he asked
me the status of the case, I informed him that 8o far as
I was aware the girlas were still in the custody of the
Cleveland Police Depertment on a charge of being drunk anmd
disorderly and that I had no further information in the
matter, He asked me if he could interview the women and I
informed him that this was entirely under the jurisdiction
of the Cleveland Police Department.

As this was transpiring I was negotiating from time

to time with Inspector Cody end Ceptain Story for the release
of these wouen into Federel custody. I hed, in the meentime,
coxnmunicated with the then Special Agent 1n Charge Williem
; Larson and edvised him of the situation st Cleveland., Kr.
A Larson came to Cleveland and we then completed negotistions
v with Inspector Cody and Casptsin Story for the relesse of the

Y vomen to our custody. During this time L. Lersor snd rnyself

. were In corcrunicetion by long distanuce telephons with Inspector
T Cowley at Chicego. 4t about 11:00 P. M., on the third night
L thet the women ned been held in custody by the Cleveland

E% Police Depertment, it was decided that the cherge of drunk
iy ' and discorderly should not be pressed against the women but
A tiiat they should be turned cver to us and thet the Clevelend

Folice Depzrt:ent was not to be advised where they were tsken
beceuse the Cleveland Pollice Depertrment wanted to be able to
truthfully say that they did not want to know the woren were
in our custody or what hed become of them.

Lx }r. Learson end I then proceeded to Lakewood, Ohio (which
4 ‘= ® 48 a suburb of Cleveland, completely surrounded by Clevelend)
" and mede arrangewents there with Captain Miller with whom I
hed had numcrous fevorsble contacts end arranged to bring the




women to the Lekewood City Jeil to hold them until

proper disposition could be made of them, These arrange-
ments heving been perfected, Mr. Larson and I, accompanied
by various other agents of the Detroit office proceeded to
the Cleveland Police Department, where the women were turned
over to us and at thet time it was erranged that, with the
exception of a smell amount of pocket money, all money,
jewelry, and property, which had dbeen taken from the women
at the time of their arrest, was to be turned over to
Attorney Eddie Stanton. It should be stated at this point
tuat to the very best of my recollection et this time Gladys
Sawyer end the other women were advised that Eddie Stanton
had been atterpting to see them and they informed me that
they did pot know any ettorney by the name of Eddie Stenton
end did not know how he could have got into the casse, They
also iirformed me that they hed no desire et that time to

see Eddie Stanton, not knowing his possible connections.

TUpon the women being turned over to us, they
were immedietely teken into the Federel Building et Clevelsnd,
Jt wes believed that we were being followed, the newspepers
having hounded ell of us for some informetion regerding
the ¢sse, end the women were teken in one door and out
the other, bs=ck into the cars end were tsken to the Lakewood
Police Depertment. TUpon our errivsl there, the wcmen were
teken upsteirs and pleced in a room having toilet facilities
and = wash stznd. 1x, Lerson had the use of the office of
the Chief of Folice and he took the girls one by one into
the office and interrogated thems, By this time it was
gpproxinately midnight. The girls at no time were kept in
coufinernent and ealthough they remesined in this one smell
room the mejority of the time it wes done because of the
toilet fscilities and because of the seating errenge.ent,
From time to tise the girls exyressed desire for veriocus
er.d sundry sarticles, particulerly cigerettes, and egents
were dispatched to the corner drug store to supply their
wents end nzeds. I recell that on one occasion they were
edvised thet egents were going to the restaurant near the
corner and that if any one of the girls desired anything to
eat we would either return it to them or would teke them to
the restaurant. With the exception of HWynona Burdett, none
of the girls desired anything to eat and I sccompanied Wynona
Burdett to the restaurant where we ordered food, but upon

0




ke , the errival of same, Wynona refused to eat (I recall that

‘ “upon their return to Clevelend at a later date, Wynona in-

. formed me that the reason she refused to eat was not beceuse
she was not hungry but becsuse of plain oneryness).
I recall very definitely that ell during the night they were
supplied with coffee made by the members of the Lakewood
Police Department and that the members of the Lakewood
Police Depsrtiient who were on duty at that time wandered about
into the roome where the girls were being held in custody
with the exception of the Chlef's office where lr. Larson
wes holding interrogations I recall that Gledys Sawyer
and I ectered into a contest to see who could drink the
most coffee =nd we kidded each other upon who was going to
be able to stzy ewake the longest, It should be steted that
we hed instructions from Kr. Lerson not to interrogate these
wo.en relative to the Eremer case es he desired to keep
all the guestioning in his hends. I believe thet this was
in kesping with the policy of the Chicego office et that
time, to wit: thet not more than one agent should interview
8 Witness ss it micht be possible to divulge some informetion
ot previcusly in possession of the witness. To the best
of oy recollection =t this time, I know of no vulger stories

: or filthy lenguege ®hickh wes used in the presence of these
i women during the time thet they were held et the Lekewood
'*; Folice Depertuent. I do, however, recall that about three
; or four o'clock in the morning Paula Herrion stated that she l
& kzd begun to suffer from e pesriodic disturbtence and that
,;é she didn't give 2 damn whether she wes in the presence of
e ren or women, that those things were nsturel and thst she
B could not do anything sbout it. TUpon bteing so edvised, an
gﬁ ecent was dispstched to the corner drug store whers a box
i of i¥oitex wes purchased.
B
KT 48 I was resident sgent st Cleveland et that time and
'ﬁf as it was necessary to keep in constent touch with the Chicago
ﬁiﬁ office erd the Eureau, I returped st ebout 9:00 A. K. to the
ey Clevelend office end rsmained on duty there during the daye.
:%7 It was our expectation to file harboring charges egainst

™ ®  the women at Clevelend, Ohio. However, after a conference
by long distance it was decided that it would be more ad-
visable to tske the women to Chicego for further interrogation.




I was informed by Mr. Larson that I should meke a survey
of the city and secure either an spertment, a room, or

a suite of rooms in a snall outlying hotel, 1 was
unsuccessful in loceting en apertment but 4id succeed in
securing reservetions in a hotel which I belisve is known
as the Riverside Hotel, also in Lakewood, Ohio. This
procedure was necessary as the women had not been able to
bathe or chenge e¢lothes. After 1 completed these
negotiations I returned to the Lakewood Police Department
where we entered into a long controversy with the girls

as to their going to Chicago voluntarily. We prepared
waivers which the girls refused to sign, insisting that
they should see Nr, Furvis (At a later date Paula Harmen
informed me thet she insisted on seeing Mr, Purvis becsuse
she thought that ke was the head of the Buresu). Aifter
some time we informed the girls thet we were going to take
them to see Lir, Purvis and that Mr. Purvis was in Chiocsgo,
end thet if they would sign voluntary waivers of removal,
they would be teken to see him the following morning,
efter which waivers of removal were signed,

Vle then took the women in Euresu cers to the Riverside
Hotel where they rezistered under (I believe) their
correct names, They were given two rioms very near the
beth. These rooms were at the end of the hall and the
women were permitied ebsolute privecy with the exception
of an =gent being stationed in a chair et the end of the
h=all between the two rooms, it being insisted that the
girls keep their doors at leest partielly open. To the
best of my recollection, it #wes agents Collins &nd
Donzldson who maintzined this watch. Durins this time
Inspector Cowley had errived from Chicego by plene end
negotistions were rede for the return of the women to Chicago
on the following mcrning, to wit: Sundey. The plane was
to depsert for Chicego at anproximstely 9:00 A. M., end we
arrived at the hotel at approximetely 8:30 Li. ¥., the girls
having had breekfast prior to the errivel of the majority
of ege:tse Gladys end Wynona occupied the rear r.om and
Fsula Farmon occupied the room on the street, it being on
tze second story. Upon our arrivel et the hotel, we
informed the girls that the plane was ready for Chicago and
for them to pack up their things and we were ready to leave.
As part of the girls clothes were in Paule's room and pert
in the other room, we permitted Wynona and Gladys to go
into Paule's room for their clothes. At some apparently

pre-arranged signel, the girls advised us that they were
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not going to Chicago and when asked why, they informed

us thet they hed merely changed their minds and were going

to remein in Cleveland. Immedistely upon this announcement,
they were informed that they were going to Chicago whether
they wanted to or not, heving signed waiveras of removal, and
Paula thereupon made a dash to the window, it appearing as
though she were going to dive out head-first. Mr. Larson

was neerest her and he grsbbed her eround the waist to pre-
vent her apperent leap, She succeeded in getting her head
out of the window shouting: "Help, Murder, Police « Help,

I'm being killed™, to the passersby below, repeating these
shouts, and in the meentime biting end kicking Mr. Larson,
The othsr two women then entered into the shouting snd general
melee and attacked Mr. Larson, during which there was a general
free-for-all fight (which is the only wey I c¢an describe it).
The women bit, kicked, and foughte I recall that I grabbed
Gledys Sawyer and attempted to pull her away from the general
melee end suddenly found myself on the bed with the three
women and two egentis on top of me. At this time the Lakewood
Police arrived with the wagon end the flying squad, hsaving
previously been summoned to give us an escort to the airport,
end with their assistance we literally dragged the women down
the hall, the women biting, serstching, kicking, and shouting
all the way. From there the wowen were tsken to the Lekewood
Folice Depertment end held long enouzgh for everyone to regein
their composure, end were imrediamtely transrorted to the
Clevelznd Airport where their plene was waiting =and they were
transferred to Chicsgo in the custoly of Inspector Cowley,
Spacial ..gent in Charge Lerson, end Agent Collins.

(3ZZ LaST PaGE OF THIS MEIORAIDWM WHICGH COULD NOT
BZ GIVEN TO A FELLE STEICGRAPHER) .«

With reference to Francine Sawyer, I was not advised that
Fraucine Sawyer had been teken into custody until the day
following thzt on which I was advised thet the women hed been
taken into custody, and then I first lesrned of her detention
throuzh a feature stcry in one of the Clevelend newspeperse
I verified this inform=z=tion through the Clevelend Police
Department end wes informed that she was being held in the

.— &uyahoga County Juvenile Detention Home. I went to the Juvenile

Detention Home where I saw her and interviewd ha very briefly.
She supplied me with a few details of the life of Harry and




- and Glaedys Sawyer as well as some details sbout the sutomobiles
which they drove and where they lived while in Cleveland.
8 I had not received this information reletive to her
detention until ebout $:00 P. M., this interview took place
ebout 10:00 P. M., it baving been carefully eacerteiped by
me that Francine hed not retired. I saw her again on the
following day and I recall definitely that I took to her
several articles, such es cendy and children's playthings.
I do not recall now just how long Frencine was held at
the Juvenile Home but I belisve that about a week after I
first met her I was instructed by Inspector Cowley to bring
her to Chicasgo, and also to go to the house formerly occupied
by Gladys end Paula and to the apartment occuplied by WRynona
Burdett and secure for them all of the female wearing
apparel thet I could find. This wes done and that evening
I departed for Chicego by plene with Francine end three suit
cases full of clothes for the women. It should be noted thet
prior to my deperture for Chicago with Francine, Judge Farry
Eastnan, Juvepile Court, Cuyahozs County, Clevelend, Chio,
hed been in cormunicestion with the Ramsey County, l'innesote,
euthorities, and hed leerned the true status of the adoption
which Herry and Gledys Sawyer had tried to effect end had
turned Frauncine over to me with the distinct understending
thet she wzs to be returned in the custody of the Federsal
ag :-nts to the Raisey County euthorities, TFrancine disnlsyed
grezt interest in the trip to Chicage end I recall that a
¢reat friendship sprung up between Francine end the Stewardess
on the ship., The Stewerdess esked ::¢ if I was the girlts
father end I inforzed the Steverdess that I was her uncle,
I ree=ll thut e luncheon was served on the ship ard Franecine
thou_h* thzt they were givinz a p=rty for her dbenefit,
Tooz crrivel in Chiezgo, I was met by en egeat from the
Chiczgo office end t-ken to the Chicago office in company with
Francine, I rerzined st the Chicago office only & metter of
two or three hours and imrediately returned to Cleveland by
trzin,

i Ak akide

I heard nothing further ebout the matter until czbout three
weexs later I received a telephone call from Ianspector Cowley
_Typom Chicago ebout 4:00 P. M,, informing me that the women,
Gladys Sawyer, Paule Harmon, and Wyncna Burdett, had been
relsased by the sgents at Chicago and were volunterily returning




e

to Cleveland and that I was to extend to them every

courtesy. He also informed me that they hed been given

ry office end telephone number and would communicate with

me upon their errivel et Clevelend, 4t about 8:00 P. M.,

I received & telephone czll from Gledys Sawyer, at which

time she inforwed me that they had errived inm the city and
that they had had dinner and would meet me at a restaurant
downtowne 4S8 I had not as yet eaten dinner, I immsdiately
went to Weber's Restaurant, where I found the three girls
waiting. They were all in.the best of spirits, and as I
recall, we drank several glasses of beer while I was having
my dippner. I discussed with the girle their plens and was
informed by them thet they had returned to Cleveland to get
their jewelry and money from Ed Stanton end thet they also
desired to pick up a few odds and ends ebout the citye They
were very much concerned about remaining in the city over
pight, stating that they were afrsid that the "boys"™ might
show up in Clevelend and bump them off, or that the Cleveland
Folice might egain arrest them and throw them in jail, They
ingquired of me where it would be nost suiteble to stay, and

I informed them that there were any number of sall hotels

in the outskirts of Clevelznd where I thoucht thet they would
be reasonably sefe, Tiey informed me thaet if at all possible
they did not want to stzy in Clevelend. 4ias I hed en epertment
in Clevelaznd at that time I offered the use of rniy apartment
to the girls, irforming them thet I would go to a hotel for
the nights I also irnfor:ed them that Akron, Ohio, was only
trirty-four miles distwat; that they vere entirely unknom

in Akiron end could go there without the least fear of being
recognized., This plen a-peared mutuslly =zreesble and at
about 10:00 P. 1,, I left Clevelend with the three women

for Arron. Shortly efter our depsrture, Gladys Sawyer
informed me thet she was teking a particuler kind of medicire
for an operstion recently perforued upon her, snd that this
medicine could oaly be secured at a certaln chain of drug
stores in Clevelend, I drove the girls around verious parts
of the city in en effort to locate one of these drug stores
which was open end ebout 11:30 finally succeeded in obteining
the riedicine for Gladys. e then again left for Akron,

Upon aerrival there we went to the Portage Hotel where the

-— eoirls registered under fictitious names, Gladys and Wynona




wsre assigned to one rooam and Paule was assigned to the
other room. I accompanied the girls to their rooms to see
that everything was satisfactory end ettempted to immediately
leave, Peule Hermon became hystericel and begged me to re~
mein with her for the night, I informed her that I had to
return to Cleveland immedistely and could not remsin. I
wes then called in to the room of Gledys and Wynona where
they informed me that in their opinion Paula was crazy

and that 1f something was not done about it, she would get
them all into trouble, Pauls then ceme into the room and a
generel discussion ensued as to what was the moat prectical
thing to do. The girls made it very obvious that they
wanted to get rid of Paula and Pasula made it very odvious
thet she wanted to remain witk the girls, and wanted me

to remain with them for protection, I attempted to soothe
them in every possible way but to no avail,

Paula then decided that she wanted to go to Chicago
where she hed & bag checked at the La Selle Hotel, I
escertained thet the Capitol Limited on the Baltimore and
Chio Railrozd was to depsrt for Chicago at 2:00 o'clock,

The girls then decided that it would be best for them all

to split up and go their seperste waya, Howsver, I was
confidentielly irnformed by Gledys end Wynona thet they did
not intend to split up but were going to stick togethrer,

end thet they rerely wanted to get rid of Peula. Believing
thzt Paule was goinz to tzke the 2:00 o'clock trein, I
sccomsenied the girls to the Baltimors end Ohio Ststion, end
upon crrivel at the Ealtimore and Ohio Ststion, Paula
decided that she did not want to go to Chicago but that

she preferred to go to Cincinnztl and then to Atlants,
Georgie, where she h=d relatives, This so angsred Gledys
and Wynona that they informed Paule that they were taking
the 3:00 o'clock plene (although there was no such plane)
and were going to go their seperate weys. There being an
interval of an hour before the plene was supposed to depart,
I went to a restaurant with the three girls and we had a bite
to eat, Upon leaving the restaurant, Wynona did not have any
mocney Bo Gledys gave her 3100 and Paula gave her 100,
Gladys and Wynona informed me that they would co-municate
with me the following morning upon their return to Cleveland
and with that stepped into a taxiced for the ostensible
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purpose of going to the Airport. They, in fact, returned
to the Portage Hotel where they spent the remsinder of

the night. Upon learning that I was returning to Clevelend,
Paula Harmon informed me that she wanted to returan to
Cleveland and would take the train from Cleveland to
Atlanta, Georgia, instead of from Akron to Cincinnati,

I then took Paula to Cleveland to the Union Station where
we inguired sbout trains, buses, and sirplanes leaving for
Cincinneti., I left Paule at the Union Station at 4:30

4e Mo, with the understanding that she was to leave at
8:00 A. K. for Cincinnati, en route to Atlanta, Georgia,

I received a telsphone call at the office from Psuls at
§:30 a. M, that morning, at which time she informed me that
she had decided not to go to Cincinnati as they would not
ellow her on the trein, I inquired as to where she was
end she informed me that she was in the Ladies Rest Room
at Higbee's Department Store, which is a part of the
Clevelend Union Station. I told her to wait for me there
end I would come immedietely, which I did, but upon my
arrivsl at the Ladies Room in Figbee's Department Store,

1 vas inforred thet a woman of Paula Hermon's description
haé dearted shortly after wsking a telephonre call,

In this connection, the ectivities of Paule Hermon, end
considereble of the ectivities in connection with the retwurn
of these wonen to Cleveland end my contacts with them, is
covered in a memorendum to the Detroit file, the sere teing
written in response to an injuiry of 2 lirs, Geehr, 3ecretzry
of the Y. W, C. A., Clevelznd, Ohio, which merorenium was
written following a letter from lrs. Gaehr to sssistant
attorney Gerersl Joseph E. Ieenan, and, therefore, the sere
is not bteing incorporated herein.

2t sbout 10:30 4. )., I received & telephone cell from
Glzdys 3zwyer, et which time she informed me that they hed
returned to Clevelend by bus and were st a restaurant neer
Zighteeuth ani Zuclid avenue in Clevelund, which restzurent
I believe is known es "Jother Brown's"., I mst them at the
restauresnt a short tire theresfter, st which time they inforred
pme thst the only thing that they wanted to do was to get a
traveling bag which had been left at a repair shop on Superior




avenue, near 3ixth Street, in Cleveland, and which was
the property of Harry Sawyer, and they also desired to
interview the lendlady who rented the apertment to Wynona
Burdett and Harry Campbell in an aettempt to secure the
furrniturs of Wynona Burdett, es she wss in destitute
circunstances, I accompanied Wynona and Gladys to the
previously mentioned lugzgsge shop, obtzined the traveling
bag, and turned it over to Gladys.

To the best of my recollection, from there we proceeded
to the house formerly occupled by Gledys and Peula and
secured a few more of ths personzl effects of Gladys. At
this point I em not certain., We then went to the landlady
who had rented the apartment to Wynona Burdett end Harry
Campbell, We fournd that the landlady had removed =ll of the
noveble furniture and fixtures from the spertrent and had
divided these articles between herself and her daughter-in-
lJewe I attempted to secure these articles diplometicelly
for “Wynona but was irforned by the lzndlady thet she Lad been
put to considerable notoriety, publicity, and expense, end
she felt thet she wzs justly entitled to the erticles.

The articles ccnsisted of two bed room suites, ¢ dining
room suite, and two living room suites, together with all

of the linen znd personzl clothing, I recall thet she mzde
4yucna purdett the offer of 100,00 for ell the =zrticles
which had been t:ken znd ‘iynons ssked me whet she should

do zbout ite I informed Wynona that I wes not in e position
to give an opinion znd thet she should use her owa judgrent,
espzcially inasnuch as she had an attorney, and I elso
inforued this lzndlaedy, whose nzme I cennot now recell, that
Wynons hed en attorney who would probebly teke care of her
legel iaterasts,

Glzdys Sewyer was not with us at the time of this
conversetion with the landledy, she having elected to remain
in the cer. TUpon our departure from the house of the lende
ledy, the girls edvised me thet they had finished their
business and thst they were ready to return to Chicago.

It is8 to be noted here that at all times the girls denied




that they hed ever seen their attorney, Ed Stanton, but

it was observed by me that they had their money end

jewelry which was formerly in Stanton's possessions I
inquired for them the time of the departure of the next
train and asirplsne for Chicego, and upon learning that there
was a train at 4:00 o'clock, the girls elected to depart

on this train. There were still two hours remaining bde-
fore the departure of the train and we stopped by a small
gandwich shop where we drank a glass of beer and ate a
sandwich, The girls then stated that they did not desire

to teke the train from the Union Station but desired to

go to the Rocky River Station, which 1s the suburdan
station of the New York Central Railroed. There was

still considerable time before the departure of the train
and either Gledys or ynona, I have forgotten which,

decided to get a heircut. I drove them =zround Lekewood
urtil we succeeded in loczting a womens beauty parlor

in the outskirts, at which time one of the girls got a
haircut end I remzined in the car with the other girl.
a~fter about & helf hour, the girl who was getting the haircut
reoturned end we went to the Lekewood stztion from which they
deperted at 4:C0 P, }, for Chicegoe I immelietely advised
Icspector Covwley by telezreph of thelr departure.

Upon my returan tc the office, I leerned thet Faula
Herron had staggered into the Y. W. C. 4. in 8 Bemi stupor;end
that she iuforned the Y. v. C. A. Secretary of her incsreerstion
et Chicugo, ecciwsing the sgents of subjecting her to third
dezree nethods. The complete details covering this are
contained in my previous mermorandum covering my contact
with krs. Geehr and Psula Fermon at the Y. W. C. A.
Considerzble of my activity in cornection with Paule, Gledys,
end Wynona, was previously recorded in a memorandun which was
never msde & part of a report but which is now, I believe,
in the Cleveland or Detroit office files in this matter,

In conclusion, I desire to stete thet these women
were treated as ladies at all times until the disturbance
at the Riverside Hotel when it was impossible to treat them
es such. To the best of my knowledge there was never any
obscenes language used in their presence nor were they subjected

)3




to listening tco foul stories being told among the egents.
Upon their return to Cleveland, they were shown every
courtesy that it was possible to show, and this agent was
put to eny number of inconveniences in attempting to
encourage their good will toward the Bureau. The restaurant
where dinner was had the night of their return to
Cleveland 18 opne of the most prominent restsurants in
Clevelend end they were not secreted in any wey, the teble
at which dinner was eaten being open to the public view,
o and there being numerous other guests in the restaurant
= . at thet time, 48 fer as food is concerned, the girls
: refused to eat although food was tendered to them on
- nucerous occasions, At the time they were tsken to the
. Riverside Hotel, the girls, with the exception of iynona
€4 Burdett who refused to tell us where she lived in Clevelend,
were pernitted to bathe and chence clothes, although
, this courtesy necessitated their being permitted to leave
et their roows.

I trust that the inforicetion contained in this

& : memorandur sufficiently explains the situation and I shell
' . be iore then gled to supplr any further details upon rejuest
. for szrB.

‘ v‘{'?;:-e ,} : \)“‘Q/.%A ,

W. E. Peters, “\Q&

Jﬁ» Special Agent,
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The following is that pert of the memorapdum which, for
otvious reasons, could not be didtatad to a female stenographer .

A8 has previously been stated, at the time she was held
at Cleveland, Paula underwent her menstral disturbance which continued
fram the time she was being held in the lLekeweed Police stztion until ti.-
time she departed for Chicago, end I do not know how nmuch loager . At
the time of the melee at the Riverside hotel, Peula had a defecation anc
succeeded in messing the trousers of Agent Donsldson's suit, the unifor—
of the Lieutenant of police, and the entire hall way fram their room to
t:e patrol wazon waiting at the rear entrance .

I recall that a collection was talken up anong the azents
to cive to the Lieutenant to have his uniform cleaned and alsoc to the
hotel to emnploy someone to cle 2n-up the room and the hallway .

I recall th-t when the Zirls ret rned to Clsvelan: elier
thelr releacze at Chicaso, therreferred to tiie incident at wiich time
Fzule st.ted that che had only don: it becsuse of the treetent she was
receiving and eitier Slalys or Lyrnona spolke up end saif that the only
rezscn they Jidn't & the sazuie thing ves beczuse they I1dn't thinl: of it.
It 570234 alsc bte stited that vhen the £irls referred to the izcident,
tley 12 not use eny »olitc terms in recallins Feula's =etions.
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Cleveland, Ohio g
July 2, 1935 .

VENORANDUM FOR MR. HARCLD NATHAN

Supplementing my memorandum dated July 1, 1935,
the writer wishes to state that he definitely recalls a
statement being made by Gladys Sawyer to Paula Harmon at
the Riverside Hotel on Detroit Avenue in lekewood, Ohio,
on the night of September 8, 1934, the same being mede in
the presence of the writer and Special Agent J. K. Collins,

Paula Harmon hed been meking quite e disturbance
shortly efter they arrived at the hotel and Gladys Sawyer
made, in substance, the following statement to her:

"Behave yourself and don‘'t carry on that way. You

know if you were in the hands of the police they would not
put up with it. These men are nice.

Respectfully spbmitted,

23 '

W. E. Hopton
Special Agent

WEH:NG
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. ‘ EDERAL BUREAU OF INVESTH’ION
Wéin'mm =

. 8. Bepartment of Justice

P.0. Box 4907
Jacksonville, Florida
July 3,1935.

Director

Yederel Bureau of Investigation
U, 8, Department of Justice
Pennsylvania Ave. at 9th St., N.W.
Washington, D. C.

RE: ALVIN KARPIS, with aliases,
FUGITIVE, 1.0. 1218; et al.
EDWARD GEORGE BREMER -~ Vietim.
KIDRAPING.
Dear 8ir:

In accordance with & long distance telephone eon-
versation with Assistant Director Harold Rathan, at Detroit,
Michigen, and the writer, I am ettaching hereto a memorandum
prepared by me regarding occurrences st Cleveland, Ohio, on
or about September 6, 1934, in connection with the detention
at that City of Paula Earmon, Wynona Burdette and ¥rs. Gladys
Sewyer, in connection with the above entitled case.

Very truly yours,

— - ,
/.i‘///‘.,bc‘*m&&a/’\é
R. B, DONALDSON
Special Agent,
RED:C
Enclosure.
Jax File 7-24
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2 n‘:_ DETBeTION 07 PATLA HARMON, WYNONA 'wmm.
L2 k..o MES, OLADYS SANIER, at Clevelssd, Ohds,.

.\.A.. 'v‘--'$,’(
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. o: “the ».rly -onug of SGptubor 6, 1954, 1 u-rlnd ‘at clonlnll. o
_OMo on a special bankruptey matter. The morning papers ocarried a hesilims

© .7 . showing arrest by the police of throo women and stated that tbey were ou-,
S necteld with the Karpis Barker gang. . Shortly thereafter I was in touch -

DR with Resident Agent W. X, Peters, and also the Detroit Office; the - ‘1atter .

2%, .. by pbone. JFor the remminder of the dey I worked om the matter arousd 7~
i7" ‘town, and shortly sfter 6:00 P.M, that evening S.A.C. Willieu Larson ar-.

" rived. Mr. larson, in my presence, phoned to the Buresu at Iu.hngtu.'
D,Co & telked t0 Mr, Newdy, Upon conclusion of said comversation e .
otateﬂ that orders were for us to get custody of these women, who bad . '--, j‘. .
by that time deen definitsly identified as Pauls Barmon, Wynons Burdette -
spd Mrs, Glsdys Sawyer. Also that they must be taken to some secret = .~
place and questioned at the earliest possible moment, Further, that Il— .
epector S, P. Cowley, now deceased, would be enroute to Cleveland, via =
airplano, fron chicaso to take eherge er the uttor. S ,

'rho rollowing egenta then went to police headquarters and con-
forred with Captain Story and his superior: 8.A.Ce Larson, W, E. Peters,
the writer end,I believe, Agent Abe Dickstein. S,A.C. larson and Peters
presented the matter and after some discussion the police agreed to re- -
lease the women, At sbout 10:30 P.M. they were brought to the police + =
gerage via elevator from the jail floor. In & police car they were trans-
ported to the Federal Building, end the police car left, as did police
detectives. A few minutes leter the women were placed in Bureau cers and
taken to ths City Building at Lekewood, Ohio, They were placed in an of-
fice room on the second floor, which kad e private toilet sdjoining seme,
Each women was then questioned seperately in another edjoining room by
SeA.Ce Larson for the remainder of that night and at intervala durlng tho
next dey (9-7-34) and mning. S o

_.A'-,-\ ,.r»_

C 1 romained on guard duty tith theu women frod 10 30 P.M. Septu-

«. " ber 6, 1934, to 3:00 P.N. September 7th; was ebsent on enother detail for
"~ gbout two hours, then resumed guard duty until 11:30 P.M. that night, when

" . the women were removed by the other agents to a nearby hotel. All during

T this time the women were supplied with coffee, sandwiches, cigarettes snd
. . * such other items eas t)ey requested. I was accompanied-dy Agents Dickstein,
" peters, Hopton snd S,A.C. Iarson while guarding these wamen as sbove set

forth, Inspector Cowley put in sppearance for s short time on the after-

. ‘Boon of September 7, 1934, Dforo boug r-ovod to tho hotol on tbo nuht

5 .,/,'»: . o : : cL e ‘r A .' L ,.'_A. . . o _""._ ,’ b ol
R - » . L . S e L RN PO i - A
: b EE PRI LI S F D
v, o - . .. * .,
oonzs D. L e e U R e el T e
ESTROYED ST TR 1. VTN A el
“ . S . . ey Y A S DR o
N 14-?9§c liw‘ pm . . o *_[ o ) - :-:j {’\ ‘ L 5 ’ ,r . ~ ',‘ T._.:'- _ B “‘:i g.‘ ‘.. - - ’. v




“ .‘

Sor

S of Beptenber Vs 1935. “the matter of volunterily golns o’ Chicago via"

teken to a meardy hotel, until 8:00 A, 9-8-34, I went to this hom._-? :

 bighly excited state of mind and beyopd all degres of reascming. I €34 mof

entor an airpl.ane an.d wetched 1@ depart. ,._, EER R

atrplane was d{scussed with thess women, ' Mrs, Sewyer and Wynoma vesdily it ... e =
‘agreed to go the next morning, bnt?mhnm'uwtumumm .
ahe'oum think 1t over thntucht ,\ng Y ; L3

-

in campany with S.A.C. larson, . Also present were fgents Dickstein, ooui'u.' ;
.Hopton, Socey and Peters. Some 0f these egents remained om guard duty at
the hotel the previous night, When I arrived the women seemsd to o ia 'y

telk to them or go ia the two rooms they occupied. B8.A.C. Larson 412 go,. - o
in apd ettempt to quiet them and reasom with them, but they deceme more smd
more infuristed. Finally they degan screaming and stomping, and Mrs, er _-}‘
‘eould de heard ueerhs sbove the din, Other guests im the hotel bLegan 4
'to come to the halls and somebody ealled the Lakewood, Ohio. police, They -
arrived in a few minutes, sccampanied by a matron, and took the women to
police headquarters, However, before taking them into eustody it was neces~ '
sary to physically subdus them as they openly fought the offiocers and utron.
Agent W, E, Peters and I then returned to police headqnarteri where the - .
women were then locked up. I 41d not talk to the women after this, dbut ”_- S
was present when they were transported to the cleveland Airport. saw th- h

y o \..._‘

' 1 have eince interviewed Wynona Burdette 1n the county .Tau lt ¥
Jeekeonvllle, Florida, on several occasions. During one of these imter- -
views she ecommented about ths Cleveland, Ohio incident. I asked her ihat

ceused her, Mrs., Sawyer and Peula Harmon to ereate such a disturbence in:
the botel at Lakewood, Ohio,last September. She laughed about the inci- . "
dent and said that after being drought to the hotel, eand while talking . .. '
together in the night, Paula Harmon made them egree to put np a fight . - :
with the egents the next_morning, and that Paula wes roally the bot~~ " . -
tom or the dieturbance. S _ PLerd) o




Chicago,Illinois
July 1, 1835.

MFOR.ANDUN, FOR ASSISTANT DIRECTOR HAROLD NATHAN

RE: Accusations against Chicago office of
the Federal Bureau of Investigation.

Some time in the early part of September, 1934 I accompanied

Special Agent L. D, Socey to lakewood,Ohio from Detroit, arriving in
that city early on a Saturday morning. We called at the local police
station where we found severml other agents. We were advised at the
time that three women were in custody although I d4id not know at the
time who these women were and did not see them until Saturday night,
During the remainder of this day Speciasl Agents W. E., Peters, L. D.
Socey end myself searched for fingerprints at one of the homes me in-
teined by these vomen and other members of the Bremer kidnaping gang,
located on 140th Street west, An inventory was also made of all the
furniture, household equipment, clothing and other articles in the
house, Nothing was taken therefrom except paper evidence, such as
leuniry receipts, receipts for other articles, and notes containing
rames, addresses and telephone numbers,

On the nicht of this same dey, Saturday, I sew the prisoners
for the first tire in a room at the Lakewood Police Station and was ad-
vised ttat they were Paula Hermon, Gladys Saryer and Wynona Burdett.
About eleven o'clock it was decided to take these women to a hotel as
this ¥vould =2fford them better sleepinyg facilities than those offered
ty the jail. Jdccordingly, they were taken by sgents of the Bureau to
a hotel in lakewood, arriving trere about twelve o'clock midnight.
Special Asent Hopton and myself were assigned to guard them overnight.
Tvo rocms on the seconéd floor of the hotel at one end of the corridor
were secured; these rooms being directly opposite to each other on
oprosite sides of the corridor. Imasuuch as these rooms were on the
second floor, only a short drop to the street, I placed a large chair
in the corridor at the entrance to these rooms in order to keep a wateh
on these windows. Gladys Sawyer and Vynona Burdett were given one room
and Paula Harmon the other. The doors of these rooms were kept open but
the rofhs were so situated that the women had plenty of privacy while
di srobing.

During the course of this night Paule Harmon sppeared very
nervous and wouldstart up out of bed every time a door tlosed or a
board creaked, same times shouting at the top of her voice. Gladys
Saryer and Wynonn Burdett went to sleep as soon as they entered the
room. In order to quiet Paula Harmon the writer sat on the edge of
the bed, in plain view of Special Agent Hopton and telked with ?r for
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at least an hour and a half, reassuring her that nothing wes wrong and
that nothing would harm her. She finally went to sleep but it may de
here noted that Paula Hammon was st no time particular as to how she
exposed her body to view, meemingly not caring about this detail.

then any of these prisoners wished to go to the toilet, they were per-
mitzed to do so, unescorted,and no one was with them while in that
room, agents only keeping a lookout on the entrance which was situated
about forty feet from the doorway of the rooms, in plain view,

On Sunday morning Special Agent Hopton went aut and purchas-
ed breakfast and cigarettes for these women and they were permitted to
eat together in one room. However, it was apparent that they were
plenning some scheme among themselves,

About 9.30 A.M, or 10.00 A.M. Sunday morning, Special Agent
in Charge William larson accompanied by several other agents came to
the hotel to zet these women. This is the time vhen they started
"raising tke roof off the hotel" as it were, some screaming and shouting,
alttough no one touched them, They emphaticelly refused to leave the
hotel. Special A-ent in Charge Williem Larson went into the room to
talk with them and I heard one of them say that they wanted the name and
badge numzer of every agent present before they would consent to leave.
Mr. larson brousht in Special Agent Peters and showed his badge to
them. At that they began to scream at the tops of their volces, to the
effect that they were being kidnaped and requesting "help"™ anc™”Police",
Faula Hamron leaned out of the window and shouted her name to the people
passing on the street, telling them to tell the newspapers, to tell

everybody.

Mr. Larson then placed a csll for the Lakewood Polioe
Department and in a few minutes several detectives rushed in, grabbed
Peule Harmon and Vynona Burdett. Paula was carried ocut iy two lakewood
detectives by her arms and legs, she meanwhile screaming, biting and
kicking. I personally helped carry Gladys Sawyer from this room and
down the steps to the police car parked in the rear of the hotel.

Only sufficient force was used to carry them from the room to the
car and at no time were they struck or beaten in any way to the best
of my knowledge. Thess wxomen were handcuffed and driven to the local
police station.

It was my understanding that they here signed waivers of
renoval and afterwards were driven to the airport where they were
pleced aboard a chartered plane. I accompanied Special A ents Cowley




end Larson to Chicago aboard this plane with these women., At the
airport, we were met by agents of the Chicago Bureau office who eacor-
ted us to the office, 1900 Bankers Building by automobile. I had
nothing more to do with them after arriving at the Chicago office.

On the following Tuesdey I participeted in a raid on another
hideout of this "gang” at 7lst and Franklin Boulevard in the city of
Cleveland and subsequently m inventory was taken of the articles therein.
Hovever nothing was teken except a machine gun and a .380 automatic
and a Ford coupe found in the s arage believed to be the property of
Harry Campbell.

I have read the copy of the accusations made by Gladys Rita
Sawyer and to the best of my knowledge I specifically deny that they
requested any medical attention; that they were beaten or struck in any
way; that the agents told obscene stories; that the agents displayed
guns in their presence or indulged in dry shooting; that agents applied
epithets to them; that agents applied threats to them, or thet any
vroperty was taken from them., At no time did I hear them request the
services of zn attorney,

Respectfully submitted,

J. K. COLLINS,

Spﬁ cial Agent .
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Chicago, Illinois
July 1, 1935

ML ORAIDU FOR LR. FAROLD KATHAN, ASSISTANT DIRECTOR,
FeDERAL BURziU OF INVESTIGATION, UNITED STATES DEPARTVENT OF JUSTICE:

KE: ACCUSATIONS AGAINST CHICAGO OFFICE
OF THE FEDERAL H'REAU OF INVESTIGATION.

‘e

The writer arrived on duty at the Detroit office on May 23,
19°4, essigned to work under Special Agent in Charge Villiem Larson.
During such assignment at the Detroit office the writer was given the
Northwestern portion of Ohio to comduct such investigetion as might
arise,

About the first week of September, 1934 the writer was in-
structed to proceed to Clevelend, Ohio for special assignment on the
Bremer case, On or sbout September 7, 1834 aAgent V. E. Peters, then
tlLe resident Arent at Cleveland, Ohio, informed Mr. Laerson of the
Detroit office tlat Feule Fermon, Gladys Sawyer and Wynone Burdett
were arrested by the Clevelend Police Depertnent for reisinz a dise-
turbance in tre Cleveland Hotel while the three of then were very
much irtoxicsted. On September 7, 1934, during the early pzrt of the
evenir_, *ie writavr proceeded to the Cleveland Folice Dezzrtaent in
copany with Kr. lLarson, the acent in charge, igent R. B. Donaldson
end .gert V. L. Peters, %hile at the Clevelend Folice Depsrtzent
Wr, Larson spoke to Inspector Cornelous Ccdy of the Cleveland Folice
Derczriment and cfter such discussion )Mr. Cody consented tc releesing
tre three woaen to the custoldy of 1r. lLerson.

Ir view of tLe fact thet the women hcd reised such a dis=
turvence at Cleveland, Chic and deinc errested at that plece, Lr, Larsorn
steted thet he did not want any further scenes end also did notl want
tLe newspcpers tc obtein the plans which Le micht have to interview
the woren, !7T. Larson subsejuepntly erranged with the Lakewood, Ohio
Tolice Department to permit the three women to be broucht tc that rplace
for the recessary interviews., .bout the letter part of the evening
of Septerber 7, 1934 (this time being to-the writer's best recollection)
the writer, in compzny with Agent Peters, Dcaaldson end )Mr. Larson,
escorted the three women to the Lakewood Police Department and tuere
theThief of Folice desicnated a roon asdjoining his office vhere the
three women were to be kept. Mr. Larson instructed the writer and .igert
Deraldson to sit with Paule Harmon, Gladys Sawyer and Wynona Burdett

while he, Mr, Larson, was intervieving them one at a timebijlaf adjoining

room,

L=
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These interviews witL the three women had teken up the most
part of that first night end during this time the writer hed made many
trips to the restaurant to purchase coffee and cigarettes for the three
women. vhile the writer made these numerous trips to the restaurant,
igzent Doreldson would sit ip company with the women.

All through the nicht the writer observed that the women were
treated with courtesy by Mr. Larson and also by Agert Donaldson and the
vriter, The writer further recalls spending a few dollers for coffee,
sandwiches and cigerettes, supplying the three women with the necessary
wents,. .

The following day, September 8, 1935, Inspector Sarmuel P.
Cowley arrived at the Lekewood Police Depariment end during the most
pert of that dey Mr. Cowley interviewed the three women, and in the
writer's presence except at such times as when the writer was sent
down to purchase some food and cigarettes for the women, Thile the
wozen were beinc interviewed Mr, Cowley was quite humorous with them
ané theyv responded to his jestures, The writer observed nothing but
courtesy extended to the three womer during thet entire day.

The writer wishes further to state thet during the time thet
the three women vere being wetched, Paule Eaermon had made meny trips
to the luvatory, which was in the same room, petitioned off from the
rcaz in which we were sitting, On and durinsg the day of the Eth of
Cerztesber, 1934, I'zula Eezrzon deliberately deposited her bowel movement

L
&

on the floor of the room where we were then eitting, It wes very
obvious that this was done for tre purpose of forcing us to take thLem
fran the Lekewood Folice Departiment. The writer recells thet tke
woren end Azent Donaldson reneined in the room &and that the eir was
retlter foul., Irmedintely efter Penla Herzon disposed of her bowel
move.sent she syologized to tlhe writer and 4Lgent Doraldsor arnd she
steted that she lLad a weak stomach arnd also & nervous one, During
tle latter part of the afternoon of Sept mber 8, 1934 Paula Harmon
suddenly felt & nausested feeling ard felt very badly. Inspector
Coviley instructed ..gent Doneldson to get & doctor end I believe

it wes the Police Surgeon who arrived and asked her if she wanted

& little bit " of thet stuff", Peula Harmon suddenly became panicky
and said in a yelling voice to the doctor thaet she does pot teke any
éope and for the doctor to please not give it to her. The doctor then
gave keor some pills for her nervousness &nd she then quieted dowm.
Tc the best of the writer's recollection the doctor then attending
Pauls Furmon at the Lakewood Police Department intimated that the
¢irl looked like she needed dope tablets to keepr her nerves quiet,

e S ; A v 3 i o e “w tg N 2 - e ‘
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On the evening of the &th of September, 1934, the writer
observed Gledys Sawyer sign & waiver to be removed to Chicago by
7lane, The writer was not present to observe whether Psula Harmon
or Wynone Burdett had signed this same waiver,

Irmediately after Gladys Sawyer signed the weiver arrange-
ments were made by Lgent W. E. Peters to obtain some lodging for
Glodys Sewyer, Psule Hormon and Wynona Burdett. Such & hotel was
loceted on Detroit Averue et Cleveland, Ohio not very far from the
airport. The writer was then relieved frox duty and returned to the
Carter Hotel, Cleveland, Ohio, for the night,

On September 9, 1934 the writer was assigned by Special
agent in Charge William Larson to drive Inspector Cowley to the
girrort to make such necessary arrangenents to flv the three women to
Chicago. The writer was pot present at the hotel where the three
women slept and can not state what transpired at that placs,

On the day of the departure and before the women were taken to
the sirport, the writer was asked by Gledys Sawyer to get some cigerettes
and tkhe writer then purchased about six packuages of clgerettes end gave
two packages to ezch of them. The Lakewocd Police Department with .gents
of this Bureau then escorted the three women to tLe Cleveland sirport,

During the time that the writer wes wit: the women, and from
rersonel observation, Gladys Savwyer, Peula Farmon and VWynora Durdett
vere trested with the best of courtesy and were given the things they
esked for and no hara was done whatever,

The foregoing ststement, furnished by this writer, is the
+ruth to the best of his knowledce and recollection,

Respectfully sutmitted,

. DickloTorr

A. DICKSTEIN,
AD:fwv Speciel .gent.



July 1, 1935,

MEMORANDUM FOR ASSISTANT DIRECTOR HAROLD NATHAN

Since December 1 of 1930 I have been employed as a Special
Agent of the Federal Bureau of Investigation, U. S. Department of Justice.
During September and October of 1934 I was stationed in the Chicago, Ill-
inois, Bureau office of this organization and was assigned to an investi-
gation of the Bremer kidnaping cese. I have read a letter written in the
handwriting and signed by Mrs. Gladys Rita Sawyer alias Sandlovich, which
letter is undated, and directed to attorney Eugene D, 0'Sullivan of Omaha,
Nebraska, together with a letter directed to his Excellency, the President
of the United States, from attorney O'Sullivan, to which was attached a
copy of the letter of Mrs, Sawyer making certain accusations agminst Spe-
cial Azents of the Federal Bureau of Investigetion. I wish to meke the
followings comments with reference to these accusations.

On Sunday afternoon at about 4:00 o'clock September 9, 1934,
the late Inspector S. P. Cowley, who has since been killed by gangsters,
advised me to come to the Chicago Bureau office, 1900 Bankers Euilding.

Shortly after my arrival st the said office three Special
sgents from the Detroit Bureau office accompanied by three women arrived,
seying thet they had come in from Cleveland, Ohio. I had previously been
informed that the three women, ¥rs. Gladys Rita Sewyer, Paule Hermon and
Viynona Burdett, had been apprehended at Cleveland, Ohio, where irvestiga-
tion showed they had been residing with Fred Barker, Harry Campbell, Harry
Sawyer, Volney Davis, William Veaver, Alvin Karpis and ¥illiem J. Earrison,
all mexbers of the so called Karpis-Parker kidneping gang, some of whom
heve since been killed during combat with Speciel Agents of this Bureau
and some ceptured and sentenced to life imprisonment in the penitentiary
for the kidnaping of Edward George Bremer at St. Paul, !finnesote, on
Jaruary 16, 1934. Investigation by Special Acents of the Federal Bureau
of Investigation shows that these men were most desperate in character
and wanted by various law enforcement officials throughout the country
for murder, kidnaping, bank robbery, ete.

- - Upon arrival of these women in the Chicego Bureau office

the late Inspector S. P. Cowley assigned the writer to interview Paula
Harmon, who was the "moll" of the notorious Fred Barker, Special Agent
R. C. Suran was assigned to interview lirs, Gladys Rita Sawyer and §pecial
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Agent J. L, Nadala was assigned by Mr. Cowley to interview Wynona Burdett :.

alias Walcott., Paula Harmon was placed in one of the =mmall conference
rooms located in the rear of the main office, while Wynona Burdett and
Gladys Sawyer were placed in small conference rooms in front of the main
office at 1900 Bankers Building. The offices occupied by Mrs. Sawyer
and Wynona Burdett d41id not contain cots or sleeping arrangements on the
day of their arrival, but the room occupied by Paula Harmon was equipped
with an army cot, blankets, sheets and pillow cases. Tollet facilities
were available in two different places in the main office.

Upon arrival of these women a matron, Miss Dorothy Horney,
was present to act as matran for them during their stay at the Chiocago
Bureau office, and later at an apartment located on Sheridan Road, which
was obtained for the safekeeping of these three women. Miss Horney acted
as matron for twelve hours each day while a Mra. Monahan, another matronm,
remainred with the three women during the other twelve hours of the day.
At all times these meatrons were most courteous and helpful to the three
women and accompanied them to the toilet rooms and assisted them in every
way possible. Menus were obtained from Delet's restaurant located within
the Bankers Building end the women were allowed to choose the food they
desired to eat and seme was brought to them promptly whenever they desired
food. They were permitted to have coffee at any time they desired it.
when they desired to clean themselves a matron accompanied them to wash-
rooms where they were given every opportunity to keep sanitery.

Upon arrival of Peula Hermon and during the first few moments
vhick I talked to her she complained of a spreined wrist and sdvised me
that she obtained <his sprain while im a drunken condition on the day of
her arrest in Cleveland, Ohio on a disorderly charge. I instructed one
of the Agents to go to a drug store and secure a small bottle of liniment
and upon obtaining this liniment I administered the fluid to Pavle Harmon's
wrist, which eased the pain,

I remained almost constently with Paula Harmon from the
Sundsey upon her arrival in Chicego to the following Friday night when,
upon instructions from Inspector S, P. Cowley the ‘hree women and several
Ace:ts of the Chicego Bureau office proceeded by automobile to Lske Geneva,
wisconsin, where an effort was made by Paula Harmon to point out to Agsents
a house which she believed was the place where victim Eremer of the Bremer
kidnaping case was held while a prisoner. This trip consumed approximately
six hours of travel and search. A day or two later the women were egain
taken to Hound Leke, Illinois, located approximately sixty miles from
Chicago, where Paula Harmon pointed out to Agents a cottage where she,
together with Fred Berker, Edna Murray and Volney Davis resided during the
sumer of 193c.

R -




Upon return to Chicago on that day I was instructed by
Inspector S. P. Cowley to take the three women to an apartment which
had been rented by Agents of the Chicago Bureau orfice located in
- about the 4100 block on Sheridan Road., I do not now recall the exact
address. It was Mr. Cowley's belief, according to his statement to me,
thet the women would be safer at this point than at the Chicago Burean
office, as he feared members of the gang would attempt to came to the
Chicago Bureau office in the Bankers Bullding, armed with machine guns
and teke the three women from custody of the Federal Bureau of Investi-
gation. Mr. Cowley, who was in camplete charge of the investigation
of the Bremer kidnaping case, advised at this time that he did not be-
lieve it practicable to place herboring charges against these women, due
to the fact that they could probably be of much more assistance to the
Bureau of Investigation while at liberty than should they dbe confined,
but that it would be necessary to induce them to furnish all details
possible conceraning the gang's activities and to make every effort to
insure their safety upon their release. Investigation at Cleveland,
Obio, by this Buresu showed that the male members of the gang, upon
hearing of the arrest of the three women, left Cleveland, Ohio, end it
was not known wlat their next step would be, their whereabouts at that
time being unknown.

For complete information concerning the admissions and
infornation furnished by Paula Harmon, it is suggested that the sworn
statenents furnished by her and directed to the writer be examined,
These s*atements go into great detail as to the activities of the so
called Karpis-Barker g¢ang and their associates.

It will be noted from Paula Harmon's statement that she
came from a good faunlly in the State of Georzia, where she attended a
private girls school in her early years, but later married a nationally
known bank robber by the name of Charles Harmon, who was later killed
during a bank robbery. She admitted that her eutomobile was overturned
near Lake Charles, Louisiana, about three years sgo, at which time she
suffered a fractured skull., She also adnitted that at times she realizes
that she 1s not entirely mentally responsible., .While in custody of
Acents of the Federel Bureau of Investigation during Sentember of 1934,
Paule Hammon was in constant fear of gang vengeance, believing that Fred
Barker and other members of his gang would possibly kill her end other
female members of this mob due to the fact that they had beccme intoxicated
in Cleveland, Ohio, and were picked up by police, thus causing this gang
to lose valusble machine guns and other property in absconding from Cleve=-
land., On several occasions during the time of Ag¢ent's numerous interviews
with her, Paula Barmon stated that she 4id not want to be turned free on
the streets, as she was afraid she would be imuediately killed, Her




_-conrinement was thus voluntary at sll times apd she signed a statement
to this effect when she was released about three weeks later.

While in the writer's presence, Paula Harmon used very
1ittle vulgar language and after the first day her attitude toward Agent
was very friendly and at no time 4id Agent use obacene language in talk-
ing with her and the course of the conversation was always in connection
either with her past life or her association with Fred Barker and other
members of this ganz. At no time did this Agent ever display a pistol
to Paula Harmon, nor 4id the writer ever see any other Agent of the Chicago
Bureau office pramiscuously flash pistols or other guns in their presencs,
although Agents were usually armed due to the danger element involved in
connection with the holding of these women,

Paula Harmon was permitted to rest st any time she desired.
Food was ordered for her at any time she requested it, At times in the
night she would greatly embarrass the writer as well as other Agents of
the Chicago Bureau office and the matron on duty by getting out of bed
unclothed and going to the drinking fountain. She was repeatedly warned
that this should not reoccur, but evidently she was accustomed to walking
around in the nude in front of anyone. Ais is set forth in her statement,
Paula Farmon for several years operated a "call house™ in the city of
Chicaro end evidently this association prompted her unladylike actions
while in the custody of Bureau Agents.

The writer seldom saw Gladys Sawyer and Wynona Burdett
during the time they were held in the Chicago Bureau office, However,
upon their transfer to the Sheridan Road spartment, Agent saw them on
four or five different occaesions when Agent would go to this enartment
to confer with Paula Harmon concerning further details of her association
with the gang. Op the occasion of these visits to Feula Earmon, Agent
often heard Wynona Burdett relating filthy stories and using the most
obscene languace Agent has ever heard, This conversation was participated
in also by lMrs. Sawyer. However, Paula Harmon, while in Agent's presencs,
fajled to use obscene language and Agent hes never heard her relste a
filthy story.

Vhile in my presence during the many interviews with Paula
FEarmon no drugs, such as twilight sleep or 8o called "truth serum" were
used on Paula Harmon and no suggestion as to ‘the use of a drug was ever
mede to Acent or in Apent's presence. At no time did Agent strike eny of
the three before mentioned wamen and at no time in Agent's presence did
any other Special Agent or employee of the Federal Bureau of Investigation
strike or use third degree tactics on them. At no time did the writer ever




hear any of the three women request the services of an attorney. As
I have said before Paula Harmon did not desired to be liberated, but
was anxious to take advantege of the protection being afforded her
by Agents of the Chicago office.

At no. times during my conversation with Paula Harmon or
the other two women did I ever inform them that any members of the gang,
their husbands or sweethearts had been killed or taken into custody,
nor did any other Agent meke such statements in my presence.

I do not recall ever having had a conversation with Gladys
Sawyer with reference to s sentence her husbani would receive should he
be apprehended and convicted of being the "finger man™ in the Bremer
kidnaping case,

Upon arrival at the Chicago Bureau office, Paula Harmon,
Gladys Sawyer and Wynona Burdett had considerable money and property
which was brought to Chicego from Cleveland with them, This property
end money was kept in the Chicago Bureau office safe until the release
of these women, when the property was returned to them after being duly
accounted for,

During the eourse of my numerous conversations with Paula
Harmon she informed me that she wanted forever to get away from the com-
pany of rangsters and hoodluns and requested Agent's assistance in help-
ing her to become enrolled in a business school or college in the City
of Chicego and further assist her in obtaining a position should she
be successful in graduating from such a school. On the day after Paula
Harmon's release she informed me she expected to return to her home in
Bezuront, Texas and later return to Chicago where she would pursue her
contemplated education. About two months later Agent received a telephone
call, long distance, from Paula Karmon, from Beaumont, Texas, at which
time she desired advice from Agent as to whether or mot it was Acent's
opinion that 1t would be safe for her to return to Chicago and carry out
the plen which I have just outlined concerning her education, Inspector
S. P, Cowley was present during this telephone conversation and edvised
me to tell her that it would be safe for her to return as far as the Federal
Bureeau of Investigation was concerned, but that she should do so of her own
free will and accord.

¥hen I last saw Paula Hammon, which was two or three days
after her Mlease, she informed me she was in desperate fear of Fred
Barker and other members of the gang and mede the following statement,
"] believe I will go mad if I don't get away from here, because Fred will
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be looking for me in Chicago or near here".
i I am submitting the above information concerning the accu-
sations of Mrs. Gladys Sawyer and I wish to state that in my opinion

as a Special Agent of this Bureau these three women were afforded un-
usually kind and courteous treatment while in custody of the Federal
Bureesu of Investigation and that the charges made by Mrs. Sawyer are

not only ridiculous but grossly untrue. As to whether or not Special
Agents played poker while guarding these women either in the office

at the Bankers Building or in the Sheridan Road apartment, I do not
know, except I know I saw these women playing cards with some of the
Agents who were guarding them on two or three occasions, but I sew no
money, and it is not my opinion that they were gembling for money, but
were merely assisting in occupying the minds of these three women while
they were in custody amd in meking their confinement as pleasant as
possible under the eircumstances.

Respectfully submitted,

VT s

R. D. EROWN,
Speciel Agent.
RDB: .G '
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Lakewood, Ohio
September 9, 1934

We, the undersigned, do hereby state that we-.are willing
to be transported by areoplane from Cleveland, Ohio, to Chicage,Tll

and further stete that this trip is being made of our own free

will

Gatle 4

Paula Easrmon

Wo snsp.. [

viynona Burdeti

w1tnessés
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September 25, 1954

Received of J. L. Madala, a Special ‘Agent in the Division
of Investigation, U. S. Department of Justice, at 1900
Bankers Building, Chicago, Illinois, one purse containing
the sun of $1.00 and all other property belonging to me
which this organization had in it's possession since my

arrival in Chicago, September 9th, 1934.

7
5 -

¥ynona Burdett
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September 23, 1934.
Received of R, D, Brown, a Special Agent of the Divison
of Invesiigation, U, S. Department of Justice, at 1900
Bankers Building, Chicacgo, 1Illinois, the sum of $600.00
in the form of six one hundred dollar bills and one diamond
ring which property has been in the vustody of the Divison

of Investigation since my arrival in Chirago, Illinois, on
Sestember 3, 1934, and all other property this organization

has had in it's possesion belonging to me.

lilleCAj /\ﬂ/(;lzmafAru//

Pzula Harmon.




- September 23, 13834.

Rzceived of J. L. Madala, a Special Agent in the Division of Investigation,
U. S. Department of Justice, at 13900 Bankers Building, Chicago, Illinois,
one purse containing the sum of $50.00 and all other property belonging to

me which this organization had in it's possession since my arrival in Chicago,

September 9th, 1334.
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September 2%, 1934.

This is to certify that I, Paula
Harmon, have been in the company

of Speciel Agents of the Division
of Investigation, U. S. Department
of Justice, since September 9, 1934,
of my own free will and choice, in
an effort to cooperate with this
orgenization in the solution of
certazin crimes.
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September 25, 1954.

This is to certify that I, Wynona
Burdett, have been in the company
of Speciel Agents of the Division
of Investigation, U. 8. Department
of Justice, since September 9, 1934,
of my own free will end choice, in
an effort to cooperate with this
organization in the solution of
certein crimes.
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September 25, 1934.

This is to certify that I, Gladys
Rite Sawyer, bave been in the company
of Special Agents of the Division

of Investigation, U. S. Department

of Justice, since September 9, 1934,
of my own free will and choice, in

an effort to cooperate with this
organizetion in the soclution of
certain crimes.
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" T have done business with the Commercial State Bank, St. Paul :

Chicago, Illinois
September 12, 1854

I, Gladys Rita Sawyer, age 38, do voluntarily make the L
following statement to R. C. Suran, Special Agent, Divisiom - -
of Investigation, U. S. Department of Justice without any R

threats or promises belng made to me. v Y

I have been married to Harry Sawyer for eleven years and n e
have made our home in St. Paul, Minnesota all during our . .‘~ T
married 1ife. ¥e have no children but have in our custody AR
.- & five year old child, Francine Faughnan, whom we have :

- taken care of since Jamuary 21, 1933. My present addresa h
Dayton Bluff Station, route #4, St. Paul, Minnesota. I havo
never known my husband, Harry Sawyer, to be in any other '

business except ‘bootlegsing :I.n St. Paul, llinnesota. ’_.; ,’_._ " « ; l : 1 |
During tbe past twelve years he haa .}pe;-,tea sal nu b :‘”’ .

‘various times at 545 Wabasha Averme; 5435 Wabasha Avemue, tnd” % s
541 Wabasha Avemus, &ll in St. Paul, Minnesota.. The bulldi.:ga
located at the above addresses are owned by the Schmidt ;- < ..
_Brewing Company in which the Adolph Bremer family havvea
fimncm 1nterest. R '.;,‘,t-n _’T-‘, GRS S R N
) ) u,‘_: e ,.;., _.4,, - .A‘».,‘._'.é RN
I personally have known Edward George Brener for about ei.ght
years. The acquaintance has been of a business nature and:

 Minnesota, of which Edward George Bremer is an officer for :
the past eight years. The financial transactions I have' had

with the Commercial State Bank have been in my name although, : "'
" Harry Sawyer, my hus'band ha.s had a joint interest in the said °

transactions. ! ’_ ST : - e :‘ "" . ‘ ._.l‘;'.v i T
Harry Saﬁ'yer has known Edward George Bremer for a num‘ber of -
years, . .:. . - e o Sy .\ﬁ' , : * "’».-‘ '-'..1.?.- ,

~

I #as in St. Paul, Hinnesqta 1n .Tammry 1954 | at which time : _' ’
considerable publicity was being given to the kidnaping of . R
Edward George Bremer, mentloned above, at which time I had no S
idea &as to the identity of the persons responsible for this BRI
kidnaping. I also recall that early in February 1934 Mr. . 7% . R
Bremer was released by hia captors and considerable publicity N
was given tO thi'o - "‘, . . et e n,.» - g‘ -

- ~

}

Several da.ys after tbe press carried the news of the release of ¢
Edward G. Bremer, my husband, Harry Sawyer stated to me "The =% :”\ :
boys got along pretty good"™. At this time I pressed hin further . ;
‘a8 to what he meant and he sajd "Freddy and Ray" and I knew he - P
referred to Fred Barker and Alvin Karpis whom I had personmally r-~.. -

~

knownforaverayear. Itookitforgrantedthathemfernd e




"2-.;

.8 L R
- - "‘t

to the kidnaping of Mr. Bremer although he did not 80 atate. Cop
Harry Sewyer did not go into full details about the case but ° ’,
froan time to time within the next four or five months I obta:med
the information from Harry Sawyer that in addition to Fred Bn.rher
and Alvin Karpis the other persons who assisted in the kidmpilg

of Edward George Bremer were George Zeigler, who I have sub- = . i.¢ =%
sequently learnsd was identical with the late Fred Goetsy -:- ‘ ~' -
Arthur Barker alias "Doc" Berker, Volney Davis, Harry Canpbell R
and Bill Weaver. I had met all of these individuals named at ’“5:' E
my husband's place of business ¢on Wabasha Avemue, St. sz.t,’j;‘ WL
Minnesota from tine to time prior to January 1954.- SRR f v

It was a nonth or lore aft.er the release of Edward Gem;ge Bre-er,i(
- that Harry Sawyer, admitted to me he was the "finger mam® ¥ -y : . . s
mean that it was Harry Sawyer who pointed out Edward G, B:ener" S

to one or more members of the gang identified hin ae ‘tha'i .

';’prospective kidnap victd.- s ;‘;_. R [T

. R ~':‘.‘?*,
- P a .-x,v;" t o e .4

' ;The ransom money which I understand was 3200,000. was pa:l.d
- . .one or more members of the persons who were in on the kidnap:lng t
. *~'I do not know which member or members of the &bove nemed gang.
S collected the ransom noney from the’ representative of the B:emer
f&mm -‘.;; A T A S A

The 2200,000 ranson was, to 'be dividod eight ways, the eighth J
individual supposed to share vas a men named to me only as

"Monty". I do not know what part "Monty" took in the abduction~ :
of Edward George Bremer but he was an associate -of some member
of the gang.  "Monty" was to receiva a percentage the amount“ ;
of \shich is ummown to me.,_-_A = - ; ; ty

t'.

- e

e

L v
" mede 1n this regard would only be my own’ opinion, formed nostly R
. from statements appearing in the press, .supposed to have emanated
.- from ¥r. Bremer and I would conclude he was. held in Chicago, I.I..L-j
inoi.s or vicin.ity. " SRS o SN

- ,T° my knowledge the ransom money haa not been in 11:3 entirew SRR
"~ “exchanged for ummerked money. Harry Sawyer has only received ‘e
- smal]_. part of. his share g T i B

'\.i "!

‘,,

- - .'~.- " ._._\Vci”. T ¥ PN
“I Xnow of o persons by ﬂle nemes of John "Boss" l!cLaughlin,
- John McLaughlin Jr., Russell Gibson alies "Slim" Gray, allias™. .
. .8S14m" Evans, Dr.. Joseph P. Moran, Jimmie Wilson or Oilie Berr?;,
. and have received no informetion which would connect these
o indivit}uals with the Bremer a'bduction. S5 -

T ; ~ < 0 3 i
A &,{ k “”\_‘ Ff( . z ,7. ,, k'i‘r _). -

or t.he ransom money eolhctpa fron the Bremer family nntil th.,f s :
~ entire amcunt had been exchanged for umarked money with the T sy
cxception of the amounts, unknown to e, Which have already beén
,cxchangodand the share of the ransom which kas wlready been ..
- gi.ven to Volney Davis and ‘B111 lleaver lho have i:eased to cloae




- 5 - » . .
I desire to state that it is my understanding that w:lth thc -
exception of perhaps, Bill Weaver, and the individual knmowmn - -
as "Monty" and whom I have never seen, the kidnapers of Eawayrd . -
G. Bremer, were the kidnapers of William Hamm Jr. of 8t. Punl, ~.-* -
‘Minnesota. Harry Sawyer was in no way connectad with fho SRR
kidnaping of Mr. Hamm. ) - Lo

( The above facts as I have statad then uere obtainad 'by e T fr".;:,:l' o
from time to time from my husbend, Harry Sawyer, as the other .
\ menbers of the gang have never in -y presence discussed eithu- ';._*_i_’ R
the Hamm or Bremer lidmpizgl ; S~ e ~-_§ , . *
o0 ‘ Barry Sawyer obtained mfomation t.hat tbo U. s. Depe.rtnent o!
- Justice was seeking him for questioning in comnection with the . - -
R Bremer case so Harry and myself accompanied by Francine Fmghnni:_"j g '. _
EEE P L left St. Paul, Minnesota shortly after the lst of April 1954 1n s
370 v .. our Plymouth Coupe and drove to Fremont, Nebraska where the = -: . i~
: Plymonth Coupe was traded in for a Plymouth Coach which htm I SRR
‘car had been secured at Lincoln, Nebraska by Ray Sandlovich, {' ORI
" my husband's brother, who residea in Lincoln, Bebraska. T . .
" think the Coupe was registered in Minnesots under. the name of
. Frank James but I know'the Coath was.registered under the nnc e
of Frank James in the state of Nebraska, We were only in . o
. Fremont a few mimutes., We proceeded in the “‘Coach arriving’ ag ¢
.- Las Veges, Neveda shortly after the middle of April 1934. ,lo *
" stopped at various tourist camps between St. Paul, Minnesta~-:
. and Las Vegas, Neveda. At Las Vegas we first stopped -at the:,
Boulder Hotel under the name of Mr. and Mrs. Frank James and -
‘later began living at various tourist' camps in the vicinity:
- of Las Vegas. Harry Sawyer at first thought he would open &
" saloon or gambling place in Las Vegas but later changed hil
nim's, '.', . L,.. a " .‘ » S "“9,_ ..d\uy :,~"".‘ '_ “

. B - T - . - .
k .._ ._4_‘_ .A. RAPE L ._“, . . .
V- !'..’,l ] " T .“ 'R i ﬂ,._ e"n

” by train to see my doctor, who is Dr. Henry Hall, 1878 J’et‘ferson ‘
Street, which house located at that address is my property, “
T hed been 1n St. Paul about two days when T met Jack 1-"1‘:!.e1‘fer,‘:‘,,~
T “who operates the Hollyhocks Inn, in St. Paul Minnesota. I:.
R “inquired of Pfieffer if he had seen eny of t.xe boys meaning 'tho“
. . persons who abducted Mr. Bremer, he replied in the negative.
"7 I then-gave him an address of a par ;’ near Sioux City, Iuwa tc_
give to any of them who came to St. faul, Harry Sawyep ‘and 7 4
_ myself had stopped and made previous arrangement s with frien&n
" of ours who are guilty of no wrong doings and vhose names I uo‘-'- SE
.~ mot care to reveal, to have them forwa:cd any. mail they m.tght ro- KR
"'ceive to Las v.gas, Neveda, il g s F g SRPr

<3, -»"’.. - ; k

5

aawnonacfthega.nglnSi.Psuldnﬂngthsti.mlm’thuiuk

" which was approxinately ten days.' I then left -St. Paul by .|y~
tra:ln and went to Omaha, Nebraska where I-completed the tri.p*’

LasVagasvizlirplane, them-eotthel:i.nemoi
ricu Aj.r-ays oT tbe ‘Uniud ur-aya.-"f;;.géﬂ..‘




* e ‘house at 4419 W. 171 Street, where: we ‘Were 11v1n‘g‘ “on 1;1; dato

e T

-‘- . ¢
‘ - . T,

. I had been back in Las Vegas with my husband about two weeks
when we received & letter from Alvin Karpis from Cleveland,
ohio, stating "drop a line c/o General Delivery and come on
back”. I do not remember the name I used in addressing the - -
letter to him but I did write and advised him we were leaving
" immedlately. I do not know who aecured tbe uddresa fro.
Pfieffer. _ o , S « S

P

Herry Sawyer had sold his car and we left Lu Vegas by trd.n .
shortly after the receipt of the letter and proceeded to =i+’ EOaN
Clevelsnd, Ohio via Chimgo. After our arrival in Cleveland;’
we expected to be met by some member of the gang but mo ome
was there to meet us and going to the Post Office we found -
that Alvin Karpis had not call for the letter I had Irittan L ELL
him from Las Vegas, Neveda. We then went to the Clevelaml'f’ -
Hotel and registered as Mr. and Mrs. Frank James, Imhf " )
" Karpis another letter &and two or three days later Alvin -

" Karpis and Dolores Délaney tame to the Cleveland Hotel, ntq r,
met us. We then weni with them out on Flamingo Straet,

- where they were living,cbutrdo-pitiirecall indar mhascpane.: «_‘.A_
I do not remember the exact address-of this house but belien
. 4% was in the middle of ﬂ:e4&)_0block. 'I'his'asaboutths
niddle of Jnne 1954. R J e VI G e w1l T 3
We stayed there a‘bout two weeks at the end of which ti.lla I _-;
" to return to St. Paul where I underwent a major operation o.t’;:'”,- =
" the Midway hospital. I was confined in the .hospltal under my -
correct nzme from about July 7th to July 25th, 1954, , During** “- :
my confinement in the hospital, Paule Ha:mon ‘came from CJ.eveland
Ohio, to St. Paul for & one day visit.. f,g.; M,t- 4 1

P

N f"f“"l .“"' \.." .' ’s. e ¢
Fred Barker drove me in his car from Cleveland, Ohio to Cnicago TR
. where we vigited one day with Mrs. Katherin Barker, mother of ~~'*.-w -
" Fred, at an apartment on the south ‘side of Chicego, the dddresa R

of wh.tch I do not know. AN

EX 3 ?

- R
<

I returned t.o Cleveland Ohio about August 1st, 1934‘ ;nd went'
d1rectly to 10515 Pa.rkhurst Drive, where Fred Barker and Paula
~ Harmon were living together in an epartment. Harry Sawyer’ m

hospi'bal. Harry and I stayed there a few days with Paula’ Harmo :
and Fred Barker at the end of which time t.he four ‘of us ‘moved ?.o -

L4

of my a.:rest at CJ.evel

'f’:(c_ SRR
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¥hile I was living at 4419 W, 171st Street, H ' bon’. = : T
‘and the woman be was living with by the name of Wynona BurdeiR,

I do not

‘visited us at the address on a couple of occasions,

PN

L.

know where they were living.

ny first visit to Cleveland.
drove Harry and myself to Sandusky, Ohio where we visited V.iney

Davis and the woman living with him,
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3 Artbur R. Barker; vy ;

bearing nmumber 11906 and a photograph marked Mrs

+ Katherline -

them, .+ s
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Division of Investigation, x’

Davis lived in a cottage 'of .-
/the best of zy knowledge and recolle

Bill Weaver and Myrtle Eaton were living with_ L]

9

Agent;”
B,
st

o

H

photographs of Fred Goetz, Chicago pol

Sk

1 have read this statement oonsiétiﬂg' of ‘fi'v'e type '

Specisal Ag‘enfr

Tilinots
Special
.of Investiga
Department of &

Volney Davis, bearing number 12808;

b, K. Bo P, msgi Fred mrhr’ K. s- P. I9856
. Madalas, Special Agent: i

1sion of Investigation

by those names in this statement.

'U. S. Department of Justice, - ..

Barker and state they are the liknesses of the individuals :

Volney Davis end Harry and nyself visited with
peges, or parts thereof and gtate that it is the 4

3

395 3 « w | m
P L S§ 8 b
Ipdd8d  gR ) LT : man“
TR ) e
..m. o .mm. ..MA:, .
i LR FEE

PN B g
AR ) .\
L iuhr"m R

.. J,“.v( K .Wc%*,..n J

1




_«-M»r“. “ - m»-‘....;»-bw - s cidinia %ﬁ

- . (' ™ s : ;*“ t,: e ." " T . .

o - Chicogo, Tilinols .~
; . ' Beptember 13, 1954 .

I, Mrs, Gladys Rita Sawyer, do make the following sworn stetement to Swem )
_Agents R, C. Coulter and R. C. Suran of the Division of Investigation, U, 8, ,.-"
Denartncent of Justice, of my own frec will, uthaut any thre-t or prcn.uu b
being mude to me, ,

I heve beennaniedtoﬁm&wyecforelevenmsmdwehannadaour
home in 8t. Paul, Einnesota all during our married life, ¥e have no childr‘a
but have in our custody a five-year old child, Francine Faughnan, whom we - -
have taker care of since Jamiary 21, 1955, My present sddress iz Dayton Ruff -
Statlon, Route #4, St. Paul, Minnesots, I have never known my husband, Rarry .
Savryer, to bs in any other business exoept bootloggi.ng in 8t. Pml, limesou. i

AR Daringthepasttvelveyearshehuoperatodsaloonsatmimtheaatm
= Webashs Avemuej 542 Vabesha Aveme, and 541 Wabesha &vemue, a1l in 8t, Pauly -‘-’}. K
© *  Minncsota, The 'bu.ilc.ings locatod at the above eddresses are ownod by the -~ . ¢
- Sctmidt Brewi.ng onpany in !hich the Ad01ph Bromor fmily have a ﬂ.nuntd"—l:rl G
_ interest.. et . W o

= '

j‘,‘ h( L 'J.": .~ BT s F ."..,-'" ‘ ‘:E"'-';F "".-";_'-‘-T:-E'? ‘ IR “{ _ K v :.' ‘
27 Uy nusbasd, Herry 9o Bawyar; priot to, during ,1955, Andthareafta' operated -
Y - .2 placo st 545 Br'buaha Stroet 1n St. cul. T

,.a I B not recall tho dates, hut 1 reodll during the tine publicity wes, bain:
" ‘glven to the Hamm Kidnaping that Fyed Barker, Paula Harmon and Alvin Kerpls
X temelivi.nglt‘ﬂ-lvermnlvcmelnstol’ml. .X hoayd this through conver=.: ,
. “sation ¥ith verious peopls, and om one occacion I took her to the house in T N
. 'my oar, tut I ¢4 not go in and that {8 the only dceesion I was gver by theres. 7.
_ - The first I heard of them bei.ng gone ms e’wn I read 1.n ihe pa.par that 20(. et e et
; ‘ Ve:cnan A\rcmle had b;aen raided. g 3 S Euy

f
-,
;

Oz: the 20 the orficers and l"ramc Ke» tere killed 111 Kansas city, ra
7. at my Busbaad's place on ¥abashs Street, in St. Psul just before midnight ' on
L ﬂxe 3=y before or shortly thereafter on the day of the killing and Soneons -
_4n the place ancvered the tolephons and stated Kzansas City wae calling Bar;-i
" Faen informed Harry wss not ‘present no further conversation took pleces .-t
| &fter Verne Miller was kdlled X heard that eomebody called the Hollyhod:s_in
Bt. ?a;l o*‘ uuich Jack Pfoiff‘er i.s proprietor. ‘ o

[\ ./f J-"‘, .:.,hrj,-‘.»-

‘by ?rances' 1ittle girl come by the farm and v:l.si‘bcd Tith' ne for & rag <
. mimtes, Frances said they were on their way to Chic».co. -T d14 not knov for
turé vho Frank ras until after Ne was killod, - I Xnsw Frank ebout slxnonths
-» longer than I €id Frances, tut I do not, peaccber Just how ng 1 know them,

" tat 1% wax possible & yedir. Frank was roferrcd to upuzlly-as Prank qr &-.

" Jclly, X have scon Fraonk amd Verds' zsiller f.oga*her‘a‘mund ny lmsbant; 8
! -andt’ne,y-erogood!’ﬂ,enda;f» ;X g -
2 n.‘ F AP % SE ".- g
X unaea-stooﬂ mat Va'ne lﬂhr, Vi lnthia.s, Pania und Chariea ﬂamon and
,_':.nudh the san¢ sdartaent duilding ‘cut on Lexington sr Urand lnnu,
.- 'soaeitiere in‘thet vicinity i St, Panl, “dfter ihat sonetizme Barry and .

";rioi.‘bed'm qnd’n lt,ﬂwhkoﬁmonlobl hkkenm,




-2— T

moved into e tvo-story cottage quite a ways from the lsko and we rem!.ned .-- Lo
in Lako Gencva only & fow days and went back home. Y understood the Tt
cottage was rented from tvo old maids and I recall thore was a furnace in
the bnscnont and the cottage was cloar around the lake rxm the !Iotel. Mol
Froa n.mt I hzvo heard, Doc Stacey and Herb Farmer were "fall guys' 1n i:ho
Kansias City shooting. They hed nothi.ngtododthit. IR
I mct Doc Stacey during the football season duri.ng 1952 lt the phce !
_ understood be operetod around Chicago somo place. I met Herd Farmer nbout
- 1337 in St. Paul. 4s I recall, I was in the place when he came in mnd -
B aszod for Frank. Ilatarlemad:hohom Idon’tthinkxmnar
Lntréducod‘l'.ohh,-._‘f» - _,,_ _,_h.‘h‘ ael '2"’“5 SRR AT
L It 15 gcnevally understood that Verne Miller vas 1n on
. I ing, btut from conversation I have heexd, it seems that , A A
Sy accountod for at thet time and it is @ mtery €0 me who was with him, '8, &
.- Frod Barkar end Alvin Karpls were tusy in the Bem mpmg and Itm mure . o
_‘ _they rere not 1n Kansaa ﬂity. RORT YL ¥, R gl
: -‘, ._‘_-‘-‘ uia‘. "_.)' qh;,l : 3 .
Abamt{woyca.rsugoxne ananttqylmsband‘:phceinSt.’ T
- lowwn as Gus,’ He wes @ short, chunky fellow and ewarthy, That is all Y-
.can tcll you except 1 Judgehetasbctweenﬁft,yandﬁfty- veyears.pid:.-
Imybe—rouguswhisugewimnot good judge of agoes, He was {07 F
" sround theore with Frank, I think., Also X beliova he ‘was from around c;lm&
City. About 2 yoar 320 I heard he was doad mtdidmtxetany!\nﬂhex -,
. dctails end do mot know if he was supposed-to have boen killed, Ous wes
"’riemly with Verne uillsr but Varnc didn't lika t.he e, Gus

eh . ‘ “"-“4.‘"~"a-" t
- e

. AT - |

: i\ V\ ‘;‘

i couple oi‘ ;'c:rs e.go I heard ‘m.st Frad Barkccr nnd e boys had a cottqgé ét 3 r_».{
" Enite Bear, Minnesota, ‘About that time they were running around with 4 mman =
‘nyaod Helen el 8 aan na:aad E&rl. 'I hea:d Latar he FES dead but I do mt RN
s hom ho yos k.;llod: _ _ RS
.; .g 3 é-' N = .
I havc h ".rd ‘the naze Homer but I nqt rcca.ll the clrmmotancea.' :
" roczll tho name "Big Homer.® - I kmow no ono namod Charles J, Fitz eraldora
. "0ld ?ita,. and tnuw o’ no such l.ndivldunl aasmiating vith Jack v npori ;
1!1 sto Pa“ll ’,M \! - -7 ny , 3
A s ?«-. . v 31 o
s T'zan-c.,gi\d.ng, gem‘go AT
. 7oligler and hL. wife, ‘or wonan; Irene Zelgler at tl; nearaa.y%rd AEE
.v4sconsin. T spent about two ¥ays there, 'Y mat-Zeiblér 1a St.‘f}'dzﬂ:;'xi_t"
Holly'wsks at a ‘big party inc uiin§ Jack, Pi‘z.effcr, i Box'dquist,
e m.‘ g :;'s'"~,.v fr 'n: ..‘ ., Fah

‘
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m aeintence hze been of @ btusincss neture and I have done ba ineu
- with the Commerciel Stotc Penk, St. Peul, Hinnezots, of which Fm;u-ﬂ

;o George Braier 4s en officer for the pest cight yeers. The financh]. e e

- tranc:ctions I heve haé with the Comucrcfsl Stste Benk hove buen dm 7 - i%-

o . my nzne elthourh, Harry fe-yer, my mxsb._nd has han 'y joint mterest L
o in the seid transections, - . ST ‘

Hacr;; Sﬁ\'s ‘er hes knoxn Férerd Goorge Bremcr for a mm.cr of yoara

I ves'in et. Paul, ¥ianesota in Jamnry 19.4, st which t.:!.ne oan"-‘
. - 83cereble publicity wrs being ziven to the kinz-ing of Fsverd neorg. o~
R Br&m*‘, mentioned above, et which time I hed mo icea as to the idcnut;'*‘**
~T-¢ . of the persons recponsible for this kidnaping., I also recall that ..::%
ERPCER a.srly in hbmary 1934 ¥r. Bremer s&& relea.:ed b,y hh cuplors aad £on-

’ ”, mm G. Brezor, ®y lm.eband Harey Ee.ryer atated to me *The ’bvyl"éf,{?g
got alony pretiy good®e At t.hil tine I pressed hin further es: 0 57
'w,.nb 4 ke mesnt and ho said'?mdynndmy‘mdlkwwheteferred
" 'oa Fred Berker end 2lvin Karpis shom I had perscoslly knom for ovar_’ "
" p year, I took it for granted thad he referred to the. kidnnpipg of iy’
- Mr. Bremer although he did hot 80 state, Barry Sawyer Gid mot go i

1nto full detalle sbout th'~ c'.ze, ‘bul froo umo to tine rithin the ;‘

@ -

t;at in “6iiion to Fred Barker 204 flvia Rars 15 the other - persm
‘®ho epzl Jt,ed 1n-the Xiénzaping of Eeerd Ceorge Eremer werc George’- >
Z:iglcr, w0 I heve subsoquently lecrmod wne identlcsl with the lnj.e :
T Freé Goctr; Arthar Barker sldse "Loc® Barker, Volsey Pavis, Rerry«’; -
i %% ‘Camsbcll end Pill Tosver, I hod met ©ll of these Inlivicuils. nt.mad :;;‘_
e '. ‘&% my busbond's plsce of buzinocs on Hebasha tvmuo, St. R Ty

TR ch .ata i‘m timn to tim prior to J‘.a‘zu.ry 19..»4. M

Sl . , ;-_1‘ x

2 - 'r_., a‘
si .

It. vas & mnth or mre , cfter t.be raleus* of n}rd Gearge Bre..er,,‘
_that Esrry feryer, edmittod ts mo he wes Lhe "finger na® I paun
gt At wzs Barry Sm-* er whuo pointed ocut Ecr"ﬁ C. Bromer to one orr‘ "
‘more merbors af the snns anb identii‘ied hin as t..se pmspecu ldd 5
Bap victin. e . X e ) 3 :

y ﬁm rafsom ncney :.hich I undere 5200,030.00 wal meld £0
“vx = -or more’mcmbers of the persons r!r wre in oun $he ‘kic.ne.-:ing. b ol

73 umt. Xniow’ vhich member or meabers of the abovn'numd g coue_c’tel! 2
SOl ©oncy l‘mn Lhe repre&&nt-&tive of Breuqq' f : ii{{ .

'," '}!—"‘__- a. é; "'-‘,‘i’ .o-.-:;-

e N
o’ o,
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AR [N
s - - : -
) The $203,000 ransom wes tu te divided eight woys, the eighth in- - SRR A
Cividuel su;osed to shsre was a man nancc t0 me only as "Honty®, e
RIS I do not kmow whrt pert "Mlonty® took in the abcuction of Féward B
o - Goorge Bremer, but he was an essociite of some member of the gange .. .C .-
T¥onty® wee to roceive a percentagc the amount of which 1s unknowm . .7 "o
TP tD“c S o . v o s —:‘} .f—..:»-"'...-" e R =

Ido not hcm uhere ¥r. Bnur was heln and uny ltat.enmts ndo h 2
this regerd would only be my own opinion, formed mostly from eta t.-‘ %
_ ments sppecring in:the press, supposod to have emenated from Mr, 'J)
" Bremor end Y wmﬂ.e conclndc he -as beld in Chicago, mnms, u‘

vicinity, "." il T DY ,;>., DR Gt

-i . NS
,“" :,.

’."

<

w}' To ny knovledge tbe renson ‘mone
“exchanged for u:mnrkod nODEY e Ha.rry
saall pert ot hia sharc. I-;.rf-"»;' -

KR
"-.rv y
. 'Uv
-1‘ -A : I~ .

-.71 know od' no persons by the nme o!' Jahn 'Bosa" chsughiin Jah
' #eleughlin Jr., Russell Gitsom sliss #S1ix? Gray, aliss ;
.-: Bvens, Pre Jazeph P Karan, Jimmie ¥ilson or Ollde Berg sné hw ~" :
7 received no infomatian which nould connect tbese lndiviﬁunll wlﬂx
t.he Er"*mer a.bd.zction. ' : i

-/u

'”Parry Sawyer hus told me’ there vould ast 'be &n en*ire divisi
~ {h¢ rensom money collected from the Eremer femily until the cntiro
erount hac been exchr.nged for unmerked money with the exception of"
ths emounis, unknown {o me, which have alrerdy been cxchanged emd -
.7 the chzre of the rancom vhich hes elrealy Been giyen to Volney Tevis
- -,cnd Bill weavar ‘who hava eeased t.o c10'e1y associcte tith the gther

‘ ',-q' '-,\'x~- <

'?'-1 ce.;iro t,o etsta that ey u xy under‘*tancing\th..t wm; The "excention
“  of perha)s, Bill r’euvf.r, and the incivicusl knomn &s *Monty® &nd w’non

. " 1 bave never scen, tho kidnapers of Einard G. Eremer, wers the kdd= 37°
' .na wrs of ¥illiex Berm Jro of Bt. P&ul, ‘Minnesote, . Btu-xy .:awyer wa_

' :.n no wny cﬂ:.nected '.xith the kic‘nnping of ur, Bam. - T

b

“The sbove raé},s #s T Lave steted thom mée'o*%emaa by we from time, 1
{0 tims from my busbend,’ Harry Ssuyer, £8 the other members of the <
;ga.ng bzve. nm'rer 1n my coace. discu....od either t.he Bam or 'I'réaer

T

LR 5ot s, b




... .<uirics were mcce ¢id not knov the boys, Te were in Reno Just Iong
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harry end myce ., gccom enied ty Francine Freughmen left St, Peul, ~
¥iancgole shortly efter the 1lst of April 1924 in our “lymouth Coupe e T
anc érove to Fremont, Nebrzska where the Plymouth Coupe wes traced - -
in for & Plymouth Cocch which latter cer bad beem secured et Linceln, -
lebresks by kay Sendlovich, my husband's brother, who resides 4n. L
Lincoln, Kobreska, I think the Coupe w.8 registerod in Minnesota =~ % o
uncer the namec of Frank James, but I kmow the Coach wes registered - -
uncer the nnoe of Frank Jamee in the stste of N:ubraska, Ve were . .0 7 U~
only in Fremcnt & fov minutes. Ve srocceded in the Cosch arriving i Lo T
et Lzs Vogar, Roveda shortly efter the micdle of A pril 1954, ‘We ffi L

gto, ¢ ¢t various touriat caaps bottecn Sta Paul, li:mosota und L

JRr .‘,
f'. ,

Lﬁs vezsu’ chl., ‘ BN S .‘ ",",._ 3\.?,.\-

Y RN . . "'r . : 'q,,,‘.',‘\h

’ g._ h ‘1"‘: -t
mrmte to La. Vegu, &m and myself etoppod at Peno, !end‘ whers‘
Herry went ioto some gambling joint end incuired for either Frod™

_ Berker or 2lvin Ksrpis, but the person or pcreons of whom the h—

mough for kzrty to mal.e t.ize referrsd to incmiriel. e ,
hd * < ';‘7\[, .. “-L' ‘-'. Sooa ~ . -

At I.sz vegaa e ﬁrat at.opved at the Boulde.r notel undcr tbe nsu

"of ¥r, ené ¥rs, Frank Jancs and later began living &t various *

tourlets campe in the vicinity of Las Vegas, Harry fawyer ay first k

thought he would open & saloou or. ganblmg phce ln

Lst.rchaaged hianind. A e

Ibout the micdle of May 19v4, T ‘roturncd to Et. Paul, nnnésou' 28 j
by train to sce my doctor, who is Ir. Heary Eall, 1878 Jeﬁ‘erson
..,urcet, r’nich hcuse loct.ted at t.hat a:.nrcsa ds ly property. . .;_;

I ha“ bmm in Lt. Paul about two c‘.ays ahou I net .Tack Wierxer, who :
operctes the Bollyhocks Ion, in £t, Paul, Minnesota, I inculred of. ";;-;
Pfielfcr if he bad scen any of the Toys mecning the persons who ab-
ductcd Mr. Bremer, he replied in the neguztive, I then geve hin an -
acCrecs of & party nesr Sioux City, Iowa to give to &ny of them who
‘ctme to St. Peul. Heorry Sewyer and myself hsd stopped and mude ¥
- previous grrengenents with fricads of oure who ere gallty of no
" wrong €olnge ené shose nenes I do not care to reveel, $o heve t.hen
formr'd any meil t.hey uight mwivwe to Las Vegas, Bevada o A

3
_' 4‘&

I sew none of the gang 1n St. Paul ‘urinb thc ti.ne 1' vras th
xaich pes mrjroxinctely ten ceys, I then left Sto Pa.:l’hy train

. “end went Yo Omaha, Kebrasks where I comsleted the trip o, Las Veges
. .vis eirplene, thc neme of t.ho line sus eit.her ﬂle &mcricaﬁ Airnrzyﬁ ~

-.x
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I bad been beck in Lag Vegas with my husband sbout two weeks when
we received & letier from Alvin Karpis from Clevcland, Ohlo, stat- . . - - .
- ing *drop & line, c/o Ceneral Ielivery mnd come on back®, I éo not S
T ~ remomber the name I used in addressing the letter to him, but I did
B write and &cviscd him we wore lesving meo.iate];. I do not h\o'
7.7 . who eecured the accress fron Pfieffar. . . S ' R
AN Barry Batydr hed sold hs car and e lett Las Vegas by trdn R
;.. shortly aftcr the receipt of the lettef and procceded to Clenland, R

T "+ Qhlo via Chicago. After our grrival in Cleveland, wc exected to
S0+i 4.0 .be met by some meaber of the gang but no ome wee there to méet us
w7 Y ané going to the Post Office we found thet Alvin Karpie had not .70

271 talled for the lettor Y bad written him from Las Vegas, Nevecsa, ,We ;V
Rl then vent to the Cleveland Hotel and reght.erod &5 Mr. anc MNr8y  sitf
... Frank Jemes. I wrote Karpis enother Letter end two or three deys
later Alvin Korols and Yolores Ieluney came to the Cleveland Botel
" and met us, Ve then went with them out on Flamingo Street, wbert
they were 1living, but do mot rceall under whit names I 6o aot re-
member the exset acdress of this house, but believe it wus 4n the: !
niodle ol: t.be 48\)0 block *rnu wae about tho miudle of :une 1954. '

‘4} Ly-.;. M BN -

?:g Btaved ‘there t.bout ‘two m:e}'s nt the' eud of vhic‘h tine I ﬁad 1'-0
- yeturn to St. Paul rvhere I underwent & major operation et Micwey . -
* ‘hospitrle. - I %8s confined in the hospital under my correct name ;;'-
frem July 7th to July &5th, 1934, During my confincment in the ek
hosaital, “gula Hamon come from Clevcland, Ohio, to ¢ St.
i 3 one c.n.; visit. eI e e

T v
“me

J"x-ed Berker Erove Bo in e cer from Claveland, ohls to mucago' ‘_
. whore we. visitcd one ¢sy with Nrs. Katheria 'Barker, mother of ;1 ¥

_.:

' ,‘I retmod to Clevcland, Ohio t.'bout Au[_,ust 121'., 1984 &nc tent R
- directly to 10515 Parkhurst Irive, sucre Fred Berker end Pauls i+
" Farmon ~cre living together 4n mn apertdent. Herry. Bavrytr “', W
" ‘already there heving remsined in Clcvclcnd while X wz8 in the "1y’
" hospitel. Harry &n¢ T ttayed there & few cays with Paulu Harmon
* end Fred Berker &t the ond of whioh time the four of us, moved 0,3
“.a Bouse at 4419 ¥. 171 Street,’ where we were living on’ _the da.ia
oi‘ ny arre::t at. clevcla.nd, Ohio on septanbnr Sth, 1954."" N
. }, _«.'_ae .-‘.."‘q. ‘_ S C~ P .

rrod Barkx nd ?anh l!arm \mrc

o
.
e e -

ui

':)p o T
s ”l";,-z .
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vhile I w=s8 livingz et 4419 ¥, 17let utreet, E&rry Cam;:bell and »:7" :
tLe woman be wes living with by the neme of ¥ynona Burcett, .. . " .

visited us at the &dcéress on & couple of occasiona. Ido uot .
lmow where tbey were living.x-_,-w\..._ _ g e

. Ly EE L tee
oo n‘ . 'L ,J.,’\ ".--;,:z -
Rl .,

:,- ) J” ] PRI
on t.he occuion of qr firat visit to CIevehnd. nvin mpll BRIt
~ _éroye Barry snd myself to Sandusky, Ohio xhere we visited Volno )
‘. " Tuvis and the woman living with him, Idonothw'f-he-oun'l
- prme but she 48 called "Ra:bite", 'Lavis lived in e cottage om .
" the Lake & re, Bill ¥eaver and Hyrtlt Exton were Iiﬂng with N;.
‘Voiney ravia an¢ Harry and ryself visited tdth tha-, RN AR

DRI R

" ‘I have boen shcnm the photogra rhs of Frad Ooetz, Chicago polin’
. Tept. §96578; Volney Levie, boiring number 12808; Alvin K&!"pll’
-, KeEoPs #15%8; Fred Barker, X....? 08%6; Arthur R. Eerker, bearing‘
. *.  ougder 11306, a photogrsph marked Mrs, Keth:rine Barker, aud a-
7. ghotograph boa:ing name of ¥illiem Feaver, &nd stete they are tho oy
" likenesser of the mdivicnaln nentioned by those neses 1n thu
st&tement. & . - 5 it e B e R S

n "{»; 5 _,.'. B ,‘_. € »’-‘-“;' f 1,- - \-

f_j‘ noney naid 1n cit.hrr the Bam or Eremcr kidm.ain,,l. S

Te:.ver and L‘evis lei‘t. uanc‘.usky t«:o or three aeeks prior t-o mr errest'w-'
1n Clcveland, Ohio end I do not knmr rheee t.hey intended to go. A ,_ R

I 3 4 the time of ny arrest at Clcveland, ohio on Ucptember 5, 1954,
I Leé conce:zled on my person three £500 bills &nd seven £100 bills;’
cne solitair ¢ismond rinz, one double scliteir ciamond ring » one pair:*

. ¢iemond ear screvs end one wnmounted ¢iemond. The money was thet : 1%

" sich T bed sithéravn from the scfety ceroait box st Commercisl %e:te

~ Benk, Et. Peul, Minne:cta, in Eay 1954, end was not money which h:d 1y
boe:z :'bt.&ined 1n the exchangc oi‘ t'hc Eremer rensom money. TR e

I turned the noney &nd Jowclry cvet to an attorney ot Cleveland, L
Oblo, whilc I wes in jail to keep for me, This ettorney wns Bd.-

~ Stenton, vhom Paule contzcted et the police etetion in CIevehnd. .".,

- I told Staaton to try and reach Hz:rry ua.., er and to have hin inforu

,’ t.be gcng to “beat 1t." J‘ o r, ,J . ,_A,_aj';'_‘-;. b ‘: E )
.,mton hax not PR éate ‘been pam 'Y foo and 1 htve
o me the pernonnl oroporty left 1n S ton's possesaim.
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AP . : ‘ ?Ont
/.. with yallos wheels. -X 4o nob know -hat model this a:(tiac ﬁg, v
. 18 was nst B rogont motiels : MToc Birker was driving a sow phmht as
" Gecem, blaek or tive in cdlor. ‘Burry Campbell wea €riving A Coevro-
_let Coupe which was act’s new mofal, {Harpy Sewyer did ot haw &
"oar in Clevslind and T'd0 mot Ymow whot kind af ear wes-
‘ol Yolney Lovise The mew Ford Coach in ihe possessiod of ¥
Prule, and qmu' 3t the time, ot om.‘ uxm; bilongeg do’
,"L e 2 L, ‘ % .._a,' _::{{" ;:g " . -*_.-w 'l;‘% ;_7_;1__ 3 4-'}.. a??“’, ,
: tins ¥ et ‘ﬂ'mc'aoz.ea 3 ‘wot hetbard Auail
eaclmderstandhoulhof.m. Iéo:iothwwhercha(hd. A
 nor the asnier ‘of his seath, .1 know'Winale liilhaz},, butw‘.:utnb 3
heraad,tdg.q b

cttain’ the Anfornstion yegor(  Filldps fron
'not lmoz ﬁze"v I oblained thd

~‘.“¥¢"kr'ﬁ: TN G * <" s 3 ,’ a ¥ 5
T e’ Bu'kera mé;xsrpu lhlfa )ei'ng Ir.{ ‘aq. :
‘tize finally rcfucbd Yo rork with hh brgaute mmi
.,.,baon e, loyecl 58 An ofricer 550 3R

. .
3 ét-f':,' Tes

]Lhevs c&’.&: t.’nis :tat,rment con..isting “of €47kt ?B) Ey;u}itteg
“'or ‘parts thercqf, bné staf«e,thet it is the truth_ the Yest of wy
i;no:ledcg m’d.:rwonection T M SR e Ly

» ‘?‘"tiga
; Taves y 25 ¥
g u.s, npnrz-eat of iutu- ‘
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Chicago, Illi.loh .
Scptﬁb.t 15. 1’“. N N ..‘-d‘;,' oo

T T I, MRS, GLADYS RITA s.mm, do make the touovdng eworn -ut.o-

S ¢  ment to Speoiel Agents R, C, Coulter ard R, C, Suran of the Division of .- .

Investigution, U, 8., Department of Justioce, of my own fros uu, without é ,, -
. eny threat or promisu b01n¢ Eade to me. - ;,‘:M i i AR

A 1 have ‘been married to narry Snmr for sleven nar- ‘and W .

T han rade our home im St. Paul, Minnesota all during our married ufng_
. -_ ¥%e have no children but have in our custody a five-year old ehild,” .:

‘lmncm Faughnam, whom we have taken gere of since January 21, 1933. & GE
"My present adldress is Daytom Blurf Station, Route f#4, 8%, Paul, Innnosoh."
> ., T heve pever known my husbend, Harry Sawyer, to bo ln nw othor busmn y
: ':_,oxcapt tootlesgin; u St. Pcu).. l(imaotl. '_ B PR A 1
PR N PN .. -,’L-r i’ r~‘7; : ._ 40 s Rt ‘
el During thc past twoln rom he hu epontod nloon- at nrio\u_
“tizes at 545 Yabasha Avenuej 343 Zabasha Avems, and 541 Wabasha Avenus,’ .;,;;1_'
" a1l in St. Peul, ¥innesota. The buildings loceted et the above addresses .= &
“are owned by the Schmiat Brewing conpany u vhlch tho uolph Bmor tqnn: b

han a ﬂnanclal lnterut. x

N L vcv.

LT e e
"’.'. b3

attor opcmted & place et 543 Y.ebaana ctreet in EV. Peul."‘ 5
R e g .':;,;3,-,7. v e J:A' L t.’ TN wg_ FA TR X R $ 'm
5337557 % 'do not Yecall the dates, but I Fecall during the tine publd =5 2
) city vaa being given to the Hawmm Kidnaping that Fred Burker, Puuls ﬁamoﬁ, wrs

and Alvin Karpis were living at 204 Vernon Lvenue im St.”Paul.:; 1 heard’s,

f; this through conversation with verious people, and on one occasion took“

2 Tho nigh{ prior to the mmu tho

killed 1n Kanses City, Missouri, I was at my husband's phoo of ’\msineu,

543 Webasha Avenus, St. Paul, Kinnesots, about midnight, ;X £ix the tza. &

at adout ‘midnight becauao I hed Jurt come from the hat ;hov a; the S
» v I attcndod)

s {‘ \-\ AR 3 ‘A
f"’ i tj » ;}\ zl‘ N ‘g\g ,Ef _
* Y 4 y \' '¢ ' b
kii,a-» o ‘. ’::': Kt& ; ?. \v""ﬁ;e.-t ~.1
." - t o
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As I entered the back door of my lmsbnnﬂ'- phcc of business I hurc ‘ﬂ- -
telephons ring. There were severesl individuals in Harry's seloon &t “_’ -
the tims, the identity of whom I 4o not recall. One of thasse pereons.

and I replied in the negative. This individual stated that Xansas Glty
wae-6alling for Barry. ¥%hen this person sscertainsd that Harry was mot -
present he advised the caller from Kansas City snd there was no further .
conversation, Pat Reillsy was a partusr of Barry's at that time, but ’. =F-
I do not know if be was pressnt when the oall came in from Xansas City,: :
Later when the pepers announced the massacre at Kansas City, Harry esd I = ./
s eoncluded that 1t had been Verne Miller unlng from nnsu city h oon-
S nsction -w: the npprahnaiol of rmk Iuh. e b

. . . : o .-:-.rr',
e T shoruy thenatur x ves in tho pruoneo of ny lmabana. &rq . %
-7, ' Sswyer and Jack Pfeiffer at which time - and Jack were engaged iz & ’«
..:  eonversation and I overheard Jack stote that a oall had alsc been uoum

::77 at the Hollyhocks Inn at St. Paul, of which Pfeiffer is a proprietor,. .~ .-T i
¥..";_ "do mot know who murod the tihphonc st e Bouyhooh os h& a1d nt
oAt ol s ; '

k3

v,
A'(

4 - €
L ,'4?\ :
SIS

. 6ame to0 St. Paul with her dsughter, Betty, and as I recell I met her l$ :
" Harry's place.  5he said she had deen to Breinerd, lﬂnnesotu %o zet lnr :
ehild, That s the last tine I have ssen her. I buve mot seen Yerne ..
- l’nler ainco nnral nontha prior to tho occaaion or Vi's viult. 5

SR TR 1 rou aay. befom tho ahooting m Kansaa cuy, rx-ank and rmncu,
AT accompanied by Frances' 1ittle girl cane by the fam and vieited with me *
“for a fex minutes. Frances eaid they wers on their way $o Chleag). I;;";::
‘ © 414 not know for sure who Frank was until after he waes killed," T knmew: 3.°
', Frank about six bonths longer them I did Frcuces, but I do mot Temember .5 3
- - Just how long I kmew them, but it vas possibly e year,' " Frank was referred -
“ %0 usuelly as Frank or ¥r, Jelly, I buve seen Frank and Verne Millsr _tp_-.r_.y.
ther around xy huzband's place, and thcy were good triondl. £

«.,(. x'\»af‘:

. ’r v ,4_},,1_7_,_,-“' -_;“ .;‘.
I understood that Vem lullcr. Yi Mathias, 1a . ‘
'_HLmOB and Frank Nash lived in the same apartmont huudlng out on F

. Lexington Avenue or Orund Avenue, or somcwhere i.n thst vicinity in St. .\;\ ol
[, . Paul sometime during the year 1931,  After that, which was sometime im i
" the _surEner or 1832, Harry and I visited Verne end Vi at tho Jako Genqn
" Hotel in Lake Geneva. Maocnsin. They Jnorod ;nto 4 tuo-atory coiheo‘

-




quite a ways from tho lake and we remained in lake Gensva mly . t
days and went back home, I understood the ocottage was rented Lrom t
014 m:14s and I recall there was a furnsce in the beum-nt and tho
cottags was clear around the lake tron the hotol, .

ar St u?-f

- . v v
o~ e %

i 0

- ' guys” 1n tho Xansas cxty .hootiu. _ ‘nmy na aothin; to lo with 4t, .-

) .‘._;L,r'!,_g\:. :
I met Doc Stacoy durug tho tootbnll ua-on anru; 1’3!

. the place I understood he operated around Chicago some place, I m,t=

o Hord Farmer about 1932 in St. Paul. 4As I recall, I was ia the phoo

when he came in and asked for Frank. I J.ahr lsarned ﬂo h s = !

RV don't think I wes ever imtrofuced %o hh; Fx ’

. . Lot nle - -; R '75-: .'-‘; }‘::;;‘;;( ik ¥ 14
PR (™ pnorany understood that Yorni quu' was h ﬂ

Kannn City xilling, but from conversation I hcve hesrd, 1% seeass t!
all his friends were accounted for et thet time sad it 452 lycto

ne who' wes with bim, es Fred Barker and Alvin Karpls were tuly

’ - 43’"“‘ T / ' s “ Yaw  ar
. e ,n‘: ‘,,.. al, LT . §

RS A, s NP S }__- fs-v‘.,“- ('n“".‘i‘: -"‘4';‘1,’-4.: . g AR
) ."' s About two yoors ago I met a men st my husbana'n phoo u
- Bt. Paul who ¥as known ez Oue, He wus & shors, ehunky fellow ‘and 5,
uwarth:. That 1s all I can tell you oxcept I Judge he wes_ botnn
_ fifty end fitty-tin yoars old, I may be wrong &s to his ae:o as I
"not a good judge of ages, He was around there with Frank, I think. .
" 410, I believe he wes from around Cdlumet City. About e yosr e@o X%
.. heard he was dead but d1d not get any Turther details and do mot know' Ry
"1f he wes supposed to heve been killed. Ous ‘was friendly tlt) Yorhi"’v’
: )uller but Verne didn't like the way Gus- telked. ‘80 nlsar 1,;3 R &

IR R PR STl ,'v':"'- LN <

j»‘f

By couple of yeam ego I heard that “Fred Barhr and ‘tho boyn
had & cottage et Yhite Beor, Minnesota. About thet time they | wore i T
.. Tunning around with @ women pamed helen end  man named far ¥ ¢ heard

o later be was dead but I do not w hov ho m‘nn.u ;?

e .~u‘ ® -
e JdAl PR ‘? A ﬁﬁn * R £ -
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LN I )vvv hoard ‘the hamo cher but ! l ;'not "To.
‘ atancu. I don't recall the name "Big Eomer,” - 1 know no one mod
" Cherles J. ntzgerald or ‘Old Fitz." and knot o{ no snc udivmu;l




Thenksgiving, two yonrs ngo, Barry tM I tpont Thulkulvh‘
_ with Georgs Zeigler and his wife, or woman, Irene Zeigler at theiy
i lodge near Hayward, Tiszconsin, HNe spent about two days there, I m

Zeigler in St, Paul at the Hollyhoeks at a big party fnoluding Itok
Freiffer, Vi lordcmlst. Bnrry and lyulf in ldﬂtio

n %0 Zeigler nd
Irens. - e T e . R ._;!;: '""If:-"ﬁ’{’. 'i..':;'.-.‘m :
. ._'A‘rr - “"', ” i & iy ‘.(*'-‘\f
. I poraonauy han Xnown u-u-a Goorgo nruur for .um . oo
eight years. The accuaintance has besn of a business pature and 1. £ ,’:
o have dons buziness with the Cocmarcial State Bank, B8, Paul, linnuch.

of which Edward George Bremer is an officer for the past eight mrn i
The financial trarnsactions I have had with the Commnercial State

eV by el Pl P

CenT i wes in St. Pau.l.' mnnuoh in Jamury, 1934. at vhlch 3

" gonsiderable publicity was being given to the Xidnaping of Rdwerd .
" George Bremer, mcntionsd sbove, et which tius I hed nd ides as %o tho

; ;'_ fdentity of the persons responsidle for this kldnaplnz.

i‘

also To-":.

" and conaldcrablo pu‘nlicity wea glv

,‘ L “-t

on to ibilo '

x‘-

PR 2 PR i e '. WA "r""‘ Al ’5:”’ 3;'?;‘:‘8’; M;g’}i;-f} 'g:"?—
VT Seveml dara atter ‘the prens ‘earried’ tha nns of the _Telea

o
o or !dwaN George Bremer, wy husbamd, Harry Bawye¥, stated ‘ta'me "'Bu -
.. to whet ke meent and he sall "Freddy and Fny" ‘and 'Y know he referrod

", a yeer, as these individuals were the only persons’l knew who ssrotiated
“ ‘with Harry Sawyer by the pames of Freddy end Ray, . I took i} for granted .’
"that he referred to the kifnaping of Mr, Bremer although hp 412 5ot o’
mt.. Harry Sawyer 414 mot go into full details sbout the ‘case,but Fo

- iaformation from Harry ‘Sawyer that 1a sddition to Fred },arhr “and n'df*
xarph ths other yoroono who sssisted h the tidmp

? of Zdgard Oeory

q!mer were George Zeigler, who I !\an subuq_uontly

;%= gal with the late Fred Ooetzj arthur Batker,” alicy Dog¥ Barkor, Noloay s
5 ;ngll. ‘Harry Cempbell and Bill ¥eaver,’ I Bsd mo¥ ail of thpee Andivs ulp

% ;,~Maqmuu‘up1audbumuum,ﬂ\au k. g M -
"2 Minnesota f7cm time te time prlor to Jamwery, M ;
E“ liei‘gzﬁtf.l‘t"ﬁc"“";_«ﬁ &. ’ .. vﬁ':é‘&.’:,’:qu RN
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call that early in February, 1934 Mr, Bmcr \rm releaeéd by hh captbra i

; arncd “Was' dutl-%%_

P

"

477 bcwe been in my mame although, Harry Sewyer, ny luabenﬂ bas ngavpé‘;; *{,

£+ Joizmt interest Ag the eaid transactionsy’, - ‘ ,_,__.,;3 w“ el ‘»? ~
N v".,__‘« ;"'*.;fi ¥ " *,: ".'.: - V e A ‘6“ : e ‘-"'s “’.t * ¥ " ,» . V \‘.“: :i~ - “‘.4
LT : Bnm Buyar hu tnova Ecwa.rd noorp Bpw tor l m, :.\,
AR e .-‘ PR Ty q- KM‘& 7 gét
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.." boys got slong pretty good.". At thls time I pressed bhim further’ nu »""‘?:

‘$o Fred Barker srd Alvin Kerpls, whom I Bad persomally imown for om-_’,g B

“from time to time within the mext four oF five months T cbtalned the s f. .




It was @ month or mors after the releass of ldtard Goorp- %
Bremer that Harry Sewyer, admitted to me hs was ths "finger man",

) The Tansom money vhich I undor'-tand was #800,000.00 wag s
e paid to ons or more menmders of the perscns who were in on the kunap
M I 8o not kunow v:ich member or msmbers of the above mamed gang oolhc
tho Tensom nonny rm tho repnuntutivo of the Bremer family, .. u:

- - - ’
v o DT v ,_.;,@-qu<, e.—,.“.?“

. rhe 6200 ooo.oo Yansom tau to be uvm.a ouht vays, the i¥a:
oighth individual supposed $0 share was & mch Ramed to me only as '-'«; . A

" “Nopty"s I 4o mot kmow what part "Nonty® took tn the ebauction of
Edward George Brexmsr, but he was an arsociste of some nmbor of tho

 gange. "Lonty" wes to noein a porcontap Qho o.monnt or -hich l
knm ‘0 ”' TR ,r‘
LA B t:;‘—':\ﬁ" - a.-. . ‘ - RSN :

g ! I do not know vhen ¥r, )rmor was h-ld -na any stetemente . <o iy
mdo in this hgard would only de’ Ky own Opiuon. ‘formed mostly ,trcn . :
_ the stetexents sppecring im the prees,” supposed to heve emcnzted tri e
¥r, Brewer emd 1 tould ooncludo ho ns held {n chicago. Illinoh. ”

vicinity. J@)_A-*‘L : M . B .

"".¢. A AL PR N -- "¢" i pPe
t‘ithin the . lapt nonth, prior to mnn; thls otatmnt, ¥on
Harry Satryer told me that tho Brecter ransom monsy had not. in ltq,\._«-w-
~ entirety, been cxchanged for umarked moneys 1° "dp' not 'know how much s i
Harry anyor wus'to teosive of the rensom woneyy but he tola u that R
ho huo onq "receivod a small part ot his ahero. 3;4; "f‘*f 7 ‘,;h._, x
% , L - E -:,;‘gi,‘»;‘,:: R " L,i"‘ ﬂ'& ol ¥
P S I know of no persons by the npanes of John "Bou
J'ohn Koleughlin, Jr., Bussell Gibaon, &lies *8lim" Gray,’ alice -rsn-*
' Fvans, Dr, Joseph P, Moram, Jirmie i{leon or Cllie Berg and haws'’ 3.
5 recelved mo inrcmtion whlch 'oula oormoct thuo hnuvidmh tith

X
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- Barry .,awyor han told u thero tould not bo ’o,n -ntira Aivi-
,eton ot the fansom money collected rrom the Brener ramiiy untu %hn""

'ot the smounts,’ unknowh to e, 'hloh )sq'o slready bun txohungod unl
_thé ‘Share of the rensom which has mlready been given 30 Volney. David £
' .._"uaam Keaver who han csssed $o £losely Auocuu wil }ho ptnr
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e - e -

o I deaire to state that it 1z xy understanding, derived frm;
Ny convérsations I huve had with my husband, Herry Sawyer, that with the
excertion perhaps of Bill Weaver and the individual knowa as 'llonty“.
whom I bave nsvsr seer, the kidnapers of Edward George Bremer were REs
K the kidnapers of ¥illiem Hamm, J». of S5t. Paul, Xinnesota., Earzy *:

‘s Savyer has denied to me tlut ht was h m way oometod wlth th ,
‘ ' umpxu of Kr, !_lan : - ARG o

.- R ) - - . -

,»- - N bty -
T N \ - v's-u,. e
o«

T e

o S ‘rho sbave facts ss I have ltatod thn wers obtained \7 R
et t‘ron time to time from my husdand, Harry Cawyer, ss the other huboro

A of the gang have pever u Iy promoo dhououd -lthor tho Hg- or BN
 Brever x1m;:m-.~ R TR A T

- l'- T

.

) or Justice was seeking him for gusstioning ia comnection with the s
Bremer case 80 Earry and myself, acecmpanied by Francine Faughnam *
~ left St. Paul, Minnesota shortly after the 1st of April, 1934 ia m
s Plynouth Coups and 4rove to Fremont, llebruh whers the leth cotp._-

" aides in Lincoln. Rebraska,’ |

.. Mixpercta under the Bhame of Frark Jemes, but I knbés the toach ni"' 5
B mistered under the name of Frank Janea in the etato of ‘B’ebmsh. W

“.were only in Fremont e few kinutes.! We procesded in the coach arriung -

“':at Las Vegas, Fevada shortly effer the middle of :.pru, 1934.
" gtopped at various tourist cmps be treen St. Paul,

ha Yegaa, Rendt., ¥ y L A

,-.

i Rk

»oq -

.either Fred Barkor or Alvin Karpis, Bbut the peradn or: peraou Bt vho"_
tbe inquiries werc Boade 418 not know the boys, | Te were. in cho jnut
lons enough for Enrxy to mke the rorcrmd to inquitiu._jam.’.-;;}:-“‘ R

..;’

-'later ohanke(l hls.uind. 55
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_Minnesota by train to see my doctor, who is Dr. BHeury Hall, 1878 'si. 4

. ;.?‘#\ ¥

Jefferson Street, which houu located at that nddrou 1- -7 propu‘ty.

KX L%
Pfeiffer, who operates the Follyhocks Inm, in St. Paul, Minnesots, ";
I inquired of Pfeiffer if he had seen any of the boys, mesning the L3 ;,,,
persons who sbducted Kr. BPremer, he replied ia the lonuﬂ.,J &
then gave him an addrecs of & party mear Sioux City, Jowa $0 give -
to any of them who ceme %o St. Paul, Harry Sawyer and mysslf N’*‘
stopped and mads previous arrengements with rrienan of ours who '*;«"739"
are guilty of no wrong doings snd whose ncmes I &o mot oare %0 fe-: 53.‘

C 7 wvemd, to hn th‘ romrd nny mail ghg nght'ncoxn hed Lu M.

\ 13, ;
-;‘:.;
. r—,V‘

-;«_'-E.»‘c’

,I -n nou or fho eang in

thcri ihich wvas :ppmximtoly ten dnn.

PN

: not know who nocured ho_ nddnss trcu Pf '1ffo

urny- or tha Unltod Aur'm,
i e " "- \-‘ ‘—"1,

W 3.". ’ “
‘)" irx': g.\n‘»“é}kw

e - 7“ i-

TR e I mc‘baon back in ‘lu Tagal'vith xy imsbnnd l‘bont gn

; teeka when we recoived & letter from Alvin Karpu rrcn Olovehnﬁ.? X
Ohio, steting “drop a line, o/o’ Ceneral Deiivcr; and Some on backa™

"1 do mot Temember the Dame I used ir adlresaing the letter to mn"‘“

“but 1 ald srite and advised him we were 1saving ;Meﬂlatoll.

.:ﬂ'

7 hocl {' A et T .’fﬁ': %F{
Bam .,awyer ma -old me éa.r ami n lat

lus 'Vv n‘f%‘]'.;,

train shortly after the racoipt of thn ‘1etter dnd pracesdod o S A
_' Cleveland, Ohic vie Chicego, ‘After our arrivel ia blevaland, e ex'-.-
pected to be met by acme menbor of the geng’ “but no vie was theré to

j “meet us and golhg to the Post Tffice wé found  that Al¥in Xarpis hed &

" 8ot celled for. the letter T had writtsh hix fram Las Vegsis, xevaaa, .
tc then went to the clevoland Hotel end Tegistersd " as W, and l!r;..'

o ﬁ Frenk Jemes. I wrote’ Xerpis spother letter and txo or, \hree fays

l

-a'-~

“ later Alvin Kai-pls and Doloroq Delaney bam “to the 01ﬂohnd.ﬁot
and met us. . We then sent "with them put on Flemingo Etreet, nirg ;
they were living, but do mot recall under whit ‘name. X do-mdt: 32y Bt
men‘bor Xhe ‘pxact addrees ot this bouso, dus I b-liuo V) m 3l
T

of the 4500 bdlock.: -This ’nl‘“gbout $ 4 of Juse, ¥ NE A
f“‘-"fggzg.r;':ff > '*3“.‘:*;‘:,‘, e L s T

‘a

b |
¥ LA
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I had to return to Ct. Paul whers I underwent a major operatics a$ . |

Kidway bhospit:les I was confined in the hospital under my ecorreet - .. .
neme from July 7th to July 25th, 1934. During my ecnfirement 4m -:.

thc ho:pitsl, Paula Ksmon caze frun Clevolud. Ohlo. %o St. Panl ’:‘

2 -

R ,.i,
M IV Tl s e “_ e
- g u'{‘ \- el o

tor & ons day vinit. - DT
A RS <- : .? I ’“",~~ - LA
S Fred Berker drovo - ln bis ecer fram chvohnd, Ohio to
chieago where we visited ons day with Mra. Katheris Barker, loth.r :
of Fred, at an spartment oa the south -i_do of chtup, tho nddron -
'{‘\7" ‘._, . ;.» :'

N . #
v NY “\ < ‘r.

) 'or'hichltanothn““" el B
., ALs ., ._, r—-’";&"l"‘f]:ﬁ.—”}'"?*‘

-‘»

“

)it PR A 4 roturnaa to chnhnd. Ono about August 1. 1936 Iﬂ"

nnt dinctly to 10515 Parkhurst Drive, where Fred Barker and huh .
" Harmon were living together in an spartment., Harry Sawyer was: ™3 A
_already th-re having remained im Cleveland while I mas {n the hospitals :

Karr: and I gtayed there a fev fays wiih Paula Harmon and Fred Berker ;’:

st the end of which time the four of u moved to a house at 4419 l.“ G
171 Street, vhers we agre livinc on the dato ot -y Crre:t at Chnhu."'_‘?%,
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SRl V-'hn.o 1 was uﬂng et 4419 W, 171 Street, Barry Campbe
' and ‘the’ women he was living with by the name of Wynona Burdett, £ "?’""‘
. visited us. at the eddress on & nouplo ct qf:caaions.\ s do pot ho' :

xR

o On the occasion ot nw nrst vl-it to cxmmm, nv“in
Kcrpis dmvc Hdarry and’ myaelt to. Be.nduaky, Ohio wherq we nsitod 5
know the” vaqan'l

Yolnay Devis and the woman livfng with' him. 1 do not
neme but she is called "Fabbits,” 'Davis lived in'q cattegs On the. ¥
olney 3 };’-\3_‘,

“lake shore. .Bill Feaver end Myrile Eaton wore. living: (ith ¥
1th-them, "o i e ‘:é*“’

Davis and darry and nyaelt“visited w th- them,
e .‘ r—»'- i3 :,‘-1\‘ tl. s-'!, ‘ut . %a ;e 4»»}}3} “‘,Q," o ;-2*‘ e Jy”‘.
¢hioago i

BEER s I havo beon ‘shown the photographs ot Fred. Goatz.ﬂ
Poliee Departmant §95578°]olnay Davig, boaring
larpls, Ky S, PJ 16397 Fred Barker,, ‘K. E. Po §98363 lrthnr
bepring fimber §11906, ‘& photograph marked Mre. Xathorire Barker;
"8 photograph ‘beerins peme of Willism hahr. Ste Payl Py
.usA State they ave the . ltbuau; of the E xt duah ﬁ?"i’
Yikie sames A2 Rhis' 4u§-pu. b»‘;.i,{{” Fe
y 4?:#2%;.«:: I L R i »':.;st

s
&

b
,"-Ku. ‘
. sf 4

-y:g,ﬂ "

'd
LEXY

4*.
'\

.

i"‘ﬂr

"~



